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Bizeljsko

Kot prva je za novo ustavno presojo Krajevna skupnost Bizelj
sko. V okviru iniciativnega odbora za ustanovitev novih občin bodo 
pobude vložili v petek, 8.marca.

... na strani 2

SavaGlas na 20 straneh
SavaGlas bo konec aprila zaokrožil Že drugo leto svojega 

delovanja. Relativno kratko obdobje izhajanja tiskanega medija 
Seje pokazalo za uspešno, sa j so bila predvidevanja o učinkoviti 
Vsebinski in oglaševalski sinergiji z elektronskim medijem točna.

Delovanje obeh medijev - Radia Brežice in časopisa Sava
Glas - smo vsebinsko nadgradili še s programskim povezovan
jem z Radiem Sevnica, saj z novimi sodelavci še temeljiteje in 
intenzivneje poročamo o dogajanju v sevniški občini.

Predvsem pozitiven odziv naših bralk in bralcev ter porast 
naročnikov so nas še dodatno spodbudili, da prav vse bralce 
°b izidu 50.številke ( 20.marec) obdarimo s širitvijo časopisa 
Za 4 strani. SavaGlas bo z 20 stranmi tako vsebinsko še bogatejši 
in zanimivejši, saj bo širitev dopuščala tudi daljše reportažne 
Zapise iz krajevnih skupnosti, predstavitve raznih društev, 
Svetovalne rubrike, pa tudi več zanimivih fotografij.

Vse novosti in presenečanja pa bo prinesla naslednja - 
S0.številka!

Lidija Kostevc

;ne

OD o.marcu

Uredništvo 
Radia Brežice, 

Radia Sevnica in 
časopisa SavaGlas

Izgnanci o 
svojem delu

Sevnica, Brežice - Društvo 
izgnancev Slovenije, krajevni or- 
ganizacji Sevnica in Brežice sta 
pripravili letne občne zbore, na 
katerih sta pregledali opravljeno 
delo v preteklem letu, začrtali 
program za tekoče leto in se do
taknili tudi trenutno najbolj 
aktualnih tem - prisilnega dela v 
Nemčiji in v Avstriji v letih 1941- 
1945 ter zakona o plačilu vojne 
škode. Zbora v Sevnici se je 
udeležila tudi predsednica slov
enskega društva, sicer njihova 
rojakinja Ivica Žnidaršič.

Posavci enotni ob vinski

Posavje - Letošnji praznik vin 
je prvič po dolgih letih potekal 
enotno in združil vinogradniška 
društva na levem bregu Save v 
Zvezo vinogradniških društev 
Bizeljsko-sremiškega vinorodne
ga okoliša. Na zaključni sloves
nosti ob Prazniku vin ob Bizelj- 
sko-sremiški vinsko turistični 
cesti v Kulturnem domu Krško se 
je zbrala žlahtna smetana posav
skega vinogradništva. Slovesnosti 
seje udeležil tudi kmetijski min
ister Franci But, kije kot resorni 
minister izrazil podporo smelim 
načrtom posavske zveze in ponu
dil partnerstvo.

Na prireditvi so podelili me
dalje in priznanja ter razglasili 
šampione. To so renski rizling 
Jureta Šepetavca z Bizeljskega, 
modra frankinja barique ’99 
Kmečke zadruge Krško in laški

kapljici
rizling ledeno t.i. božično vino 
’99 Matjaža Jenšterleta s Sre
miča, ki je tudi prejel prehodni

pokal. Prireditev je izzvenela ob 
bogatem kulturnem programu.

...na strani 6

Alojz Kunej, Justika Šepetave, Matjaž Jensterle ter Zdravko Mastnak 
iz KZ Krško

mssa,-

Nova kolekcija sončnih očal 2002
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Zahvala Novšakove županu Jancu

Sevnica - Drugega humanitar
nega koncerta za izgradnjo Kultur
no mladinskega doma na Lukovcu 
se je 1 .marca v športni dvorani v 
Sevnici udeležilo okoli 1500 ljudi.

Vsi nastopajoči, skupaj je bilo 
trinajst znanih slovenskih zabavnih 
in narodnozabavnih izvajalcev, so 
se odrekli honorarju v korist izgrad
nje doma. Program na koncertu sta 
povezovala priljubljena pevka 
Nuša Derenda in znani sevniški 
moderator Vili Zupančič. Med pri
reditvijo je potekalo tudi nagradno 
žrebanje za stare in nove naročnike 
časopisa SavaGlas, glavna nagra
da je tokrat odšla v Artiče, nagra
jenca pa je izžrebal direktor Radia 
Sevnica, Radia Brežice in časopisa 
SavaGlas Peter Špiler. Predsedni
ca Kulturno športnega društva 
Lukovec Nežika Novšak se je ob 
koncu uspelega koncerta zahvalila 
vsem, ki so njihovo idejo podprli, 
med njimi pa je vsekakor tudi 
občina Sevnica in župan Kristijan 
Janc, ter KS Boštanj in njen pod
predsednik Robert Perc, ki sta iz 
rok Novšakove v znak hvaležnosti 
prejela simbolično darilo.

... na strani 3

Zdaj čakajo na drugo 
ustavno presojo

Slovenija, Posavje - Posavske pobudnice za lastne občine Bi
zeljsko, Dobova, Kostanjevica na Krki in Videm - Krško se v teh 
dneh odločajo, ali se bodo pridružile slovenskim krajevnim skup
nostim za vložitev pobud za novo ustavno presojo. In sicer na 
odločitev državnega zbora, ki je zavrnil vse predloge za ustano
vitev novih občin, razen enega. Bizeljsko in Dobova sta v DZ naj
prej doživeli “da”, takoj za tem pa “ne” za razpis referenduma.

Dobova

Ustavno sodišče je presenetljivo hitro - že v ponedeljek - soglas
no zavrglo vse pobude krajevnih skupnosti za začetek postopka za 
oceno ustavnosti in zakonitosti nedavnega odklonilnega predloga 
vlade, ki so ga vložili 18. februarja. Po sklepu vlade namreč noben 
od vloženih predlogov za ustanovitev novih občin ne izpolnjuje 
zakonskih pogojev.
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Pobude za nove občine

Vlada in državni zbor povedala svoje,
kaj pa ustavno sodišče?

Slovenija, Posavje - V Sloveniji je trenutno 192 občin; 147 jih je bilo ustanovljenih leta 1994,45 pa 
štiri leta kasneje. Kar 95 občin pa ne izpolnjuje zakonskega pogoja o vsaj 5000 prebivalcih. Na 
februarski seji se je državni zbor (DZ) odločal o 50 novih predlogih za preoblikovanje sedanjih 
občin, poslanke in poslanci pa so ugotovili, da kljub odklonilnemu mnenju vlade trije predlogi 
izpolnjujejo z zakonom določene pogoje. A še na istem zasedanju DZ je prišlo do zapleta.

Državni zbor je najprej sklenil, 
da Bizeljsko, Dobova in Šmartno 
pri Litiji izpolnjujejo z zakonom 
določene pogoje za ustanovitev 
občin ter da občini Jesenice in 
Radovljica izpolnjujeta z zakonom 
določene pogoje za spremembo 
statusa v mestno občino.

Med posavskimi pobudniki za 
posavske občine sta krški krajevni 
skupnosti Videm-Krško in Kostan
jevica na Krki takoj doživeli “ne”, 
krajevni skupnosti Bizeljsko in 
Dobova pa sta po prvem “da” v 
parlamentarnih klopeh upali, da 
bosta uspeh. A se je po končanem 
odločanju o dopolnilih k sklepu o 
predlogih za preoblikovanje občin 
še isti dan zataknilo pri odločanju 
o odlokih za razpis posvetovalnih 
referendumov za ta področja. 
Parlamentarna večina je zavrnila 
vse, razen za Šmartno pri Litiji.

“vroča”Tema 
Bizeljsko in Dobovo

V omenjenih krajevnih skupno
stih se je prva odločitev DZ za po
trditev pobude za odcepitev iz se
danje in ustanovitev lastne občine 
bliskovito razširila. A veselje je bilo 
preuran'eno in na koncu tistega dne 
taks krajani kot parlamentarci niso 
vedeli, pri čem so.

Obe brežiški pubudnici sta ob
mejni krajevni skupnosti, kanje bil 
tudi argument za prvi parlamentarni 
“da”. Predsednik sveta KS Bizelj

sko Rok Kržan poudarja, da sta 
vlada in DZ imela dovolj časa, da 
bi se pripravila na z ustavo in za
konom dopustno in dovoljeno 
odločitev krajevnih skupnosti. 
Očita namreč, da bi lahko pripravili 
vsaj analize delovanja do sedaj na 
novo ustanovljenih malih občin in 
se seznanili s stanjem med pobud
nicami. Na primeru Bizeljskega se 
je izkazalo, da tega niso štorih, pou- 
darja Kržan. Med vzroki za od
ločitev, da bi šh na svoje ob zao
kroženi celoti naravnih turističnih 
danostih in zgodovinskih kriterijih 
Kržan izpostavlja, da Bizeljsko z 
le 1800 prebivalci ne izpolnjuje le 
tega kriterija. Meni, da matična 
občina zanemarja voljo prebivalcev 
na lokalni ravni, krajevne skupno
sti pa bi najraje ukinili in vodih 
enotno poslovanje. Najbolj pa 
zdajšnji občini zameri, da ne izvaja 
financiranja po proračunu, ampak 
ga lahko župan in drugi krojijo po 
svoje. Na vprašanje, kako naprej, 
odgovarja, da občine niso blatih in 
želijo korektne odnose ohraniti še 
naprej.

V KS Dobova je nekaj več pre
bivalcev, okoh 2900, in predsed
nik KS Mihael Škvarč pravi, da 
bi kot svoja občina po njihovih 
računicah shajali. V KS menijo, da 
izpolnjujejo vse pogoje, razen 
števila prebivalcev, v prejšnjem 
mandatu so tudi že izvedli referen
dum, ki se ga je udeležilo dobrih 
62 odstotkov vseh vohlcev, od ka
terih je 74,64 odstotka glasovalo

anketa

Ana Djaž, upokojenka iz Dobove: Izjeme pri 
občinah so enkrat že naredili, zdaj pa načeloma 
zavrgh vse. Ob tem pa je prišlo še do tega zaple
ta v Državnem zboru. Največ je bilo govora 
prav o Dobovi in Bizeljskem. Vem, da so se 
pobudnice za svoje občine pritožile na ustavno 
sodišče. Ni mi pa jasno, kdaj in kako se bo to 
končalo. Ni važno, če sem proti ali za, neko 
načelo bi na državni ravni moralo držati. Vsi 
pa pravijo, da bi nam na svojem boljše šlo.

Jože Šekoranja, kmet z Drameljška na Bi
zeljskem: Osebno mislim, da bi tovrstne- 
odločitve morah prepustiti tistim, ki izkažejo 
pobude. Zato bi pred odločanjem v parlamen
tu morah njihovo voljo preveriti na terenu. Na 
Bizeljskem je leta izpostavljena pomanjkljiva 
infrastruktura. Sam se ukvaijam z živinorejo 
in smo še makadamsko cesto komaj uredih. 
Mishm, da bi lastna občina ta problem hitreje 
uredila kot zdajšnja, zato za dobrobit podeželja 
podpiram odločitev za lastno občino.

Brane Pavlin, pismonoša iz Brežic: Ni prav, 
daje Državni zbor enkrat dovohl izjemo, zdaj 
pa tega več ne omogoča. Menim pa, da bi 
morah v posameznih krajevnih skupnostih, kjer 
so izrazih pobude za lastno občino, prebival
cem nazorno prikazati tako pozitivne kot nega
tivne plati tovrstne odločitve. To ni dobro 
opravljeno in daje le možnosti za ogovarjanje 
in kazanje s prstom, da se posamezniki borijo 
za stolčke. Voljo krajanov pa bi vsekakor morah 
preveriti, zagovarjam referendum.

Draško Kupirovič, vinogradnik s Sremiča:
Krajani bi se morah sami odločati o svoji usodi. 
Svojo perspektivo po njihovem mnenju najdejo 
v lastni občini, tam najdejo svoje interese. Dose
danja praksa po ceh državi je pokazala, da se je 
veliko krajev odločilo za svoje občine, saj na 
takšen način lahko zadovoljijo svoje interese na 
vseh področjih, gospodarskem, družbenem, so
cialnem itd. Do sedaj se je obneslo vprašanje 
skupnega financiranja na področju brezposelnosti 
in odpiranja novih delovnih mest.

za ustanovitev samostojne občine.
Obe krajevni skupnosti pou

darjata, da bi občina Brežice tudi 
po njuni izločitvi ustrezala vsem 
zakonskim normam za njeno ne
moteno delovanje. Župan še ved
no celovite brežiške občine Vla
dislav Deržič ne zagovarja drob
ljenja, ki po njegovem ni v skladu 
z evropskimi priporočili in meni, 
da lahko povezani in zaokroženi 
s sosedi v regijo iztržijo več.

Pobudniki na ustavno 
sodišče

Krajevne skupnosti so se zaradi 
nestrinjanja s sklepom vlade pritožile 
na ustavno sodišče in pričakovale, da 
bo ugotovilo neskladnost vladnega 
sklepa z ustavo'in zakonodajo in da 
bo naložilo DZ, naj nemudoma raz
piše referendume. Ustavno sodišče 
pa je v ponedeljek popoldne soglas
no zavrglo vse pobude krajevnih 
skupnosti za začetek postopka za 
oceno ustavnosti in zakonitosti ne
davnega odklonilnega predloga 
vlade, po katerem noben od vloženih 
predlogov za ustanovitev novih občin 
ne izpolnjuje zakonskih pogojev. Iz
podbijani vladni predlog ne pomeni 
samostojne in dokončne odločitve o 
predlogih za ustanovitev občin oziro
ma za spremembo njihovih območij, 
zato pobud ni bilo mogoče obravna
vati kot ustavnih pritožb, je v ob
razložitvi zapisalo ustavno sodišče.

Krajevne skupnoti se v okviru 
iniciativnega odbora za ustanovitev 
novih občin še niso skoordinirale, ah 
se bodo pritožile tudi na to odločitev.

V petek pa bodo krajevne skup
nosti na ustavno sodišče vložile še 
pobudo za ustavno presojo na od
ločitev DZ, ki je zavrnil skoraj vse 
predloge za ustanovitev novih občin. 
Kot je povedal predsednik omenjene
ga iniciativnega odbora Peter Fre
lih, jim je bila z odločitvijo v DZ 
odvzeta pravica do referenduma in 
odločanja o tem, kako želijo živeti.

Na odgovore bo potrebno še 
počakati, posamezni pobudniki pa 
razmišljajo tudi o pritožbi na Evrop
sko sodišče za človekove pravice.

Suzana Vahtarič

posavske mušice

0 kruhu in mleku lahko še drugače
Ni kaj, naše območje na jugu dežele vse bolj stopa iz anonimnosti; slovenskim ljubiteljem glasbe je lani dalo 

najboljšo pevko in Nuša Derenda nas je uspešno zastopala na evrovizijskem festivalu. Tudi lanska miss je prišla 
z juga države in Rebeko Dremelj smo poslati na jug črnega kontinenta med najlepša dekleta tega sveta. V 
velikem slogu smo nadaljevati tudi letos. Če je Nuša prišla iz brežiške in Rebeka iz krške občine, so zdaj 
Sevničani dobiti transvestita. Eden od treh bratov iz glasbene skupine Sestre, ki je presenetila na nedavni Emi, 
prihaja namreč iz boštanjskega konca. Natančneje, eni od treh stevardes, Daphne imenovani, je stric sloviti Janez 
Blas, najbolj znan sevniški nekadilec, odličen šahist, aktivni član društva izgnancev in še marsikaj bi se našlo. Na 
najvidnejših mestih pa smo lahko te dni spremljati tudi informacije, v katerih sta se “sončila” Bizeljsko in Dobova, 
kjer so si nekateri posamezniki še posebej zaželeti imeti samostojno občino. Za zdaj je obveljalo, da bosta obe 
krajevni skupnosti ostati v okviru brežiške občine in vsaj še nekaj mesecev pod komando župana Vladislava 
Deržiča.

Slovenska javnost je v minulih dneh spet bolj našpičila ušesa, ko je poslušala poročila o prisilni ustavitvi 
jedrske elektrarne Krško, toda njeni strokovnjaki so stvari kmalu postaviti na svoje mesto. Zato pa so o njej in 
shranjevanju jedrskih odpadkov vendarle enkrat bolj kritično spregovoriti udeleženci torkovega zbora občanov v 
Krškem. Dovolj raznolik je bil tudi ponedeljkov klepet krškega župana Franca Bogoviča, ki seje ob tradicionalni 
kavi pogovaijal z domačimi gospodarstveniki. Kaj podobnega bi si želeli tudi v Brežicah, vendar so tam posamezniki 
mnenja, da bi se s tem občina neupravičeno vtikala v gospodarstvo. Celo na zadnji seji občinskega sveta je župan 
Deržič ves čas molčal kot riba. Svetniki so vendarle sprejeti osnutek občinskega proračuna, čeprav so se glasova
nju odrekli socialdemokrati in tisti svetniki, ki so v ljudsko stranko prišli iz nekdanje Peterletove SKD. Koalicija 
levosredinskih strank je vzdržala, toda na preizkušnji bo še nekajkrat.

Sicer pa gre v Brežicah marsikaj rakom žvižgat. Z vedno hujšimi težavami se zdaj spopadajo tudi v trgovini, 
menda celo pri samem Begrosu na meji. Kako drugače razumeti lastnika, ki naj bi svojim delavcem dal denar, da 
po drugih blagovnicah pokupijo cenejše blago iz akcijske prodaje. Olje in podobna živila se nato znajdejo na 
Begrosovih poticah. V najbolj zagatnem položaju pa se vedno znova znajdejo družine, kjer je zaposlen zgolj eden 
od staršev in kjer je več otrok. Neusmiljeno pa je treba poravnati tudi najrazličnejše račune in stroške šolanja. Je 
potem kaj čudnega, če že kakšen dan pred prvim v mesecu zmanjka denarja za osnovno preživetje. Prenekateri 
prodajalec vam bo povedal, da zadnje dni v mesecu na poticah ostaja celo kruh, vse več pa je primerov, ko 
potrošniki s potice vzamejo štruco kruha, liter mleka ati drugo živilo, ne da bi plačali. Premnogi se sramujejo 
priznati, da so revni, toda doma čakajo lačna usta. Medtem si najrazličnejši podjetneži prilaščajo podjetja in kar 
tako ustanavljajo svoje firme, dragi spet, posebne vrste uspešneži, služijo lepe denarce na sejah v številnih nadzor
nih svetih. Seveda ni malo niti takih, ki jim priteka denar iz dolgotrajnih in tudi dveh ati kar treh stečajnih postop
kov, tu so še različni rešitelji v osebah prokuristov in kriznih menežerjev ter seveda vodilni ljudje s prejemki po 
osebnih pogodbah. Vsi ti seveda tudi ob koncu meseca nimajo težav s plačili, s plastičnim denarjem ati z gotovino!

Zato pa konjukturo še naprej doživljajo pri brežiški Lekarni, kjer si lahko privoščijo zgolj gotovinska plačila. 
Menda jim ni prav nič mar, da so zneski za zdravila visoki in da vsakdo v denarnici tudi ne nosi gotovine. Drugod 
denimo, tudi zasebne lekarne, vzamejo najrazličnejše plačilne kartice, pa jim ne pade krona z glave. Novo pomlad 
pa medtem doživlja stara brežiška lekarna, ki jo Petelinčevi po vzora vodovodnega stolpa preurejajo v še en 
gostinski lokal. Čeprav to delajo natanko nasproti občinske zgradbe, torej na očeh domače in državne oblasti, 
menda še nimajo gradbenega dovoljenja za rekonstrukcijo. Čakati naj bi tudi na soglasje etažne lastnice iz tujine. 
Je pa takih in podobnih primerov vsenaokrog še več. V Krški vasi turistični delavci opozarjajo, kako siposamezmki 
prilaščajo kar reko Krko, s tem da ograjujejo dostop do obale. Planinci in rekreativni pohodniki na Šentvid pa se 
medtem sprašujejo, če bo kdo poskrbel, da bodo lahko tudi pod bodočo avtocesto prišli na drago stran. Da se ne 
bo slučajno dogodilo, da bo investitor poskrbel za vse podhode, potrebne divjadi in žabam, pozabil pa na ljudi!

Tudi na našem koncu so se medtem iztekle zimske počitnice, šolarji pa so se le neradi odzivati na vse, kar so 
jim v večjih krajih pripravili za prosti čas. V eni od šol z 800 učenci sta se za smučanje prijavila menda le dva 
otroka. So pa medtem v Krškem izvolili novo vodstvo liberalne demokracije, ki mu poslej predseduje Vojko 
Sotošek, podpredsednik je Damjan Lah, kije spet menjal službo in naj bi se ustalil v Ljubljani, sekretar stranke 
ostaja Ivan Urbanč, s čimer je zagotovljena kontinuiteta nekdanje ZSMS. V stranki ne najbolj aktivni Milan 
Venek zdaj čaka, da ga bo na mestu direktoija sklada za razgradnjo nuklearke s soglasjem potrdila še vlada, 
stranka pa je medtem dobila tudi podmladek. Novih novic o odpuščanju celulozaijev ni, prav tako kot o kakšnih 
pametnih naložbah pri Rudniku Senovo v zapiranju. Nekdanja ravnateljica tamkajšnje osnovne šole Olga Košir 
zato že ustanavlja civilno iniciativo, da bi kraj z izgubo rudnika le pridobil kaj koristnega.

Morda pride do civilne pobude še kje v Posavju, recimo zaradi poplave javnih medijev. Posebej še v 
Krškem, kjer imajo ob svojem glasilu in radijski postaji zdaj še televizijski studio. Očitno nekomu informacije 
iz dragih medijev ne zadoščajo, ati pa imajo na občini ter v podjetjih preveč denarja. V Posavju je tudi preveč 
zavodov in agencij ter študentskih servisov, ki se vsi ukvarjajo z zaposlovanjem, brezposelnih pa je vedno več. 
Se pa zato ponekod že pojavljajo anonimke z opozoriti na slabosti okrog sebe. Kar nekaj dni so po Brežicah 
viseli letaki, s katerimi so neznanci izražali nestrinjanje, da bi na cerkljanskem letališču pristajala Natova 
letala. Denar naj bi raje namenjali za socialne probleme, tudi za mleko in kruh najbolj potrebnim. V imenu 
Čatežanov, ogorčenih zaradi gradnje avtoceste skozi njihovo vas in krivde prejšnjega in sedanjega župana, je 
pretekli teden v Dnevniku izšlo pismo, ki sta ga podpisala Jože Pacek in Martin Zevnik. Pa se je izkazalo, da 
je to delo nekih drugih pogumnežev.

Še najbolj srečni bi morah zdaj biti v Sevnici, kjer naj bi vendarle dobili sedež odvisne dražbe za gradnjo 
infrastrukturnih objektov ob verigi savskih elektrarn. Ker ni okrog tega za zdaj nič novih kuhinj, so za pre
senečenje poskrbela nekatera domača podjetja, ki so se odločila za francosko kuhinjo. V Jutranjko in Kopitarno 
naj bi jim francosko malico voziti iz Ljubljane. Dober tek!

Vlado Podgoršek

mnenja, odgovori, popravki.

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 
rubriki Mnenja, odgovori in popravki.
Vsi prispevki za rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in 
naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organiza
cij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče pre
veriti avtentičnost avtorja.
Na podlagi Zakona o medijih (Ur.l.35/2001) si uredništvo pridružuje 
pravico do objave ali neobjave in krajšanja prispevkov v skladu s svojo 
uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori in 
popravki, ki po zakonu ne smejo biti spremenjeni in dopolnjeni.

Občini Krško se obeta 
finančno zlom
SavaGlas št. 48, lO.februar, stran 2

Ob sprejemu občinskega 
proračuna za leto 2002

Kot vsako leto, je tudi letos sprejema
nje proračuna spremljalo mnogo bolj 
ali manj ostrih pogovorov in razprav. 
Vesel sem, da smo uspeli sprejeti 
proračun za tekoče leto že v mesecu 
januarju, z veliko večino glasov pri
sotnih svetnikov (20 za in 3 proti).
V zadnjem času pa v številnih časo

pisih berem pismo z naslovom 
“Občini Krško se obeta finančni 
zlom", ki ga je podpisala svetniška 
skupina Nove Slovenije. Preseneča 
me tako ostro nasprotovanje omenje
ne svetniške skupine, saj je od treh 
svetnikov N.Si proti proračunu glaso
val le svetnik Martin Kodrič. 
Finančno stanje občine je odvisno od 
sprejema in izvajanja proračuna. Ob
činski svet sprejme proračun, izvajan
je pa je v pristojnosti župana in ob
činske uprave. Po treh letih v tem 
mandatu smo uspeli, da smo vse ra
čune, ki so zapadli ob novem letu, tudi 
poravnali. Pred leti so se namreč ra
čuni poravnavali s tri do šest mesečno

zamudo.
Realizacija proračuna 2001 je bila 
3,762 milijarde SIT. V letošnjem letu 
pa načrtujemo višjo realizacijo zaradi 
dodatnih virov (prodaja starega 
zdravstvenega doma i; Krškem, 
prodaja Materade v Poreču, dodatni 
vir ž naslova komunalnih taks, ki je 
bil do sedaj prihodek Ministrstva za 
okolje in prostor, kredit). Skoraj 50- 
odstotni delež letošnjega proračuna 
je namenjen investicijam, saj smo za 
večje investicije uspeli pridobiti so
financiranja ministrstev; za izgradnjo 
novega zdravstvenega doma 200 mili
jonov SIT v letih 2000 in 2001 (v celi 
državi je bilo za sofinanciranje 
zdravstvenih domov namenjenih 490 
milijonov SIT) in za OŠ Senovo 180 
milijonov SIT v letih 2001 -03. 
Investicije v občini Krško potekajo v 
skladu s programom investicijskih 
vlaganj, ki ga je potrdil občinski svet. 
Vse velike investicije v občini Krško 
potekajo po investicijskih načrtih in 
se vodijo več proračunskih let. Zato 
je v določeni meri predobremenjen 
tudi proračun prihodnjega leta, ne
katere predobremenitve pa izhajajo z 
naslova pogodb s področja komunale,

saj so plačilni roki do 90 dni. 
Prihodki proračuna so planirani real
no. Če ne realiziramo prodaje Mate
rade v Poreču, bomo zmanjšali od
hodke in sicer tako, da bo izvajanje, 
nekaterih investicij preneseno v ptt' 
hodnje leto. O morebitnem prenosa 
investicij v prihodnje proračunsko le
to bo odločal občinski svet. Odgovor
no smo ravnali že v lanskem letu, ko 
prodaja Materade v Poreču ni bila 
realizirana. Odločili smo se za zamik 
pri izvajanju investicij, kreditni P°' 
tencial Občine Krško pa ohranili za 
letošnje leto (za dokončanje novega 
ZD v Krškem in OŠ na Senovem).
S strpnim delom in sodelovanjem vseh 
političnih strank smo v občini Krška 
v tem mandatu uspeli začeti in reali
zirati več velikih projektov. Z odg0 
vornim delom v občinskem svetu in v 
občinski upravi smo dokazali, da s° 
interesi lokalne skupnosti pred ozkim 
politično-strankarskimi interesi. 
Letošnje leto je volilno leto in očitao 
se je za nekatere že začela predvolilni 
igra.

Franci Bogovi0’ 
župan občine Krška
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UuljrojJaJj]] jjyjjc3ri v Sami

Sevnica - Sevniška športna dvorana je bila prvi dan meseca marca nabito polna. Obiskovalci, zbrali se jih je okoli 1500, so tako na svoj način podprli nadaljevanje izgradnje 
Kulturno mladinskega doma na Lukovcu. Predsednica Kulturno športnega društva Lukovec Nežika Novšak, ki je gonilna sila projekta, je ob podpori sovaščanov, mnogih 
sponzorjev in Občine Sevnica že drugič uspešno organizirala humanitarni koncert. Povezovala sta ga Nuša Derenda in Vili Zupančič, nastopili so znani izvajalci slovenske 
zabavne in narodno zabavne glasbe, prav vsi pa so se odpovedali honorarju v korist izgradnje doma. Prireditev so medijsko podprli, Radio Sevnica, Radio Brežice in SavaGlas, ki 
je ob tej priložnosti spet nagradil nekaj svojih naročnikov, ter Vaš Kanal in Kanal 2000.

Ob tej priložnosti so se 
zbrali Harmonikarji Tonija So- 
toška, ki so bili vsi iz občine 
Sevnica, Čili Patrol, zapele so 
Navihanke, ansambel Dori, v 
dvorani je grmelo, ko so na 
oder prišli člani skupine Rok'n 
band, pa mladi Dolenjci, Vi
tezi valčkov in polk, ljudski 
godec Franci Rajgl, Moni 
Tkalec, predstavile so se člani
ce skupine Make up 2, Veselja
ki z Dobja, Brodniki, skupina 
Linija, seveda je zapela tudi 
Nuša Derenda, prireditev pa so

popestrile tudi mažuretke iz 
Radeč. Ob koncu prireditve se 
je Novšakova z iskrenim nav
dušenjem zahvalila tako nas
topajočim kot številnemu ob
činstvu, ki je z nakupom vstop
nic za koncert podprlo dobro
delno akcijo Lukovčanov. Zbra
li so nekaj več kot milijon to
larjev in upajo, da jim bo s temi 
sredstvi uspelo do jeseni v 
domu dokončati vsaj en pros
tor za druženje krajanov.

Med prireditvijo je potekalo 
tudi javno žrebanje bogatih na

grad za stare in nove naročnike 
časopisa za širšo posavsko de
želo SavaGlas. Srečne nagra
jence so žrebali nastopajoči, 
glavno nagrado in seveda nagra

jenca pa je izžrebal direktor 
Radia Sevnica, Radia Brežice 
in časopisa SavaGlas Peter 
Spiler. V nadaljevanju pa naj 
spregovorijo fotografije...

Čili Patrol je ponosen, da se je njegova glasbena pot začela prav na 
Lukovcu.

Ansambel Linija se je predstavil z Nušino “Ni mi žal”, pridružila 
Pa se jim je tudi Nuša.

nad videnim.

Harmonikarji Tonija Sotoška; posebej za to priložnost so bili vsi iz 
sevniške občine.

Tudi v zakulisju je bilo veselo, voditelja Nuša Derenda in Vili Zupančič 
ter pevka Moni Tkalec.

“Navihane ” navihanke so si tik pred nastopom vzele čas tudi za fo
tografiranje.

Nekatere pevske nastope so prijetno popestrile tudi mažoretke iz 
Radeč.

'fiitno odlično zabaval.
Zelo simpatični so bili tudi Mladi Dolenjci, ki so osvojili publiko s 
svojo prisrčnostjo.

Nagrajenci časopisa SavaGlas - 
1.marec 2002

UUBEČNA CELJE -
klinker fasadna opeka v vrednosti 300.000 SIT 
1. Martin Lapuh, Artiče 8, 8253 ARTIČE

Mizarstvo KRO$ELI Boštanj -
furnirana stenska obloga v vrednosti 20.000 SIT
1. Martin Najger, Brezovica 32, 8259 BIZELJSKO

KOPITARNA Sevnica - 
5 bonov v vrednosti 5.000 SIT
1. Franc Gorišek ml., Arnovo selo 34 b, 8253 ARTIČE
2. Nuška Abram, Dobrava 9, 8311 KOSTANJEVICA NA KRKI
3. Bojan Žafran, Dalmatinova 2, 8270 KRŠKO
4. Simon Petančič, Globoko 57, 8254 GLOBOKO
5. Vesna Strašek, Gubčeva 14, 8250 BREŽICE

M EGA S Sevnica -
unikatna stenska ura v vrednosti 10.000 SIT 
L Branka Stergar, Sela 40 a, 8257 DOBOVA

OPTIKA LEBAN Sevnica -
2 okvirja za korekcijska očala
1. Ljudmila Kramar, Jereslavec 2, 8258 KAPELE
2. Zvonko Zupančič, Stari Gad 56, 8270 KRŠKO

Zlatarstvo GUČEK Sevnica -
1. srebrn obesek:
Janko Medvešek, Čolnarska pot 7, 8250 BREŽICE
2. srebrna verižica:
Dušan Strgar, Šolska ulica 4, 8250 BREŽICE

GOSTINSKO PODJETJE Sevnica -
4 bone v vrednosti 3.000 SIT
1. Jože Lesjak, Krmelj 32, 8296 KRMELJ
2. Gorazd Škof, Bizeljska cesta 14, 8250 BREŽICE
3. Antonija Potokar, Čerina 7, 8250 BREŽICE
4. Jože Kobe, Rovišče 1, 8293 STUDENEC

TERMOGLAS Boštanj -
3 ogledala
L Rozalija Zorčič, Gregorčičeva 7, 8250 BREŽICE
2. Janja Dimeč, Sp.Stari Grad 21, 8270 KRŠKO
3. Grilc Anton, Pečje 16, 8290 SEVNICA

KRAJEVNA SKUPNOST Boštanj - 
2 knjigi o BOŠTANJU
1. Lojze Zalašček, Boštanj 53, 8294 BOŠTANJ
2. Kristijan Janc, Ponikve 24, 8293 STUDENEC

EKSTRAFORM Boštanj - 
2 omarici za kasete
1. Antonija Milanič, Kozjanska ulica 9, 8290 SEVNICA
2. Franc Strajnar, Loka 68,1434 LOKA PRI ZIDANEM MOSTU

BRUNO Krmelj -
5 bonov v vrednosti 2.000 SIT
1. Marinka Levičar, Tončke Čečeve 9, 8270 KRŠKO
2. Andreja Mitič Štirn, Šentjanž 1, 8297 ŠENTJANŽ
3. Vlasta Kogovšek, Dolenji Boštanj 40 a, 8294 BOŠTANJ
4. Alojz Androjna, Pot na Zajčjo Goro 9, 8290 SEVNICA
5. Marjetka Peterkovič, Gornji Lenart 28, 8250 BREŽICE

IN PLET Sevnica -
1. Majica -
Vida Krohne, Talcev 9, 1433 RADEČE
2. Majica-
Marija Predanič, Črešnjice pri Cerkljah 8,8263 CERKLJE OB KRKI
3. Kratke hlače -
Srečko Denžič, Kumrovška 4, 8259 BIZELJSKO

GOSTILNA JANC Studenec (večerja)
1. Martina Bakšič, Podlipa 10, 8274 RAKA

Frizerstvo MAJA KRIŠTOFIČ Sevnica (fen pričeska)
1. Vida Strojanšek, Poklek nad Blanco 47, 8283 BLANCA

Frizerstvo MIRA VRTAČNIK Boštanj (fen pričeska)
1. Mojca Ratajc, Rovišče pri Studencu 29, 8293 STUDENEC

Frizerstvo POLONA KOZINC Blanca (fen pričeska)
1. Katarina Ribič, Gorenji Leskovec 31, 8283 BLANCA
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Brežiški proračun skozi prvo branje
Brežice - Na nadaljevanju 31. redne seje so pretekli teden v Brežicah potrdili osnutek 
proračuna za letošnje leto. Osnutek proračuna so pred tem obravnavali že na sklicu seje in 
tokrat razpravo le nadaljevali. Svetniška skupina SDS je proti.

v
Čeprav so odbori že dvakrat 

predelali gradivo, tudi tokrat ni 
šlo brez zapletov. Proračun je na
ravnan zelo smelo, z nekaj več kot 
2,9 milijarde SIT prihodkov in 
kak tolar manj kot 3,4 milijarde 
SIT odhodkov, ob tem pa predvi
deva še najem kredita, ki ga pre
našajo iz lanskega leta v višini 
150 milijonov SIT za dobo 7 let.

Matični odbor za proračun in 
finance meni, tako njegov pred
sednik Jože Avšič, da so planira
ni prihodki realni, a opozarja, da 
v tem trenutku še ni zagotovil, da 
bodo vsi v tem letu tudi v celoti 
realizirani. Zato ob morebitnem 
izpadu prihodkov odbor predlaga, 
da se določi prednostni vrstni red, 
da ne bi bile ogrožene realizaci
je najpomembnejših projektov. 
Val replik je povzročila ugotovi
tev odbora, da so prihodki od tu
ristične takse prenizko načrtova
ni. Tako Bojan Petan kot Borut 
Mokrovič pa sta izpostavila, da 
so prihodki iz te takse realni, le 
da občina tega denarja ne vrača 
nazaj v turizem.

Komisija za statutarno pravne 
zadeve se je pred sejo še enkrat 
sestala in sprejela nekaj stališč, 
ker v osnutku ni bilanc krajevnih

skupnosti, ki jih statut predvide
va. Zato pnpravljalce pozivajo, ta
ko Miha Skrlec, da prihodke in 
odhodke krajevnih skupnosti še 
vključijo pri predlogu proračuna, 
predlagajo pa tudi, da v občinskih 
službah vodijo celotna poslovanja 
tako krajevnih skupnosti kot jav
nih ustanov, katerih ustanovitelji
ca je občina.

Povečanje sredstev si želi tudi 
odbor za kmetijstvo, izpostavlja 
njegov predsednik Anton Koršič, 
in sicer za podporo malim kmeti
jam, da bi se pripravile na norma

tive EU. Večkrat pa so tudi pono
vili zahtevo o pregledu vlaganj v 
posamezne krajevne skupnosti v 
zadnjih letih, ki jih imajo po župa
novih besedah na upravi že pri
pravljene. Milko Veršec pa je v 
imenu svetniške skupine SDS iz
postavil, da je v osnutku prora
čuna preveč nejasnosti in preve
lik razkorak med prihodki in od
hodki. Zato svetniška skupina 
SDS ni glasovala za osnutek pro
računa, ki gaje sicer podprlo 19 
svetnikov. -

Suzana Vahtarič

Kljub proračunski razpravi so klopi ponekod prazne.

Zakaj je brežiška bolnišnica preteklo leto 
zaključila z izgubo?

Brežice - V prvi polovici februarja so se direktorji slovenskih bolnišnic sestali z ministrom za zdravje 
Dušanom Kebrom in ga opozorili na velik problem financiranja bolnišnic. Kot je znano je arbitraža 
za Področni dogovor dodatnih milijardo 100 milijonov SIT, ki so bili v splošnem dogovoru predvide
ni za pokritje materialnih stroškov bolnišnic, dodelila izključno Kliničnemu centru (KC).

Združenje zdravstvenih zavodov 
Slovenije je po sestanku z minis
trom in po ponovnih konzultacijah 
z vsemi bolnišnicami dobilo eno
glasno {»trditev, da vse bolnišnice 
vzrajajo, da se na arbitraži ponovno 
razpravlja o milijardi 100 milijonov 
SIT sredstev, ki so bila po prvotnem 
Splošnem dogovoru za financiranje 
zdravstva v preteklem letu namen
jena bolnišnicam in sicer po kriteri
jih, ki naj bi jih opredelil Področni 
dogovor.

Kot je znano, so bila ta sredstva 
z arbitražo dodeljena KC, ker je 
ministrstvo na arbitraži dokazovalo, 
daje ta najbolj podcenjen.

Kot je pojasnil direktor brežiške 
bolnišnice Tone Zorko, Ministrst
vo za zdravje ni sprejelo pobude, da 
bi o tem ponovno odločali na arbi
traži. Zato se je Odbor za bolniš

nično dejavnost na predlog minis
tra Kebra sestal s predstavniki mini
strstva in KC, kjer je bil podan pred
log za kompromisno rešitev. Na 
predlog ministrstva naj bi odbor 
sprejel aneks k Področnemu dogo
voru, s katerim bi pravno formalno 
uredili podlago za že izplačane raz
like povečanega DDV, izplačano 
milijardo 100 milijonov KC pa bi 
upoštevali v letu 2002. Kot dodaja 
direktor Zorko, kompromis na 
žalost ni bil sprejet, kajti večina pred
stavnikov bolnišnic se je odločilo 
drugače.

S tem je Zavod za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije (ZZZS) izgu
bil pravno podlago za izplačilo z 
aneksom predlaganih zneskov za 
povečan DDV, kar pomeni, da so 
morale bolnišnice že nakazana sred
stva za povečan DDV vrniti ZZZS.

Taje vsem bolnišnicam izdal dobro
pise za preveč izplačana sredstva, ki 
bodo sicer v letošnjem letu, ko bo 
sklenjen aneks k dogovoru za leto 
2001, vrnjena.

Po besedah direktorja Zorka 
vračilo teh sredstev ZZZS za bol
nišnico Brežice pomeni 9.980.000 
SIT manjši prihodek. Iz tega razloga 
je bolnišnica poslovno leto za
ključila z izgubo 9.780.511 SIT.

Direktor Zorko je prepričan, da 
mora priti do sprejema aneksa oz. 
do kompromisne rešitve financiran
ja, kar bi dalo pravno podlago za 
ponovno nakazilo že nakazanih in 
ZZZS vrnjenih sredstev. Ko bodo 
ta sredstva ponovno nakazana, bo 
bolnišnica z njimi pokrila v letu 
2001 nastalo izgubo.

Lidija Kostevc

Nuklearko 
izključili iz 

omrežja
Krško - Nuklearno elektrar
no Krško (NEK) so v ponedel
jek, 25. februarja, nekaj mi
nut po 2.uri zjutraj ročno 
zaustavili in jo izključili iz 
omrežja. Dan prej so namreč 
med rednim obratovanjem 
opazili na enem od ležajev 
motorja črpalke reaktorskega 
hladila porast temperature. 
Dva dni kasneje je bila NEK 
ponovno vključena v omrežje.

Vzroka napake med obrato
vanjem elektrarne niso mogli 
začeti iskati, zato so se odločili 
za ročno zaustavitev reaktorja. 
Po analizi vseh parametrov in 
ostalih podatkov, pregledu 
stanja ležaja in ostale opreme 
ter po posvetu z različnimi pro
izvajalci in dobavitelji opreme 
se je potrdil sum, da je prišlo 
samo do odpovedi tipala za 
merjenje temperature na omen
jenem ležaju. Ob ugotavljanju 
napake so vzporedno s pre
ostalimi pregledi izvedli še 
druga vzdrževalna dela in nad
zorna testiranja, ki narekujejo 
pogoje, v katerih seje elektrar
na ob tako imenovani vroči za
ustavitvi trenutno nahajala. 
Dokončno popravilo oz. za
menjavo tega tipala bodo opra
vili ob rednem letnem remon
tu, ki se bo začel predvidoma 
11. maja letos. NEK je sicer 
obratovala brez prisilne zaus
tavitve kar 991 dni in 250 
neprekinjenih dni od lanskega 
rednega remonta.

Tehnični direktor NEK 
Predrag Širola je izpostavil, 
da so bili vsi odzivi varnost
nih sistemov ob zaustavitvi 
pričakovani in brez vplivov na 
okolje in ljudi. Glede hrupa, ki 
so ga slišali bližnji prebivalci 
ob zaustavljanju NEK pa je še 
pojasnil, da je hrup normalen 
pojav pri tovrstni zaustavitvi in 
da smo se ga očitno že odva
dili, ker je NEK tudi do sedaj 
obratovala izredno stabilno.

Sicer pa je bil ta dogodek 
tudi po mednarodni lestvici 
jedrsldh dogodkov (INES), ki 
ima sedem stopenj, uvrščen na 
stopnjo nič, kar pomeni, daje 
bilo odstopanje nepomembno 
za varnost.

Suzana Vahtarič

Nova generacija v Učnem centru logistike
Cerklje ob Krki - Slovenske vojake, podčastnike, častnike, starše in prijatelje sta pozdravila podpolkovnik in poveljnik UC LOG 
(Učni center logistike) Stanislav Zlobko in iz Generalštaba SV polkovnik Cveto Perc. S slovensko ljudsko pesmijo so vojake 
pospremili Ljudski pevci z Bizeljskega, na citrah Maruša Urbanč, o opusu akademskih slikarjev Irene Spendl in Ignaca Kofola je 
spregovoril prof.dr. Mirko Juteršek, slovesnost pa je potekala v prisotnosti pomočnika za stike z javnostjo, stotnika Slavka Geriča. 
Priznanja za delo v SV so prejeli Iztok Fifol, Denis Brinovec, Anton Hribernik in ob odhodu v pokoj Karel Mladkovič.

V UC se bodo usposabljali 
naborniki v 2. fazi služenja vojaš
kega roka za vse logistične vo
jaške evidenčne dolžnosti v SV, 
usposabljanje pa bo trajalo devet 
tednov. Po usposabljanju jih bodo 
prerazporedili v logistične baze, 
bojne enote, gardni bataljon in 
druge enote SV, kar pa je že 3. 
faza služenja vojaškega roka. Pri 
usposabljanju so zahteve visoke, 
kajti le tako je mogoče doseči 
primerno stopnjo znanja in spret
nosti, da bi bili vojaki izurjeni za 
uporabo orožja, sredstev in opre
me v miru in vojni v vojaških eno
tah in bili psihofizično dobro pri
pravljeni. Vsi programi vsebuje
jo splošne vojaške vsebine in na
loge, vendar so najpomembnejše 
vojaško strokovne vsebine, saj

večino osnovnega pridobijo že v Tako bodo v UC predvsem 
1. fazi usposabljanja. nadgradili to znanje in sicer se bo-

Slovesnost ob sprejemu nove generacije vojakov

do vojaki vozniki, če že imajo iz
pit za B in C kategorijo, usposo
bili za pravilno uporabo, vzdrže
vanje in varno vožnjo vojaških 
vozil v različnih terenskih pogojih 
in premikih; vojaki z ustrezno ci
vilno zdravstveno izobrazbo za 
pomoč v ambulantah SV in za 
prvo pomoč vojakom na terenu v 
vseh razmerah; kuharji se bodo 
usposobili predvsem v pripravi 
hrane in kuhanju v terenskih raz
merah, visoke zahteve pa bodo 
morali izpolniti tudi vojaki, ki se 
bodo usposabljali za tehnične 
dolžnosti. Skupen cilj celotnega 
usposabljanja je usposobiti kader 
za zagotavljanje osnovne logistič
ne podpore mirnodobne in vojne 
sestave SV.

Natja Jenko Sunčič
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Prvi v državi po novem zakonu

KS Tržišče in Šentjanž 
ZA samoprispevek

Tržišče, Šentjanž - Občinski svet Sevnica je dal zeleno luč za 
postopek uvedbe samoprispevka, ki ga bodo v obeh krajevnih 
skupnostih razpisali spomladi, saj le s tako zbranim denar
jem lahko realizirajo načrtovane programe. Tržišče in Šent
janž sta v Sloveniji prvi krajevni skupnosti, ki orjeta ledino 
novega zakona o samoprispevku.

Taje od starega drugačen pred
vsem v obravnavanju volilnega 
upravičenca kot zavezanca za do
hodnino. Pravico glasovanja ima
jo osebe, ki so bile v predpretek
lem letu pred razpisom referen
duma obdavčene z dohodnino, 
predpisana je metodologija za iz
račun osnove, od katere bo zave-

Marjan Jamšek, predsednik 
KS Tržišče

zanec plačeval samoprispevek, 
glasovalne pravice pa nimajo tisti, 
ki v dohodku ne presegajo 25 od
stotkov povprečne letne plače v 
Sloveniji. Posebni postopek pri
dobivanja podatkov velja za tiste, 
ki v območju referenduma nimajo 
stalnega bivališča, imajo pa ne

premičnine (vikendaši). Volilne 
imenike pripravi občinska upra
va, voliti mora vsaj 50 odstotkov 
volilnih upravičencev in od tega j 
najmanj polovico ZA, da se sa
moprispevek lahko uvede. Obili
ca dela s podatki in preračunava
nji pa velja le za leto dni, nakar je 
potrebno volilne upravičence ozi
roma davčne zavezance in nji- j 
hove dohodke znova preveriti.

Direktor Občinske uprave 
Sevnica Zvone Košmerl pravi, da j 
je po mnenju pravnikov enostav
nejša in cenejša pot do samopri
spevka skozi sklepanje individu
alnih pogodb zainteresiranih kra
janov s krajevno skupnostjo, kar ( 
sodi v civilno pravni postopek.

Ravno zaradi naporov in po
večanih stroškov pri pripravi vo
lilnih imenikov se tako v Tržišču j 
kot Šentjanžu vodstvi krajevnih 
skupnosti nadejata, da se bo za sa
moprispevek odločila potrebna 
večina krajanov. V obdobju petih 
let naj bi v Šentjanžu zbrali 60 
milijonov SIT, v Tržišču pa 45 mi- [ 
lijonov SIT. Oboji imajo v progra
mu vodooskrbo, ureditev cest, 
pločnikov, javne razsvetljave, 
gradnjo mrliške vežice ter pomoč 
šoli.

Branka Dernovšek

Obisk Evropske komisije
Sevnica - V Sloveniji tečejo štirje projekti - pretežno gre za 
čistilne naprave komunalnih odplak, ki se bodo še letos pote
govali za sofinanciranje iz evropskega ISPA sklada. Med nji
mi so tudi tri posavske občine, ki jih je obiskala članica Evrop
ske komisije Alessandra Viezzer z Urošem Cerarjem iz Ura
da za evropske zadeve.

Delegacija Evropske komisije seje mudila v Sloveniji, ker jo zani
ma, kako daleč so nosilci projektov s pripravo potrebne dokumenta
cije, kako so pri nas organizirana komunalna podjetja, kako oblikuje
jo cene storitev, kaj bo stroškovno pomenilo za prebivalce, ko bo 
čistilna naprava zgrajena in v funkciji, kdo jo bo upravljal in podobno-

Terenski ogled lokacij za čistilne naprave v Sevnici, Krškem 
Brežicah se je pričel iz sevniškega gradu.

Skratka - gostje iz Evrope se želijo vnaprej prepričati, ali bo posU 
bljeno za namensko porabo dodeljenih nepovratnih sredstev, ki naj 0 
predstavljala polovico vrednosti vsakega projekta. Rok za oddajo cel° 
ne dokumentacije v Bruselj je 20. junij, do konca meseca marca P 
pričakujejo predprijavo projektov. ,

Branka DernovŠe*

sti

i
I

1
(
t
!
1
i
1
1
I
\

j

1

1
c
i
l
s
c
I

1
t



GOSPODARSTVO, TURIZEM
SavaGfc, 6.3-2002stran 5

Obnovitev proizvodnje v 
brežiški Opekarni?

Brežice - Zupan Občine Brežice Vlado Deržič in generalni direktor Salonita Anhovo, 
gradbeni material d.d. Jože Funda sta podpisala “Pismo o nameri” v zvezi z vzpostavitvijo 
proizvodnje v prostorih Opekarne-Rudnik Brežice. Tako bi na lokaciji Sentlenart znova 
stekla proizvodnja, Salonit Anhovo pa bi zagotovil nova delovna mesta.

Uvodoma sta podpisnika 
ugotovila, daje družba Opekar- 
na-Rudnik Brežice v stečajnem 
postopku, vendar je Salonit An
hovo zainteresiran za nakup ne
premičnin brežiške Opekarne na 
lokaciji Sentlenart in realizirati 
svoj proizvodni program - pro
izvodnjo vseh vrst betonov, be
tonske galanterije in trgovine na 
debelo in drobno.

Salonit Anhovo bo ob naku
pu nepremičnin od stečajnega 
upravitelja izdelal urbanistično 
in projektno dokumentacijo v 
skladu s pozitivno zakonodajo

ter veljavnimi standardi za vz
postavitev proizvodnje v objektih 
v Šentlenartu.

Ker so v načrtovanem tehno
loškem procesu kamnolomski 
agregati in gramozni material os
novna surovina, bo Salonit Anho
vo potrebni material kupoval na 
prostem trgu in sicer od obstoje
čega lokalnega koncesionarja. 
Dogovori tečejo z lastnikom kam
noloma Bizeljsko, kjer je že bil 
opravljen preizkus kakovosti, in 
rezultati so pokazali, da ustreza 
potrebam bodočega tehnološkega 
procesa.

Glede na to, da so količine 
črpanja gramoznega in kamno- 
lomskega materiala omejene z 
družbenim planom občine 
Brežice, se ta obvezuje storiti 
vse, kar je v njeni moči, da bi 
bil sprejet tak družbeni plan 
občine, ki ne bo omejeval delo
vanja Salonita Anhovo v 
Brežicah zaradi plansko nespre
jetih eksploatizacijskih površin, 
saj se strinja z namero Saloni
ta, da vzpostavi proizvodne ka
pacitete v Šentlenartu in tako 
zagotovi nova delovna mesta.

Natja Jenko Sunčič

Skorajšnji pričetek del za boštanjsko
elektrarno

Sevnica - Direktor Gradisa Franc Kositer in direktor SGP Posavje Jožef Piltaver sta s Savskimi 
elektrarnami d.o.o. Ljubljana podpisala pogodbo za začetek pripravljalnih del boštanjske 
hidroelektrarne. Skupna vrednost razpisanega posla je 130 milijonov SIT.

Gre za prestavitev kilometra in 
Pol ceste od boštanjske graščine 
do mostu in za izgradnjo 200- me
trskega opornega zidu, potrebne
ga zaradi nove obvoznice. SGP 
Posavje bo gradilo zid, Gradis pa 
cesto. Sevniški gradbinec bo za 
Posel iztržil 44 milijonov SIT. Iz
brana izvajalca sta bila med 17 
Ponudniki iz vse Slovenije naj- 
ugodnješa, je povedal direktor 
Savskih elektrarn Borut Miklav
čič.

Pri podpisu izvajalskih pogodb 
sta bila prisotna tudi sevniški in 
brežiški župan - Janc in Deržič 
" slednji v vlogi predsedujočega 
Svetu pokrajine Posavje, ki se 
Zavzema za čim prejšnji podpis 
koncesijske pogodbe za gradnjo 
celotne verige elektrarn, za usta
novitev družbe, ki bi izvajala 
gradnjo v okviru holdinga sloven
skih elektrarn s sedežem v Sevni
ci in da bi se seveda gradnja čim- 
Prej pričela.

Direktor Savskih elektrarn 
horut Miklavčič je prepričan, da 
vlada lahko z njimi podpiše kon

cesijsko pogodbo, tako kot pred
videva zakon, in ko bo ustanovlje
na hčerinska družba holdinga, 
Savske elektrarne kot svoj vložek 
ob drugem nanjo prenesejo tudi 
koncesijo. Podpisana koncesijaje 
pogoj za izdajo enotnega gradbe
nega dovoljenja za izvajanje vseh 
pripravljalnih del, tudi tistih v 
strugi Save. Po trditvah Miklav
čiča imajo danes Savske elek

trarne denar in obljubo bank za 
kredit, ki bi zadoščal za izgradnjo 
energetskega dela boštanjske 
elektrarne, s trditvijo pa se ne 
strinja državni sekretar za energe
tiko dr.Robert Golob.

Vlada naj bi po lastnih oblju
bah koncesijsko pogodbo podpi
sala marca letos, vendar pozna
valci razmer o tem dvomijo.

Branka Dernovšek

Jožef Piltaver, Franc Kositer in Borut Miklavčič

Spodnjesavske elektrarne bo 
gradil holding

Ljubljana - Verigo petih elektrarn na spodnji Savi bo gradil holding Slovenske elektrarne 
(HSE), saj so analize poslovodstva pokazale, da nobeno od elektroenergetskih podjetij iz 
holdinga tega projekta ni sposobno izpeljati samostojno. Nadzorni svet holdinga je po
oblastil poslovodstvo na čelu z Dragom Fabjanom za ustanovitev dveh novih družb v 100 - 
odstotni lasti holdinga; prva, s sedežem v Mariboru, bo zadolžena za vodenje projekta 
j2gradnje elektrarn, druga, s sedežem v Posavju, pa za izvajanje investicij v vodno, državno 
‘n lokalno infrastrukturo, ki se bo financirala iz državnega proračuna.

Po časovnem planu poslo- 
vodstva holdinga bi z gradnjo 
Prve (boštanjske) elektrarne lah- 
ko Pričeli novembra letos, celot- 
na veriga pa bo postavljena v 
Petnajstih letih.
„ Odprto ostaja pravno vpra- 
sanje prenosa koncesije iz Sav
lih elektrarn na holding, za ka
terega državni sekretar za ener
getiko dr.Robert Golob omen
ja dve možni poti: ali da se kon
cesija avtomatično dodeli hol- 

Jngu (na vladi je v postopku 
°bravnave predlog sprememb 
Zakona o pogojih koncesije za 
energetsko izkoriščanje spodnje 

ave) ali da se sedanjemu kon

cesionarju -Savskim elektrarnam 
Ljubljana, ki so lastnica HE Vrho
vo, dovoli prenos koncesije na 
holding.

Zakon o pogojih za dodelitev 
koncesije za energetsko izkoriš
čanje spodnje Save določa vire 
financiranja ureditve vodne, 
državne in lokalne infrastrukture 
za celotno verigo v višini 120 
milijonov evrov. Hčerinska druž
ba holdinga s sedežem v Posavju 
bo ustanovljena zaradi transpa
rentnosti izvajanja investicij v in
frastrukturo.

Zakon o koncesiji predvideva 
poroštva za najem kreditov za in
vesticije v infrastrukturo s strani

koncesionaija oziroma HSE. Ko 
bi bila dana poroštva, krediti na
jeti in izračunane dejanske za
padle obveznosti (glavnica in 
obresti), mora proračun zagoto
viti denar za servisiranje teh ob
veznosti. Dokler ne zapade prva 
glavnica, proračunu ni treba 
zagotoviti niti tolarja, pojasnjuje 
dr.Golob.

Sredstva za infrastukturo ob 
elektrarnah se bodo zbirala v 
okviru vodnega sklada z za
četkom v letu 2003, ki ga pred
videva predlog zakona o vodah; 
ta je trenutno v državnem zbo
ru v drugi obravnavi.

B.D./STA

Zagon dal zagon 
novemu društvu

Tržišče, Malkovec - Trinajstim 
društvom v KS Tržišče se je 
pridružilo še Turistično druš- 
tvo(TD), ki je četrto v občini. 
Pod vodstvom predsednika 
Srečka Vodenika bo skušalo 
promovirati domači kraj in 
občino. Da imajo kaj pokazati, 
se je prepričal tudi predsednik 
Turistične zveze Slovenije dr. 
Marjan Rožič.

Krajani so dr.Rožiča popeljali 
po zanimivih točkah, ki jih v sli
kovitem Tržišču ni malo; vinorod
na pobočja Malkovca, ob breg 
prislonjene zidanice in vinske 
kleti, znamenita Vorančeva pot od 
Mokronoga do Pijane Gore, 
Telče, kjer bo letos potekalo 
osrednje praznovanje ob občin
skem prazniku in še nekatere.

Pisana druščina, v kateri so bili 
predsedniki vseh trinajstih tržiš- 
kih društev, predsedniki sosednjih 
krajevnih skupnosti, napredni do
mači župnik Marko Japelj, pred
stavniki občine in številni zain
teresirani občani, so se ob koncu 
dneva zbrali v Malusovi zidanici 
na Malkovcu in ustanovili TD 
Tržišče.

Turistična sekcija je v Tržišču 
pod okriljem Društva Zagon, ki 
ga vodi Stanko Lazar, delovala 
že tri leta, a je prerasla njegove 
okvirje. V sekciji se je porodila 
zamisel, da bi po KS Tržišče ure
dili razne pešpoti, jih ustrezno 
označili in določili lokacije, kjer 
bi se turisti lahko spočili in okrep
čali. Pripravili bi tudi zloženko, 
ki bi združila vse informacije gle
de skupne ponudbe.Tržišče je 
namreč znano po odmevnih Je
senskih srečanjih, tekmovanju in 
druženju “Oldtajmerjev”, inten
zivno delajo na ureditvi Voran- 
čeve poti. Društvo Zagon pa ob 
tem redno organizira še vožnjo z 
muzejskim vlakom, glavno bese
do ima pri organizaciji silvestro
vanja, letos paje organiziralo tudi 
svoje kurentovanje. N.C.C.

Turistična borza
Brežice - Prihodnje leto se bo 

odvijalo eno najpomembnejših vsa
koletnih srečanj slovenskih in sve
tovnih turističnih delavcev v Posav
ju. Zavod za turizem Brežice je us
pel pridobiti kandidaturo za t.i. turis
tično borzo, ki bo novembra 2003.

Slovenska turistična borza, letos 
bo že peta, predstavlja najpomemb
nejše srečanje slovenske turistične 
ponudbe in tujega povpraševanja na 
domačih tleh. Predstavniki našega 
domačega gospodarstva lahko ob 
tem na enem mestu predstavijo svo
jo ponudbo tujim partneijem, ki že 
vključujejo Slovenijo v svoje progra
me oziroma se zanje zanimajo. V.d. 
direktorice Zavoda za turizem Bre
žice Sabina Zibert poudaija, da 
tovrstna srečanja dobivajo na veljavi, 
medtem ko sejemska, kot je nedavni 
Alpe-Adria, izgubljajo svojo vlogo.

Od 16. do 19. novembra 2003 bo 
najmanj tridnevna prireditev v Bre
žicah in širše v Posavju. Ob poslov
nem srečanju tujci sklepajo že kon
kretne posle, enako pa v študijskem 
potovanju spoznavajo krajino na do
ločeno temo. V Ppsavju in okolici je 
odlična priložnost na temo naravnih 
zdravilišč. Na zavodu so izdelali zas
novo okvirnega programa, v spozna
vanju in raziskovanju okolice pa so 
pripravili programe izletov po Bizelj- 
sko-sremiški in Podgorjanski vinsko 
turistični cesti.

Letos je na Slovensko turistično 
organizacijo kot nosilca projekta 
borze kandidiralo 5 oiganizacij. Na 
osnovi kriterijev, ki kažejo na primer
nost kraja, je Zavod za turizem 
Brežice prišel v ožji izbor s Termami 
Maribor. In uspel. S.V.

sindikat

Stavka kovinarjev
Sindikat delavcev kovinske in elektroindustrije SKEI je že nekaj 

mesecev preko pogajanj z Gospodarsko zbornico Slovenije poskušal 
doseči dvig plač v tej industriji, ki kar krepko zaostaja za slovenskim 
povprečjem.

Ker na pogajanjih ni prišlo do zadovoljive rešitve - zahteva sindika
tov je bila povišanje plač za 6.500 SIT bruto za vse tarifne razrede 
enako, je SKEI 30.januarja napovedal in tudi izvedel dveurno opozo
rilno stavko. V stavki je sodelovalo približno 80 odstotkov članov 
SKEI, sama stavka pa je bila s strani stavkovnega odbora ocenjena 
kot zelo uspešna. Po stavki so pogajanja dobila nov zamah, posebno 
po tem, ko je visela v zraku napoved celodnevne stavke. Stališča poga
jalskih skupin so se približala, zadnja ponudba pogajalske skupine 
delodajalcev pa je bila dvig plač za 3.250 SIT bruto za vse tarifne 
razrede enako in to od L februarja dalje, o ostalem delu pa naj bi 
pogajanja tekla naprej. Ta predlog seje že približal zahtevi sindikata 
po dvigu plač za 6.500 SIT bruto in to 3.250SIT s L februarjem ter 
3.250 SIT s L junijem 2002.

Celodnevna stavka kovinarjev je bila zato napovedana za torek, 
19.2.2002, in to za 24 ur, se pravi od torka, 19.2., od 6.ure do srede, 
20.2., do 6.ure, za kar je v podjetjih obstajala zelo velika pripravlje
nost. Vendar paje 15.2.2002 prišlo do naslednjega dogovora med poga
jalskima skupinama:
L Pogajalski strani sta dogovorili, da se k vsaki izhodiščni plači po 
tarifnih razredih kolektivne pogodbe dejavnosti doda enoten znesek 
3.250 SIT z veljavnostjo 1.2.2002.
2. Delojemalci in delodajalci so pripravljeni zaključiti dogovarjanje o 
politiki plač, v tem okviru dogovarjanje o novem plačnem modelu, ki 
vključuje tudi način realizacije zahtevanega povišanja plač in druge 
možnosti za dopolnitev kolektivne pogodbe dejavnosti do 1.6.2002.
3. Pogajalski skupini sta soglašali, da se sestaneta do 4.3.2002 in sk
upaj imenujeta strokovno skupino za pripravo ustreznih podlag za 
navedeno dogovarjanje.
4. Pogajalski skupini se zavezujeta delovati in pogajati v konstruk
tivnem in strpnem dialogu.

To pomeni, da se vsem zaposlenim v kovinski in elektroindustriji 
povišajo izhodiščne plače od 1.2.2002 dalje za 3.250 SIT bruto in da 
pogajalski skupini nadaljujeta s pogajanji o drugem delu zahtevanega 
zneska, predvsem že z vključitvijo novega plačnega modela, saj obe 
strani ugotavljata, da stari model ni več ustrezen, saj se razkorak med 
izhodiščnimi plačami po kolektivni pogodbi veča, namesto da bi se 
zmanjševal. Dobro bi bilo, da bi takemu modelu, ko bo dogovorjen, 
sledile tudi druge dejavnosti, ki imajo podobne in celo večje prob
leme pri plačni politiki.

Prvi polčas je torej zaključen, v šahovskem jeziku bi se temu ver
jetno reklo remi. Stavka je bila torej odpovedana, stavkovni odbor 
razpuščen, tudi zato, da bo lahko nadaljevanje pogajanj potekalo v 
mirnejšem ozračju, brez pritiskov in groženj z ene ali druge strani.

Marjan Urbanč, Sekretar Območnega združenja 
Zveze svobodnih sindikatov Slovenije

investiranje
V tokratnem prispevku bomo na enostaven način razložili nekaj osnovnih 

izrazov s področja borze.
Aplikacija - borzni posel, pri katerem borzni posrednik poveže dve svoji 

stranki - eno, ki prodaja določen vrednostni papir, in drugo, ki enako količino 
vrednostnega papirja kupuje po isti ceni. Na ta način sklenjeni posel borzni 
posrednik borzi le prijavi. V okviru BTS (borznega trgovalnega sistema) lahko 
borzni posrednik opravi aplikacijo le pod pogojem, da je aplikacijski tečaj v 
mejah med najboljšim nakupnim in prodajnim tečajem v trenutku opravljanja 
aplikacije.

Borza vrednostnih papirjev - del sekundarnega trga vrednostnih papirjev, 
na katerem se organizirano in po vnaprej določenih pravilih trguje z vrednostnimi 
papirji. Borza pri prodaji ali nakupu vrednostnih papirjev ne sodeluje, ampak je 
le kraj, kjer borzni posredniki sklepajo posle, sama pa opravlja samo nadzorno 
in usmerjevalno vlogo. Pomembna naloga borze je sprejem vrednostnih papirjev 
na borzo, saj se na borzi lahko trguje le z vrednostnimi papirji, ki so nanjo 
uvrščeni. Uvrščeni vrednostni papirji morajo izpolnjevati za sprejem določene 
sorazmerno stroge pogoje. Prav tako se borznega trgovanja lahko udeležijo le 
sprejeti člani borze. Borza zagotavlja transparentnost trgovanja na ta način, da 
objavlja tečaje in druge podatke v zvezi z vrednostnimi papirji, ki na njej kotirajo.

Borzna, tržna kapitalizacija - način vrednotenja podjetja, s katerim se 
trguje na borzi ali na kakšnem drugem trgu. Vrednost podjetja se izračuna na ta 
način, da se pomnoži število izdanih delnic s trenutnim tečajem teh delnic na 
trgu.

Borzni posrednik - izraz se je pri nas uveljavil za osebe, ki se ukvarjajo z 
borznim posredovanjem, in hkrati za osebe, ki se ukvarjajo z borznim trgovan
jem. Borzni trgovec (dealer) trguje v svojem imenu in za svoj račun, njegov 
zaslužek paje razlika med prodajno in nakupno ceno, medtem ko navadni borzni 
posrednik (broker) le izvršuje naročila svojih strank (torej trguje v svojem ime
nu za tuj račun), njegov zaslužek pa je provizija. Opravljanje posla borznega 
posrednika je pogojeno s pridobljeno licenco Agencije za trg vrednostnih papir
jev in Ljubljanske borze na podlagi uspešno opravljenih izpitov.

Borzni zlom - oznaka za nagel padec borznih tečajev. Borzni zlom z največ- 
jimi gospodarskimi posledicami seje zgodil 25. oktobra leta 1929 v New Yorku 
(“črni petek”). Zelo znanje tudi borzni zlom 19.oktobra 1987 (“črni ponedel
jek”), ki seje začel na Newyorški borzi, saj je Dovv Jones indeks v enem dnevu 
padel za skoraj 20 odstotkov ob rekordnem prometu preko 600 milijonov delnic. 
Nevarnost borznega zloma narašča s hitrim večanjem borznih tečajev in z naku
pi vrednostnih papirjev na kredit.

Borzno naročilo - nalog stranke borznemu posredniku, naj določeni vred
nostni papir proda oziroma kupi. Borzno naročilo je lahko tržno ali omejeno 
(limitirano). Pri prvem borzni posrednik naročilo opravi po trenutnem tržnem 
tečaju, pri drugem pa stranka določi naj višjo oz. najnižjo ceno nakupa ali prodaje. 
Naročila so lahko omejena tudi časovno - npr. na en dan. teden, mesec, poznamo 
pa tudi časovno neomejena naročila kot npr. odprto naročilo oz. naročilo do 
preklica. Znana so še naročila s posebnimi omejitvami kot npr. “vse ali nič 
naročilo”, pri katerem stranka zahteva, da se naročilo opravi v celoti ali pa sploh 
ne, oziroma “pogojeno naročilo”, kadar stranka hkrati prodaja ene in kupuje 
druge vrednostne papirje.

Nadaljevanje prihodnjič!
Mojca Špiler, borzna posrednica 

M&D Špiler k.d. Krško, tel: 490 56 78 
http://www.web-klik.com, mojca.spiler@web-klik.com 

Pogodbena enota GB D d.d.
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Praznik vin ob Bizeljsko-sremiški vinsko turistični cesti

“Za povrnitev nekdanjega slovesa”
Posavje - Novo ustanovljena Zveza vinogradniških društev Bizeljsko-sremiškega vinorodnega okoliša povezuje 706 pride
lovalcev vin v društvih Bizeljsko, Pišece, Sromlje, Sremič, Zdole in Sevnica. Njena poglavitna naloga bo povrniti nekdanji 
sloves vin ob zaščiti belega in rdečega bizeljčana in sremičana.

Priznani slovenski pokuševalci 
so v sklopu praznika ocenjevali 
okoli 470 zbranih vzorcev vin, od 
tega menda kar 46 predikatov in 
okoli 150 vzorcev rdečih vin. Na 
tem vinorodnem okolišu so, pravi 
prof. dr. Slavica Sikovec, pogoji 
za vrhunska vina, najmanj pa vsaj 
za kakovostna. Zato je izpostavi-

nih vzorcih, ki dokazujejo, kakšna 
kakovost se da pridelati na tem vi
norodnem področju. Meni, da bo

k temu doprinesla ustanovljena 
zveza, ki bo morala nekoč uvel
javljenemu vinu povrniti sloves.

la, daje treba ob bogastvu sloven
skih vinorodnih okolišev tudi do
mačega potrošnika navaditi na ka
kovostna vina. Predstojnik za vi
nogradništvo in vinarstvo pri 
Kmetijskem inštitutu Slovenije 
dr. Julij Nemanič pa je povedal 
grenko resnico, da na letnik 2001 
ne moremo biti ponosni. Žarek 
upanja vendarle vidi v posamez-

V organizaciji Turističnega 
društva Bizeljsko in projektne
ga sveta Bizeljsko-sremiške 
vinsko turistične ceste so na Bi
zeljskem izbrali turistične spo
minke, razkrili njihove avtorje 
in najizvirnejšim podelili pri
znanja. Za najboljše so razglasi
li leseno izdelavo ptiča čebelar
ja Antona Malusa iz Orešja, 
igračo “frlec” Ota Gabrona iz

Župjeka, spominke iz kamna 
peščenjaka, iz katerega so iz
delane repnice Martina Naj- 
gerja iz Brezovice. Najizvirnej
ši spominek pa je “tafelpet”, ki 
je bil nekoč vsestransko uporab
no pohištvo. Izdelal ga je Jože 
Žerjav iz Spodnje Pohance. 
Spominke bodo tržili in projekt 
nadgradili, prvi poskus pa so 
predstavili v ličnem biltenu.

‘Tafelpet’ Kamen peščenjak

Ptič čebelar “Frlec’

Brez besed “bo že kako”!
Brežice - Člani Sindikata kmetov Slovenije - podružnica Brežice so na občen zboru izpostavili 
številna področja, ki kmetu po nepotrebnem in v nasprotju s prakso v Evropi iz žepa vlečejo 
denar. Črne oblake pa nakazuje odprto področje kmetijstva v pristopnih pogajanjih z Evrop
sko unijo (EU). Ponujene kvote v taki obliki za kmeta v EU pomenijo propad.

Občnega zbora se je udeležil 
predsednik Sindikata kmetov Slo
venije Marjan Gorenc, ki je po
udaril, da se morajo kmetje svojih 
pravic najprej zavedati in braniti 
svoj ponos. Zato ne želi slišati be
sed “bo že kako”, saj poudarja, 
da bodo te besede kmeta udarile 
po žepu in povzročile njegov pro
pad. Izpostavlja namreč, da smo

tik pred pogajanji za kvote z EU, 
zdajšnja izhodišča zanje pa, če os
tane pri ponujenih, pomenijo pro
pad slovenskega kmeta. Kot je iz
postavil predsednik Sindikata 
kmetov Slovenije, so se kmetije 
v zadnjih letih modernizirale in 
povečale, kvote pa nikakor ne us
trezajo trenutni proizvodnji. Na 
vseh področjih so namreč nizke,

Jože Vovk, Zvone Černelič in Iztok Gramc

v duhu, da Slovenija EU predstav- 
lja'trg in ne proizvajalca, najbolj 
kritične pa so na področju odkupa 
mleka.

Brežiški kmetje so izpostavili 
številna področja, ki dušijo slo
venskega kmeta; od plačevanja 
testiranja na BSE ob znižani sta
rostni stopnji, klavniške dejav
nosti in druga. Dogovorili so se, 
da bodo na upravnem odboru 
podružničnega sindikata obliko
vali skupino za pogajanje z vete
rinarji za področje cen. Nekoliko 
bornejša udeležba je po pozivu 
dosedanjega predsednika podruž
nične stanovske organizacije 
Zvoneta Černeliča, da bi še okre
pili članstvo, izzvala polemiko, da 
bi ob sedanjih 60 članih teh v Bre
žicah moralo biti do trikrat več.

Na rednem občnem zboru so 
opravili tudi volitve v organe, 
tako je dosedanji predsednik Čer
nelič zdaj podpredsednik brežiš
ke podružnice, novoizvoljeni 
predsednik pa je Iztok Gramc.

Suzana Vahtarič

Nikoli ni prepozno
Krško - Društvo kmetic Krško 

šteje preko 370 članic, dobra stotni
ja pa se je udeležila letnega zbora, 
kije bil v sejni sobi občinske stavbe. 
Dmštvo ob mentorstvu svetovalke 
Branke Radej Koren vodi Nuška 
Abram. Letni zbor je bil ob spreje
mu programa dela za tekoče leto 
hkrati priložnost za zanimivo preda
vanje z naslovom “Ovire za dosego 
začrtanih ciljev”. Psihologinja Ma
jda Lončarič je kmečkim ženskam 
(na fotografiji) spregovorila o člo
veški psihi, ki razvršča ljudi v do
ločene karakterne tipe, kar potem 
odreja naš bolj ali manj zadovoljni 
način življenja. Vsak človek, ne gle
de na spol in starost, ima določene 
pravice, le da ženske sebe prevečkrat

postavijo na stranski tir. Kmečke 
ženske včasih še bolj. V življenju pa 
se izkaže, da ljudje, ki zadovoljuje
jo samo tuje potrebe, pravzaprav 
niso tako cenjeni, kot si sami pre
stavljajo, da bi morali biti. Nikoli ni 
prepozno spremeniti 
svojih prepričanj, 
tradicije in navad - 

. ne na škodo drugih, 
temveč za lastno do
bro, meni Lončari
čeva.

Društva kmetic 
ne delujejo zgolj za
to, da bi ženske 
ohranjale recepte 
svojih babic, ampak 
da bi tudi skozi

takšna in drugačna predavanja, ki so 
stalnica v njihovem druženju, 
spreminjale svoje male svetove, v 
katerih bodo zmogle premagati tes
nobo ob črnih napovedih za sloven
sko kmetijstvo. B.D.

Na svečani razglasitvi zveze je 
Lojze Kunej (na fotografiji) pou
daril, da je prva naloga zveze 
takoj pristopiti k izdelavi eksper
tize in s tem zaščiti bizeljčana in 
sremičana. Ob tem pa poudarja, 
da Bizeljsko-sremiški vinorodni 
okoliš obsega skoraj 1800 ha vi
nogradov, od tega je le 884 ha 
vinogradniških površin, vpisanih 
v register pridelovalcev grozdja 
in vina. Veliko premalo vinograd
niki obnavljajo; če bi želeli eno
stavno reprodukcijo, bi morali let
no obnoviti okoli 60 ha vinogra
dov, zdaj jih le okoli 11 ha, pred 
leti še 28 ha.

V sklopu praznika so ob stro
kovnih predavanjih izvedli vo
dene degustacije najbolje ocenje
nih belih in rdečih vin, in sicer na 
Bizeljskem, v Krškem in sevniš- 
kem Trnovcu. Ob tem so v soboto 
na zaključni slovesnosti v Krš
kem podelili priznanja najbolje 
ocenjenim vzorcem vin. Inciativ- 
ni odbor za skupen praznik je le
tos tako ocenjevanje kot zaključ
no prireditev izvedel v Krškem. 
V prihodnjih letih pa se bodo vse 
tri posavske lokacije ciklično iz
menjevale. Naslednje leto je na 
vrsti Bizeljsko, je dejal pobudnik 
povezave praznikov v enotni 
Praznik vin ob„Bizeljsko-sremiški 
vinsko turistični cesti, predsednik 
Društva vinogradnikov Sremič 
Matjaž Jenšterle. Hkrati je s šti
rimi velikimi zlatimi in tremi zla
timi medaljami ter po tremi sre
brnimi in bronastimi tudi letošnji 
naj-pridelovalec.

Suzana Vahtarič

RADIO V BREŽICE

no 88,7 In 93,« Mhx

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE
Območna enota Brežice

Program gospodarjenja 
z gozdovi

Zavod za gozdove Slovenije, Območna enota Brežice je v skladu z 
določili Zakona o gozdovih, pripravila program gospodaijenja z gozdovi 
v naslednjem desedetju, ki ima naziv “Gozdnogospodarski načrt gozd
nogospodarskega območja Brežice 2001 - 2010".

Brežiško gozdnogospodarsko območje zajema celotni prostor Posavja 
z delom Dolenjske, na zahodu pa sega do Gabrovke pri Litiji. Reliefno, 
podnebno in rastiščno je prostor izredno pester, saj se območje nahaja na 
stiku panonskega, predalpskega in preddinarskega sveta. Gozdnatost 
območja je 51-odstotna, vendar je gozd v proštom zelo neenakomerno 
razporejen. V gozdni krajini Gorjancev in Bohorja so negozdne enklave 
zelo zaželene, vendar redke, v kmetijski krajini Krško-brežiškega polja 
pa je gozda glede na njegovo pozitivno vlogo v proštom premalo.

Značilnost posavskih gozdov je velika rastiščna pestrost. Nižinski 
gozdovi hrasta doba so celo slovenska posebnost, saj je Krakovski gozd 
največji strnjeni kompleks dobovih gozdov pri nas. Prevladujoča drevesna 
vrsta je bukev, ki jo je v lesni zalogi skoraj polovica. Velik potencial 
posavskih gozdov je v njihovi ohranjenosti in vrstni pestrosti. Naravni 
sestavi tujih drevesnih vrst (npr. smreka, zeleni bor) je manj kot 1/5, kar 
predstavlja dobre pogoje za sonaravno gospodarjenje z gozdovi in gozd
nim prostorom.

Poleg “proizvodnje lesne mase” (7,4 nV/ha/leto) na 69.232 ha površin 
opravljajo naši gozdovi še vrsto drugih, zelo pomembnih funkcij. Na 10 
odstotkih površin je varovalna vloga gozdov pomembnejša od proizvod
nje lesene mase, na 24 odstotkih površine opravljajo gozdovi poudarjeno 
hidrološko funkcijo, na 15 odstotkih površine pa je izjemno poudarjena 
njihova socialna vloga (rekreacija, turizem, varovanje naravne dediščine, 
poučna funkcija, estetska vloga v proštom...).

Pri gospodarjenju z gozdovi in gozdnim prostorom se srečujemo tudi 
z nekaterimi problemi. Izkoriščenost proizvodnih sposobnosti naših ras
tišč je sicer dobra, a še vedno ne najboljša. Lastnike gozdov težko 
prepričamo za sečnjo tanjšega drevja, ker je to delo ekonomsko nezani
mivo, a je izredno pomembno za kakovosten razvoj gozdov. Zaradi 
razdrobljene gozdne posesti in nepovezanosti je veliko lastnikov nezain
teresiranih za delo v svojih gozdovih. Srečujemo se z intenzivnim 
zaraščanjem kmetijskih površin v hribovitih in odročnih predelih območja 
(okrog 100 do 150 ha na leto) ter z velikimi potrebami po krčitvah v 
kmetijski krajini, kjer ima gozd pomembno ekološko vlogo in ga že sedaj 
primanjkuje. Strnjeni nasadi smreke, ekološko neprimerni na naših 
rastiščih, so bolj občutljivi na ujme, škodljivce in bolezni, zato so potrebna 
za njihova vzdrževanja večja finančna sredstva. Zdravstveno stanje naših 
gozdov je dobro, problemi so predvsem s sušenjem hrasta v Krakovskem 
gozdu.

V prihodnjem desetletju bo potrebno s pomočjo sofinanciranja, s priza
devanji javne gozdarske službe in z drugimi pravnimi sredstvi spodbuditi 
lastnike gozdov za intenzivnejše in bolj kakovostno delo v gozdovih. 
Gozdnogojitveni ukrepi morajo temeljiti na načelih sonaravnosti, mnogo- 
namenskosti in trajnostni rabi gozdov. S pravilnim delom bomo dosegli, 
da bodo, poleg lesnih dobrin, gozdovi še bolj pozitivno vplivali na okolje, 
v katerem živimo.

Gozdnogospodarski načrt gozdnogospodarskega območja Brežice za 
prihodnje desetletje bo predvidoma jeseni sprejela Vlada Republike Slo
venije. Med 25. februarjem in 8. marcem poteka javna razgrnitev v pros
torih Območne enote Zavoda za gozdove Brežice, Ulica bratov Milavec 
61, v četrtek, 7. marca, ob 12.uri pa bo organizirana javna predstavitev, 
na katero so vabljeni vsi zainteresirani.

Boris Bogovič,
vodja odseka za gozdnogospodarsko načrtovanje

Konjerejci pobrateni
Kapele, Dobova - Člani Konjerejskega društva Kapele so na občnem zboru podpisali listino 
o pobratenju s Konjerejskim društvom Šentjur, občni zbor pa so opravili tudi v Konjeniškem 
društvu Dobova.

Predsednik Konjerejskega društva 
Kapele Ivan Hotko je izpostavil, da 
društvo v minulem letu ni bilo tako 
uspešno, kot so si želeli, vsekakor pa 
so uspešno organizirali tradicionalno 
prireditev blagoslov konj “Štefanje 
2001”, kije iz leta v leto bolj obiskana 
in bolje organizirana. V temletu želijo 
organizirati predavanje o pravilni pre
hrani plemenskih kobil in žrebet ter 
o porodih kobil, upajo, da bodo v krat
kem le lahko nabavili in razvili 
društveni prapor, želeli bi organizi
rati strokovni ogled konj in pašnikov 
na sosednjem Hrvaškem in seveda 
tudi letos že tradicionalni blagoslov 
konj na dan sv. Štefana.

Najbolj slovesen del tokratnega 
zbora pa je bil podpis listine pobra
tenja med kapelskimi in šentjurski
mi konjerejci. V imenu Konjerej
skega društvaJŠentjur so listino pod
pisali Franc Žuraj, Stanko Lesjak 
in Janko Novak, v imenu kapelskih 
konjerejcev pa Ivan Hotko, Darko 
Kramar in Miha Urek.

Konjerejci pa so izpostavili tudi 
težave, s katerimi se srečujejo ob iz
polnjevanju ustreznih listin, predsed
nik Posavskega konjerejskega druš
tva in hkrati predsednik Zveze hlad-

Franc Žuraj in Ivan Hotko sta si segla v roke, Šentjurčani po s° 
Kapelce tudi obdarili.

nokrvih konj Slovenije Jože Urbanč 
je izpostavil težave z rodovniki in 
gensko banko, o tem je govoril tudi 
Andrej Golob s Kmetijske svetoval
ne službe Brežice, Urbanč pa je še 
poudaril, daje konjereja v primeijavi 
z ostalimi panogami v kmetijstvu ne
enakovredna.

V Dobovi so se na občnem zboru 
srečali člani Konjeniškega društva 
Dobova, ki so s svojim delom v mi
nulem letu zadovoljni, izpostavili so 
sicer težave z aktivnostmi članov in 
poudarili, da bi projekte lahko še bolje

organizirali, če bi k akcijam pristc)j 
pali vsi člani. Kar zadeva leto 20°" 
pa bi se želeli povezati z ostalim1 
društvi v občini, si ogledali razstav0 
konj v Veroni ter v sodelovanju s sO~ 
rodnimi društvi organizirali strokov 
no predavanje. Tudi Dobovčani b°d°
pripravih decembrski blagoslov konj’
upajo pa, da bodo v tem letu steka 
dogovori za ureditev rekreacijskega 
centra pri starem smetišču na Gru ’ 
kar podpira tudi KS Dobova.

Karmen Mola*
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ZDRAVSTVO, ŠOLSTVO

Devetletka ocenjena pozitivno
Krmelj - Vse več osnovnih šol je vključenih v program prenove, zato je tudi izkušenj na tem 
področju obilo. Že drugo leto zapored so jih strnili na strokovnem posvetu.

Skoraj 200 šolnikov iz Posav
ja, Dolenjske in Bele Krajine se 
je s predstavniki Ministrstva za 
šolstvo, znanost in šport ter Zavo
da za šolstvo zbralo na drugem 
strokovnem srečanju z naslovom 
“Devetletka - strokovni izziv”. Na 
območju, ki ga pokriva novomeš
ka enota Zavoda za šolstvo je v 
prenovo vključenih 15 šol oz. 30 
odstotkov, v pripravi nanjo pa jih 
je nadaljnjih 30 odstotkov. Kot je 
na posvetu dejal predstojnik no
vomeške enote Zavoda za šolstvo 
Ivan Mirt, se skuša zavod na raz

lične načine vključevati v preno
vo; s posveti, simpoziji, svetovan
ji, pomembno vlogo igrajo men
torske šole - na območju novo
meškega zavoda jih je osem.

Splošna ocena o prenovi os
novnega šolstva je pozitivna, 
skupna ugotovitev vseh vključe
nih pa, da devetletka za šolarja 
pomeni hudo časovno obremeni
tev. Svetovalci za devetletko so 
prišli do ugotovitev, da v devetlet
ni šoli veliko pridobijo učenci iz 
prve in tretje triade, najmanj pa 
tisti iz druge triade. Devetletka od

Udeleženci posveta o devetletki

Ena generacija, dve kulturi
Brežice - V okviru mednarodnega sodelovanja so Gimnazijo 

Brežice obiskali vsrtniki iz gimnazije Alfred de Vigny iz Francije. 
Gostitelji so se tokrat odločili, da kot nosilci tovrstnega sodelovanja, 
ki postaja že tradicionalno, vključijo tudi Ekonomsko in trgovsko šolo 
Brežice ter Srednjo šolo Krško. Prav tako so k projektu povabili občini 
Brežice in Krško ter njuna župana Vladislava Deržiča in Francija 
Bogoviča, ki sta pripravila tudi srečanje s francoskimi dijaki.

Brežiški dijaki so se svojim francoskim vrstnikom predstavili tudi s 
kulturnim programom.

Tokrat je brežiške dijake obiskalo 29 vrstnikov iz Francije, kate
rim so prvi dan na Gimnaziji pripravili tudi sprejem s kulturnim pro
gramom, ki je potekal v francoskem jeziku. Ravnateljica Gimnazije 
Brežice Stana Molan je ob tem poudarila, da je sodelovanje med 
mladimi pomembno, kajti na ta način se med seboj spoznavajo, 
spoznavajo kulturo in premagujejo pregrade, kar je še posebno pomem
bno danes, ko se rojeva nova Evropa. K.M.

Obisk učiteljev
Globoko - Na OŠ Globoko so zaokrožili desetdnevni vpis četrte 

generacije prvošolcev v devetletno šolanje, vpisali pa so petnajst otrok. 
Starši so se lahko seznanili tudi z načinom in potekom dela v prvem 
razredu devetletke.

Solo pa so 
Pred kratkim 
tiskali tudi 
učitelji drugih 
°snovnih šol 
°bčine Brežice, 
k* so v okviru 
Projekta Men
torske mreže šol 
2a uvajanje de
vetletke v ostale 
tole občine Bre- 
Zlce prisostvo
vali pouku v 1. 
m 3. triadi.

Ravnateljica OŠ Globoko Stanka Preskar je o tem povedala, da 
So že v mesecu oktobru izvedli predstavitev pouka za ravnatelje, tokrat 
Pa je potekala hospitacija za učitelje. Cilji, ki so jih predstavili, so 

m sodobna predstavitev pouka z uporabo najsodobnješih učnih 
Pripomočkov in metod dela. Učitelji so ugotovili, da nove metode 
e!a, novi učni načrti, prenovljeni delovni zvezki in učbeniki zahtevajo 

''fliko dela in truda ter da so tudi rezultati pri samem znanju učencev 
tostveno boljši. K.M.

učitelja zahteva velik miselni pre
obrat in tudi napor zaradi novih 
načrtov; delo j e prilagojeno otro
kovim potrebam, zmožnostim in 
sposobnostim, spodbuja aktivno 
vlogo učencev in učitelju omogo
ča spremljanje učenčevih dosežkov.

Posebno poglavje predstavlja 
tretje vzgojnoizobraževalno ob
dobje oz. tretja triada, ki se je vsi 
bojijo in se neradi odločajo zanjo. 
V Sloveniji je v tretjo triado vklju
čenih šele 60 šol. Vlado Milikšič, 
uvajalec za devetletko na Zavodu 
za šolstvo je prepričan, da imajo 
z devetletko največje težave rav
natelji. Dobro šolo po njegovem 
delajo dobri ljudje in ne sistem. 
Pravočasne strokovne priprave ter 
izobraževanje učiteljev sta ključ 
do uspeha. Predvsem je potrebno 
izobraževati učitelje za izbirne 
predmete, obuditi t.i. speče licence 
in učitelje usposobiti, da bodo 
poučevali po več predmetov.

Učitelji so na strokovnem sre
čanju izmenjali še izkušnje po 
triletjih. Pri tem pa so se s kon
kretnimi primeri izvajanja pouka 
predstavile šola gostiteljica iz 
Krmelja, Oš Mokronog, Lesko
vec pri Krškem ter OŠ Metlika.

Nada Černič Cvetanovski

Srečanje ob kavi
Krško - Pretežno manuelno 

delo v posavskem gospodarstvu 
je teijalo svoj davek pri zdravju 
zaposlenih in danes imamo med 
4400 brezposelnimi 836 inva
lidov. Pretežno gre za delovne 
invalide, ki so v 85 odstotkih 
stari nad 48 let in v dobri polovi
ci brez poklicne izobrazbe, je na 
srečanju krških gospodar
stvenikov povedal direktor Za
voda za zaposlovanje, območna 
služba sevnica Anton Koren.

V Posavju so štiri invalidska 
podjetja; v Skopicah delavnice 
znotraj Tovarne pohištva Bre
žice, Jordan v Krškem ter Inde 
v Sevnici. Martina Bobnič, di
rektorica sevniškega Invalid
skega podjetja, kije s 125 zapos
lenimi največje v regiji, je gos
podarstvenike Posavja pozvala, 
naj s temi podjetji poslovno 
sodelujejo. Invalidi še vedno 
lahko opravljajo cel spekter 
kooperantskih poslov, vendar 
gospodarske družbe kar nekako 
pozabljajo na invalidska podjet
ja. B.D.

Bron sevniškemu 
zdravniku

Slovenija, Posavje - V ted
nu boja proti raku (od 4.do 
9.marca), ki teče pod geslom 
“Več znanja - manj raka”, so 
na Ministrstvu za zdravje na

slavnostni seji podelili prizna
nja zaslužnim, ki hočejo s svo
jo dodatno angažiranostjo 
zmanjšati število najbolj črne 
statistike ob diagnozi rak. Di
rektor Zdravstvenega doma 
Sevnica dr.Željko Halapija 
(na fotografiji) je prejel bro
nasto plaketo, za priznanje pa 
ga je predlagalo Posavsko- 
Obsoteljsko društvo za boj 
proti raku, ki ga vodi 
dr.Alenka Zagode.

Dr.Halapija preko 20 let 
vodi omenjeno sevniško ustano
vo, ves čas z veliko mero ob
čutka za strokovne in društvene 
aktivnosti v posavski regiji. B.D.

Milijon 
za bolnišnico

Brežice - Pihalni orkester Ka
pele je z gosti na dobrodelnem 
koncertu in ob donacijah vseh 
treh posavskih občin in še nekate
rih drugih za brežiško bolnišnico 
zbral 1.026.000 SIT. Kot je pove
dal direktor Splošne bolnišnice 
Brežice Tone Zorko, je to na
menski denar za nakup instru
mentov za ginekološki oddelek. 
Z njim naj bi sofinancirali nakup 
približno 1,8 milijona SIT vredne
ga histeroskopa s potrebno opremo.

Naprava, služi za diagnosticir
anje in operativne posege na ma
ternici. Aparatura je že naročena 
in bo verjetno v uporabi že letos 
poleti. Direktor bolnišnice se je o 
organizatorju koncerta pohvalno 
izrazil, saj omenjena dobrodelna 
akcija za domačo bolnišnico ni bi
la prva. In kot meni Zorko, tudi 
prepolna dvorana kulturnega do
ma Krško ob koncertu dokazuje, 
da je ljudem še kako mar za bre
žiško bolnišnico. S.V.

Mladi posavski glasbeniki 
odlični

Črnomelj - Na regijskem tekmovanju mladih glasbenikov 
so sodelovale vse tri posavske glasbene šole, njihovi učenci 
pa so se odlično odrezali.

Slavili so učenci GŠ Sevnica. Zlato priznanje je osvojila v kategoriji 
solopetje Maja Rupnik, Gimnazija Zelimlje. Srebro pa na klavirju 
štiriročno Špela Krošelj, OŠ Boštanj, in Barbara Štih, OŠ Krmelj, 
ter v kategoriji kitarski duo Damir Kovačevič, OŠ Boštanj, in Luka 
Ločičnik, OŠ Savo Kladnik Sevnica. Bronasto priznanje sta na klavirju 
štiriročno prejela Ana Kozinc in Urška Draksler, OŠ Boštanj.

Učenci GŠ Krško so osvojili 10 zlatih in eno srebrno plaketo. Sre
brn je bil Primož Cigler na harmoniki. Zlati pa v isti kategoriji Saša 
Žičkar in Maja Zorič. V kitarskem duo Samo Štajner in Omela 
Urbanč, pri tolkalih Gašper Vodeb, Lovro Ašič in David Urbanica. 
Na trobenti je bil zlat Tomaž Praprotnik, na rogu Klemen Glas in 
Ana Šterk, na pozavni pa Žan Tkalec.

Glasbena šola Brežice je zlato osvojila na harmoniki in sicer Žiga 
Škrabi in Matjaž Predanič, prav takoje bila zlata v petju Vlasta 
Rožman in v klavirskem duo Polonca Žerjav in Marko Ferlan ter 
par Simon Šubic in Gašper Kodrič. Godalni kvartet je v sestavi Kaja 
Zupančič, Nika Kranjc, Helena Hrovatič in Damjan Kovačič os
vojil srebro. Srebrn je bil še Rok Prah na tolkalih ter v trobilih Sašo 
Ivša, bronasta na trobilih pa sta bila Luka Žnideršič in Davor Hot
ko.

Suzana Vahtarič

Višje cene v krških vrtcih
Krško - V letošnjem letu bo v povprečju 979 otrok vključenih 
v 8 vrtcev na območju celotne občine, kar predstavlja 67 odstot
kov otrok, rojenih v letih 1995-2000. Po sklepu občinskega sve
ta se bodo cene programov s Lmarcem zvišale v vseh vrtcih, 
razen v brestaniškem, kjer bo nova cena uveljavljena s 1.6.2002.

Krški svetniki niso brez za
držkov sprejeli povišanja cen, 
vendar se zavedajo, da bi brez te
ga soglasja vrtci pridelali izgubo, 
ki bi dodatno bremenila občinski 
proračun. Povišanje je od vrtca do 
vrtca različno, najdražji je kopriv- 
niški, kjer bodo cene višje za 18 
odstotkov.

Vodja oddelka za družbene 
dejavnosti Jadranka Gabrič in 
referentka Marjana Komočar 
sta obrazložili, da so se v lanskem 
letu zvišali tako materialni stroški 
kot plače zaposlenih, te kar za 14, 
8 odstotka zaradi izplačil dodat
kov po pravilniku o napredovan
ju. Na samo ceijo posameznega 
oddelka pa bistveno vpliva število 
otrok. Če je oddelek poln do 
zgornjega limita, je cena na otro
ka nižja.

Čeprav je v vrtec vključenih 
vse več otrok glede na število roj
stev, kar v preteklosti ni bilo pra
vilo, se zaradi uvajanja devetlet

ke oddelki vendarle zmanjšujejo in 
se še bodo, kar bo dodatni pritisk 
na cene, je povedala Gabričeva.

Letos je uvedena še posebnost, 
ki izhaja iz zakona za pomoč otro
kom s posebnimi potrebami. Za 
otroka, ki potrebuje stalno sprem
stvo, mora vrtec zaposliti do
datnega delavca in ne more več 
koristiti zaposlitve preko javnih 
del, kot so to počeli še lani. Skrat
ka, država s svojo zakonodajo na
laga lokalni skupnosti finančne 
obveznosti brez možnosti poga
janj. Svetniki so negodovali ob 
načinu nagrajevanja zaposlenih, 
ki so si izpogajali možnosti, o ka
terih gospodarstvo niti ne sanja. 
V razpravi je bilo rečeno, naj se 
skušajo občine organizirati in do
seči na ministrstvu razumne spre
membe tako glede standardov na 
oddelek kot na dodatna nagraje
vanja zaposlenih.

Branka Demovšek

“ZA” novo šolo v Kapelah
Brežice - Brežiški svetniki so brez razprave potrdili doku
ment identifikacije investicijskega projekta za izgradnjo po
družnične šole Kapele. Sprejeti dokument je sestavni del 
investicijske dokumentacije in osnova za pripravo ostale 
papirologije, med ostalim pa je tudi pogoj za pridobitev sred
stev iz državnega proračuna. Šola bo zrasla do poletja 2004.

Osnovna šola Kapele je podružnica matične šole Dobova in izva
ja pouk od L do 4. razreda v dveh kombiniranih oddelkih ter enem 
oddelku vrtca z malo šolo. S prehodom na devetletno šolanje naj 
bi se kapelska šola povečala v šestletno šolo v dveh kombiniranih 
in dveh čistih oddelkih. V tekočem šolskem letu imajo 36 učencev,
14 otrok pa v mali šoli oz. kombiniranem predšolskem oddelku.

Nova šola naj bi zrasla na starem sejmišču v samem središču 
Kapel. Njena investicijska cena znaša dobrih 183 milijonov SIT. 
Občina Brežice v investiciji zagotavlja 45-odstotni in Ministrstvo 
za šolstvo, znanost in šport za normativni del 40-odstotni delež. 
Kot je povedal predsednik sveta KS Kapele Franc Urek, je pričetek 
gradnje nove šole s telovadnico, igriščem, v sklopu šole pa naj bi 
bil še vrtec, napovedan za prihodnje leto. Krajevna skupnost bo 
letos zagotovila za nakup zemljišča 15-odstotni delež v investici
ji, kar znaša 35 milijonov SIT. Dogovor s škofijskim ordinariatom 
Maribor, ki je lastnik zemljišča, naj bi bil že dosežen.

Prihodnje leto bo KS prispevala 15 milijonov SIT in v letu 2004, 
ko naj bi šola v Kapelah že stala, še razliko deleža v investiciji. Za 
zagotavljanje finančnih sredstev navedene investicije uporabljajo 
v Kapelah že zbrana sredstva s samoprispevkom in druga lastna * 
sredstva.

Suzana Vahtarič

Teden boja proti raku
Slovenija, Posavje - Od 4. do 9.marca poteka Teden boja proti raku. V 

tem času tako Ministrstvo za zdravje kot zavodi za zdravstveno varstvo, 
zdravstveni domovi in društva pripravljajo različne preventivne in 
izobraževalne akcije pod skupnim geslom “Več znanja, manj raka”. V Sloveniji 
vsako leto za rakom na novo zboli 8000 ljudi; ženske najbolj ogroža rak 
dojke, moške pa rak pljuč.

Ministrstvo za zdravje bo v naslednjih letih posebno pozornost namenilo 
preprečevanju rakov pri ženskah, sjx>udarkom na dejavnostih za zgodnje 
odkrivanje raka materničnega vratu. Ženske v Sloveniji pa v naj večjem številu 
zbolevajo za rakom dojke. Ta vrsta raka pri nas predstavlja kar 22 odstotkov 
vseh rakov.

Veliko vlogo pri osveščanju in izobraževanju igrajo tudi društva. Na našem 
območju od leta 98 uspešno deluje Posavsko in obsoteljso društvo za boj 
proti raku, ki ga vodi ginekologinja Alenka Krenčič Zagode iz Sevnice. 
Društvo organizira predavanja, za svoje člane pa bodo organizirali tudi pregle
de dojk po naslednjem razporedu: v Bolnišnici Brežice vsako prvo sredo v 
mesecu ob 14. uri, v ginekološki ambulanti ZD Krško vsako prvo sredo ob 
13. uri, v ginekološki ambulanti v Sevnici vsak drugi torek ob ob 13. uri in v 
Bistrici ob Sotli vsako prvo sredo v mesecu ob 13. uri. N.Č.C.

rojstva v porodnišnici brežice

Od 18.2. do 4.3.2002
Dečke so rodile: Mojca Gomilšek s Čreteža, Anica Cizelj iz 

Loč, Marija Košir iz Podgorja, Lilijana Kovačič z Lok in Suzana" 
Novosel iz Brežic.

Deklice so rodile: Mihaela Dušič iz Sobenje vasi, Martina Pin
terič z Bizeljskega, Stanka Suban z Obrežja, Jolanda Šoln s Seno
vega in Nataša Šerbec iz Brežic.
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Ljudje, ki v srcu dobro mislijo
Brežice -Vsekakor so to člani Pjevačkog zbora in Ženske vokal

ne grupe Josip Vrhovski iz Nedelišča pri Čakovcu ter solisti na 
trubi, klavirju, violončelu, fagotu in harmoniki srednjih glasbenih 
šol in akademije z gostitelji KUD Brežice in Tamburaškim 
orkestrom KUD Oton Župančič Artiče. Gostje (na fotografiji) so v 
cerkvi sv. Lovrenca ponudili izvrsten dveurni koncertni program 
tujih in domačih avtorjev.

Gostje in gostitelji so izrazili željo po dobrem sodelovanju med 
obema lepima krajema, pokrajinama in ljudmi tudi v prihodnje, 
saj je glasba most razumevanja, prijateljstva in lepote, ki jo ljudje 
potrebujemo. Predsednik KUD Brežice Jernej Žnideršič se je 
gostom zahvalil za najlepše, kar so prinesli s sabo - spoštovanje do 
lepote, župan občine Nedelišče ter dirigenta domačih glasbenih 
skupin zakonca Križanič pa so se zahvalili Občini Brežice za 
pomoč pri organizaciji koncerta. Sicer pa je goste ves dan sprem
ljal tudi brežiški župan Vladislav Deržič, ki se je s kolegom iz 
Nedelišča dogovarjal za nadaljnje sodelovanje med občinama, 
vključno na gospodarskem področju.

N. Jenko S.

Delovni obisk ob Festivalu 
Brežice 2002

Brežice - Na obisku sta bila konzul Republike Češke v Sloveniji Marek Pavlik in predstavnik 
ALU Praga, glasbeni restavrator in direktor Mladinske šole umetnosti iz mesta Dobrany pri 
Plznu Petr Sefi. Gosta je sprejela podžupanja občine Milena Jesenko.

Z direktorjem festivala Kleme
nom Ramovšem so si ogledali vse 
lokacije in prostore, ki so povezani 
z letošnjimi koncerti za izvedbo 
razstave ALU Praga, kajti Repub
lika Češka bo letos država partneri
ca Festivala Brežice 2002. Pod
županja Jesenkova je gostoma iz
postavila, daje v občini kultura zelo 
živa in da smo veseli, daje festival 
v našem mestu. V imenu župana 
mesta Dobrany Jaroslava Sykore 
pa je Petr Šefi ponudil sodelovan
je med občinama in sicer za začetek 
na področju kulture med učenci 
obeh glasbenih šol, kasneje pa bi 
vzpostavili še druge vrste sodelo
vanj (tudi gospodarskih) s pobudo, 
da bi neke povezave uspeh najti tudi 
že do odprtja festivala, kajti Dobra- 
ny ima že številne stike z mesti po 
Evropi in tudi v Sloveniji. S po
budami gostov bo podžupanja sez
nanila občinski svet v upanju, da 
bodo svetniki naklonjeni ponuje
nemu sodelovanju, kajti če želimo 
v EU, so take navezave za občino 
koristne.

N. Jenko S.

Najgel, fajgel, rožmarin
Dobova - Najgel, fajgel, rož- 

mari je naslov 45 minutne kasete 
z ljudskimi pesmimi in napevi, ki 
so jo po 6-letnem delovanju po 
izboru dr. Mirka Ramovša izdale 
Ljudske pevke KD Zvezda. 
Dobova, vzporedno z izdajo pa 
pripravile še odmeven promocij
ski program z MePZ društva, Re
zo Toporišič, Danielom Ivšo, 
Koledniki iz Bušeče vasi in 
Trebeškimi drotarji.

Če je ljudsko pesem v tekmi s 
časom že skoraj prekrila koprena 
pozabe, pa so pevke iz Dobove 
Tončka Blažinč, Zinka Kež- 
man, Marija Perger, Slavka 
Preskar, Mimica Sušin, Reza 
Toporišič in energijska moč ce
lotnega KD Zvezda Dobova 
Darinka Cvetko Šegota z izdano 
kaseto prispevale predvsem k 
ohranitvi slovenske kulturne de
diščine. Z besedami priznanja sta 
se med številnimi poslušalci pro

mocije udeležila tudi podžupanja 
občine Brežice Milena Jesenko 
in Jože Ašič iz Sevnice, kije pri

čel z organiziranim ljudskim pet
jem v Posavju.

N. Jenko S.

Ljudske pevke KD Zvezda Dobova

Prizori iz zakonskega življenja
Brežice - Iz ciklusa gledališkega abonmaja 2001/2002 Javnega 

sklada RS za kulturne dejavnosti, območna izpostava Brežice je bila 
na ogled 3. gledališka predstava MGL. V evropski uspešnici Ingmar- 
ja Bergmana “Prizori iz zakonskega življenja” sta se predstavila Ber
narda Oman in Boris Ostan v režiji Mileta Koruna. Režiserju je z

igralcema uspelo pred
staviti tragikomično 
življenje dveh, ki se 
iščeta med družino, ki 
jo sestavljajo dve 
hčeri, dve tašči, tast in 
teta ter okoljem pri
jateljev in znancev z 
osnovnim vprašanjem 
“kaj bodo pa oni rek
li”. Videli smo odlič
no odigrano (skoraj) 
univerzalno zgodbo 
našega vsakdana. NJ.S.

Prizor iz zakonskega življenja Marjane (Ber
narda Oman) in Johana (Boris Ostan)

Pogled v Lamutovem salonu
y Kostanjevica - Pred nekaj leti so se v kostanjeviški galeriji Božidar 
Jakac odločili, da začnejo kontinuirano spremljati dogajanje na 
področju likovne umetnosti na Dolenjskem in v Posavju. Leta ’99 so 
postavili na ogled najbolj kakovostna dela zadnjih dveh let in bienalno 
razstavo poimenovali Pogled. Sedaj pa je v Lamutovem likovnem 
salonu na ogled razstava Pogled 2.

Kustodinja Barbara Rupel je izbrala projekte, ki so jih avtorji 
realizirali po letu ’99, gre pa za pogled na arhitekturo, oblikovanje, 
fotografijo in ilustracijo. To so tako imenovana mejna področja li
kovne umetnosti, ki v galerijskih predstavitvah niso prav pogosta. B.D.

Mladi pianisti odlični
Zagreb - Na 8. mednarodnem 

pianističnem tekmovanju “Etide in 
skale”, ki je potekal od 19. do 24. 
februarja v Zagrebu, sta se odlično 
predstavila učenca Glasbene šole 
Krško. Na tekmovanju, ki se odvija 
vsaki dve leti, je drugo nagrado v 2. 
kategoriji osvojila Špela Troha. Pre
jela je še posebno nagrado Društva 
skladateljev Hrvaške za najboljšo iz
vedbo obvezne etide hrvaškega skla
datelja Zlatka Tanodija. Igrala pa je 
tudi na zaključnem koncertu v 
hrvaškem glasbenem zavodu. V 3. 
kategoriji je odlično 6. mesto osvojil 
Primož Urbanč, oba pa sta izka
zala velik uspeh pianističnega od
delka krške glasbene šole. S. V.

Špela Troha z mentorico Karolino 
Vegelj Stopar

Podžupanja Milena Jesenko z Marekom Pavlikom in Petrom Šeflom

Franceta Prešerna križev pot
Sevnica -V galeriji Ana je Kulturno društvo (KD) Žarek iz Brežic 

uprizorilo Franceta Prešerna križev pot v 14 slikah. Ideja o prikazu 
povezave Prešernovega življenja s trpljenjem Jezusa Kristusa se je 
porodila v glavi koroškega pisatelja Rudija Mlinarja, ki je že nekaj 
let eden najbolj ustvarjalnih literatov pri KD Žarek. Štirinajst postaj 
oziroma slik Kristusovega križevega pota se je z avtorjevo pomočjo 
preko biblijske besede spojilo z življenjem našega pesnika in zaživelo 
v nevsakdanji obliki literamo-recitacijske lepljenke. Kot pravi član 
KD Žarek Drago Pirman, ki je odigral vlogo Prešerna, sp člani Žarka 
bolj literati kot pa amaterski gledališki igralci, zato so skušali preko 
večinoma statične igre in s posebnimi svetlobnimi učinki prikazati 
ne le časovni odmik dogodkov, pač pa tudi navidezno povezavo med 
onostranstvom in se
danjostjo.

Simboliko kultur- 
no-zgodovinskega 
sporočila najbolje 
predstavlja na glavo 
postavljen lesen križ, 
ki v scenski zamisli 
Rudija Stoparja po
sebej poudarja Krst 
pri Savici kot zgo
dovinski mejnik ne 
le v Prešernovi pes
mi, pač pa tudi v tem 
delu Evrope. N.Č.C. Prizor s predstave

Izpolnjena življenjska želja
Dobova - Iskrene pesmi Ančke Deržič iz Rigonc so segle v srca 

njenih krajanov, ki so do zadnjega kotička napolnili dvorano Prosvet
nega doma v Dobovi ter užili lepe trenutke ob recitacijah, zvokih citer, 
Trobilnega kvinteta in ljudskih pesmi.

Z izdajo pesniške zbirke Pesem mojega srca, se je ljudski pesnici 
Ančki Deržič izpolnila življenjska želja. Pesmi so nastajale od njenega 
19.leta ob različnih priložnostih, skrbno jih je zapisovala, dajale soji 
moč in ji pomenile svetlo luč v življenju. S knjigo je odprla vrata v 
zgodbe svojega življenja, v svoje doživljanje sveta in življenja. Pre
proste pesmi bodo ohranile živ spomin na kmečka opravila in življen
ja na vasi. Bralec bo spoznal, da je bil najlepši čas njenega življenja

mladost, saj so pesmi 
optimistične in hu
domušne ter da ljubi 
svoje bližnje, vasico in 
naravo. Pesmi je izbra
la, priredila in uredila 
prof. Marija Plut, li
kovno je zbirko opre
mil Branko Bogovič, 
avtorici pa so bili v 
oporo ji je bila KS Do
bova, krajani, pred
vsem pa sinova Fran
ci in Jože.

N. Jenko S.
Ančka Deržič s sinovoma Jožetom na levi in 
Francijem na desni

Aktivno KD gasilska godba Loče
Dobova - Društvo in sekcija trobilni kvintet sta skozi vse leto 

aktivno delovala, sekcija KD Mažuretke pa so pričele z nastopi v 
drugi polovici leta. Društvo beleži kar nekaj pomembnih dogodkov 
in sicer nastop in tekmovanje v gradu Brežice ter nastope pobratenih 
godb v Dravogradu, gasilskih godb v Sevnici in na tradicionalnem 
Božično novoletnem koncertu. Kot je povedal predsednik društva 
Ivan Zibert, so vsi člani v delo vložili veliko truda in prostega 
časa. Društvo beleži dobro sodelovanje z vsemi domačimi KD in 
sekcijami, pobratenimi godbami iz Suhe na Koroškem, Dravogra
da in Zaprešiča, osnovnimi in glasbenimi šolami. Smele cilje so si 
zastavili tudi za tekoče leto, čeprav se ob tem zavedajo, da bo za 
dosego teh potrebno vložiti veliko znanja in prostega časa vsakega 
posameznika. N.J.S.

Me, recimo, izpod Triglava in 
Alp, smo kot resje in planike. Kot 
smreke in breze in cvetoče češnje 
in vrbe žalujke. Smo kot kozličke 
in ovčice. V prispodobah. Vse to 
in še več.

Ustvarjalke. Kot srednješolke, 
ki uspejo z dobro režijo mentorice 
postaviti na oder življenje in re
inkarnacijo nekega razvpitega 
Charlia, okoli katerega se je za živ
ljenja in po življenju trlo nešteto 
mišolovk. Sploh, ko se pojavi re
inkarniran v Karlico. Kot se te dni 
reinkarnirajo slovenske Tri sestrice 
z Emico in Mišiko. Lahko tudi 
tranvestirajo. Najprej so bile Tri 
sestrice pripravljene sprejeti lo
voriko le in samo kot one. Za nas
talo številčno “zmagozmešnjavo” 
pa se bodo postavile kot oni. 
Možačasto. Samo zaradi ljubezni 
z brcami kosmatih nog po golažu. 
Ki ga je zakuhala potem ponik- 
njena Mišika. Ko se ji je prižgalo, 
daje Molk tu in tam tudi zlato. Ker 
se ji ne zdi ostati brez zlatega 
razvedrilnega programa na nacio- 
nalki. In ogretega smolnatega 
uredniškega trona. Od koder diri
gira razvedrilni mrk in molk. In 
sploh nisem nameravala spraviti 
razvpite reči v ta zamah. Ker so 
daleč pomembnejše usahnjene 
življenjske reči.

Medtem pa še ves mesec do 
pomladnega praga zadišijo do- 
bovski najgli, fajgli in rožmarini. 
Se več kot samo upravičeno raz
cvetijo. Sedem cvetic s slovenski
mi ljudskimi ponudi razmigovan- 
je možganskim sokovom, kdo 
smo, kaj in od kod. Hopla, z- 
evropeizirani in z-amerikanjeni 
Slovenčki!

In se naposled grenko - sladko 
smejiš Bergmanovim Prizorom iz 
zakonskega življenja. Iz zakonskih 
življenj, ki so tam in tu. Režiseiju 
Korunu ter igralcema Omanovi in 
Ostanu gre čestitati za ustvaijeno 
univerzalnost. Vseobsežnost živ
ljenja v dvoje. Pobegov. Preme
tenosti. Razčlenitev. Iskanj. Se
stavljanj. Sprenevedanj. Prilaga
janj. In vračanj. Ko smo Marjane 
zvečine črne ovčice iz Johanovih 
zornih kotov. Kadar gladimo. Pa 
ko popuščamo svojim Johanom, 
svojim Evam, svojim taščam- 
Predvsem takrat, ko uspemo 
Marjane pobrati vse svoje iz smeti 
in prerasti vso prešičjerejo okoli 
sebe. Se najti in se začeti imeti ra
de. Najprej sebe same in biti pri' 
jazne same s sabo.

Biti enakovredne ustvarjalke 
svojih življenj med vsemi Johani 
in onimi drugimi Marjanami, ki 
nam križajo poti. Si za nepohojene 
jaze ustvariti biti in imeti.

Revolucija duha? Čisto mogoče-
Ki bo odsanjan daleč naokob 

Alp, ko se bomo Marjane in J°' 
hani dnevno zavedli obstoja, p°' 
treb in cene drugih.Takrat enkrat- 
Čez štiriindvajset ur pa, prosimo, 
brez ritolizništva! Ne znese! Zato, 
ker zna biti tudi čisto lepo v ženski 
koži.

Natja Jenko Sunčic
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Zimski ŠROT 2002 glasba

Krško - Dober uvod v zimske počitnice posavskih dijakov je nedvomno pomenil glasbeni festival Zimski ŠROT, na katerem se 
je predstavilo pet glasbenih skupin. Glasbeni festivali pod imenom ŠROT postajajo v Posavju tradicionalni. Do sedaj so bili 
izvedeni trije poletni festivali, z odprtjem nove športne dvorane v Krškem pa se je organizatorjem (Mladinski center Krško, 
Klub posavskih študentov in Dijaška skupnost Posavja) ponudila priložnost, da festival organizirajo tudi v zimskem obdobju.

In tako so prvi dan zimskih 
počitnic krstili novo športno dvo
rano s prvim rock festivalom. Naj
prej sta publiko s preigravanjem pri
redb ogrevali nova posavska skupi
na Lava ter Irie vibes iz Rogaške 
Slatine, slednja z reggae ritmi.

Posavju se je predstavila tudi 
skupina Niowt, ki od decembra 
lani deluje z novim basistom. Gre 
za eno redkih domačih skupin, ki

Mojca Krevel - pevka, kitaristka 
in avtorica besedil skupine Niowt

je izdala zgoščenko pri tuji založ
bi. Tudi igrajo predvsem v tujini, 
kjer so jih dobro sprejeli. Njiho
va druga plošča se imenuje Lover- 
boy, za istoimensko skladbo pa so 
pred kratkim posneli tudi video
spot.

Zaklonišče prepeva so konec 
lanskega leta izdali novi album 
Odoh majko u rokere in tako so v 
sklopu njihove promocijske tur
neje “šrotali” tudi v Krškem. Po
sneli so nov videospot (že tretji 
za to ploščo) za balado Sretan

sam (da postoji neko). Tudi tokrat 
je bil režiser Ven Jemeršič, ki pa 
je videospot zaradi svoje obljube 
posnel brezplačno. Venu se je 
namreč zareklo, da če bodo sku
paj posneli štiri videspote in bodo 
vsi postali uspešnice, bo posnel 
peti spot na svoje stroške. In 
fantje so ga držali za besedo.

Za vrhunec festivala pa so se
veda poskrbeli Demolition group, 
ki so s svojim nastopom ponovno 
navdušili mlajšo in starejšo pub
liko.

Tanja Grabrijan

avtomobilizem
_________________________

72. mednarodni avtomobilski salon od 7. do 17. marca
Ženeva - Vsako leto, letos že dvainsedemdesetič, se ženevski avtomobilski salon predstavi več kot 4000 novinarjem iz 80 
držav in več kot 700.000 obiskovalcem iz več kot 100 držav. To so dejstva, ki ženevski avtomobilski salon uvrščajo v sam vrh
pomembnosti avtomobilskega sveta.

Tudi letos bo tako, morda bo troen, Peugeot, Fiat in Lancia, 
salon še pomembnejši, saj je tik Prihajajo iz iste tovarne, narejeni 
pred njim odpadel salon v bliž- so na isti osnovi, celo njihova pre-
njem Torinu. Nastalo vrzel zna za- teklost je skorajda enaka, čeprav
polniti prav ženevsko dogajanje, so nekateri zdaj menjali imena.

Veliko svetovnih in evropskih Razlike so tokrat sicer nekoliko 
predstavitev bo dogajanje na salo- bolj očitne, predvsem na prednjih 
nu popestrilo do te mere, da bo delih, pa tudi nabor motorjev je 
12 švicarskih frankov vstopnine drugačen, a so vseeno Citroen 
(približno 1800 SIT) le simbolno C8, Fiat Ulysse, Lancia Phedra 
dejanje pred vstopom v salonske in Peugeot 807 pravi bratje (ali

Prostore. Ti bodo za javnost odprti sestre, če želite). V se odlikuje iz- 
°d 7. do 17. marca, vsak dan od redna prostornost, varnost in upo- 
9- do 19. ure, ob petkih in v torek rabnost, vsakega posebej pa še 
Pa celo do 22. ure. družinske značilnosti.

Med zanimivejšimi modeli, ki Ko smo že pri enoprostorskih 
si jih bo moč ogledati so (takoj avtomobilih, lahko omenim še 
2a prototipi) gotovo italijansko Renaultov Espace Concept, ki 
francoski “četverčki”, ki so plod bo pokazal, kakšen bo Espace 
kupnega projekta znamk Ci- jutrišnjega dne. Porekla in izpelja

ve iz sedanjega modela ne zmore 
prikriti, je pa napredek več kot 
očiten. Vse v službi uporabne pro
stornosti seveda.

Skorajda iz enakega razreda 
prihajata nova Vectra in Mazda 
6. Prva bo najprej na voljo le kot 
limuzina, druga pa že na ženev
skem salonu tudi kot karavan 
(Station wagon). Obe bosta v svo
jem segmentu ponudili nekaj 
novega in mnogokrat našli stično 
točko, kjer si bosta konkurirali v 
boju za kupce. Obe bosta kmalu 
na voljo tudi na našem trgu, kate
ra vam bo bolj všeč, pa boste pre
sodili sami.

manjši, 206 SW, je namenjen bolj 
mestni uporabi predvsem zaradi 
svoje okretnosti in nekoliko 
manjših mer. Drugi, 307 SW pa 
je že bolj družinski z večjo mero 
udobja. Oba odlikuje v zadnjem 
času dobro uveljavljena Peu
geotova oblika, ki kljub družin
skim potezam modelom prepušča 
dovolj prepoznavnosti.

Med bolj športnimi in luksuz
nimi avtomobili in znamkami bo 
največ občudovanja požel najno
vejši Ferrari 575M Maranello. 
Skoraj toliko zanimiv, vendar 
cenejši, je novi CLK, ljubitelji 
udobja (in denarja) pa bodo pri-

Med večjimi limuzinami si bo 
najbolje ogledati največji Volks- 
wagen doslej Phaeton (izg. fi- 
ton), ki ni več pravi “ljudski voz”, 
saj si ga bo lahko privoščilo prav 
malo ljudi, če pa vseeno iščemo 
razlog za njegovo “ljudskost”, 
lahko z gotovostjo trdimo, da si 
ga bodo želele množice.

Med tako imenovanimi kara
vani bo izbira po ženevskem sa
lonu še večja kot doslej. Prej 
omenjena Mazda 6 SW prinaša 
izredno dinamično interpretacijo 
podaljšane kombi-limuzine. Pri 
Peugeotu pa so razmišljali še 
dlje. Modeloma 206 in 307 so 
nadeli uporabnejši zadek in tako 
sta nastala kar dva karavana. Prvi,

segli na novi Bentley Arnage.
Sprehajanje po ne-prevelikem 

ženevskem razstavišču razkriva 
še veliko novih modelov, blešče
čih prototipov, v spremljajočih 
objektih pa še nekaj z avtomobi
lizmom povezanih zanimivosti 
(predvsem dodatne opreme in 
servisnih dejavnosti). Obisk že
nevskega salona pa ne bi bil 
“pravi”, če nas pot ne bi zanesla 
še v avtomobilski muzej, ki se na
haja tik ob razstavišču. Tam oko 
zastane skorajda oh vsakem ko
raku. A o tem raje kdaj drugič ali 
še bolje, ob vašem osebnem obis
ku v Ženevi.

Aleksander Krebelj

Cilijeve vroče banane

Čili Patrol je z ekipo v enkratnem vzdušju ustvaril novi album 
Sulibane. Naslovno skladbo - Sulibane - lahko že poslušate na 
radijskih postajah. Po Cilijevih besedah je zgoščenka izredno pozi
tivno obatvana z veliko energije, kar trenutno na slovenski glas
beni sceni še kako potrebujemo.

“Kirurški” poseg na vrbah

Delavci Hortikulture, plantaž in gradenj iz Šentlenarta so opravili 
pravi “kirurški” poseg na dveh mogočnih vrbah žalujkah v parku 
brežiške bolnišnice. Drevesi sta zaradi starosti in ogromnih vej grozili, 
da bosta povzročili kakšno škodo, zato se je vodstvo bolnišnice t 
odločilo, da opravi strokovni poseg in drevesa “pomladi”. Tokrat je 
čut do naravne dediščine ohranil dve izjemno lepi vrbi.

10 5.4

miMUMBgfiBEggSI
T

Sevnica
V februarju so sklenili dve zakonski zvezi. 9.februarja sta se 
poročila Boštjan Dečman iz Dola pri Hrastniku in Majda Erman 
iz Šentjanža.
Zlatoporočenca sta bila Vincencij in Jožefa Kolenc iz yrhka pri 
Tržišču.

Krško
V mesecu februarju so v Krškem sklenili tri zakonske zveze. Vse 
na sedežu upravne enote v Krškem. 23. februarja sta izrekla “da” 
Robert Jordan iz Krškega in Anamarija Radonič iz Zagreba.

Brežice
V februarju so imeli le eno poroko na gradu Brežice.

V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objavljamo le 
podatke mladoporočencev, ki soglašajo z javno objavo.
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kolesarstvo 11 speedway

Nov predsednik, kolesarska pot, 
jubilejni maraton ...

Kostanjevica na Krki - Člani Rekreativno kolesarskega društva Krško (RKDK) so se zadnje dni februarja zbrali na rednem 
letnem občnem zboru. Dolgoletnega predsednika Matjaža Gomilška je zamenjal Branko Sikošek. Predstavili so novo kolesar
sko pot, ki bo uradno odprta v mesecu marcu. Tečejo že priprave na letošnji jubilejni rekreativni maraton “Rudijev memorial”.

Uvodoma so se člani RKDK 
ozrli po delu v minulem letu. 
Kljub zastavljenim ciljem jim to
krat ni uspelo realizirati nekaterih 
akcij, kot sta kronometer in tradi
cionalni kolesarski izlet, zato pa 
so bili toliko bolj uspešni pri orga
nizaciji 9. tradicionalnega rekrea
tivnega kolesarskega maratona 
“Rudijev memorial”, saj se ga je 
udeležilo doslej največje število 
kolesarjev, kar 273, maraton pa je 
podprlo tudi preko osemdeset do
natorjev. Prvič se je tudi zgodilo, 
da so maraton izpeljali s pozitivno 
finančno oceno.

Čeravno je do jubilejnega me
moriala še dovolj časa, odvijal se 
bo tretji vikend v mesecu avgustu, 
pa se krški kolesarji že intenzivno 
pripravljajo na prireditev, ki bo 
potekala v sklopu 750-letnice Ko
stanjevice na Krki. Maraton bodo 
organizirali v sodelovanju s KS 
Kostanjevica, ki jim tudi sicer že 
vsa leta stoji ob strani, še pose
bej predsednik Milan Herakovič.

V nadaljevanju je predsednik 
Matjaž Gomilšek pojasnil, da je 
podal pisno odpoved s položaja 
predsednika, razlog za njegovo 
odločitev pa je .bil, kot je prepro

sto pojasnil, daje “pregorel”. Ta
ko so opravili nadomestne volitve 
za novega predsednika, predlagan 
je bil Branko Sikošek, ki je bil 
soglasno potrjen. Novi predsed
nik se je zbranim zahvalil za zau
panje in izrazil upanje, da bo druš
tvo tudi v bodoče uspešno delovalo.

Občnega zbora sta se udeležila 
tudi podžupan občine Krško An
drej Božič, tudi sam kolesar ter

direktorica Podjetniškega centra 
Krško Marija Krušič. Požupan 
Božič meni, da se bo občina Krš
ko v bodoče morala odločiti ali 
bo podpirala množični ali tekmo
valni šport, sam pa ocenjuje, da 
ima prednost množičnost, ki pa 
jo je potrebno razvijati že pri naj- 
mljaših.

V nadaljevanju so spregovori
li še o novi kolesarski poti, za ka

tero je Marija Krušič povedala, 
da so se začeli dogovori že v letu 
1993. Kljub temu, da je projekt 
tekel kar štiri leta pa se zdaj vese
lijo odprtja poti, ki naj bi se zgo
dila v mesecu marcu. In sicer gre 
za kolesarsko pot po vzoru “Bre
žiške kolesarske poti”, razdeljena 
pa je na “Štajersko” in “Kranj
sko”, slednjo pa so razčlenili še 
na Trdinovo, Resljevo, Cvičkovo 
in Panoramsko. Gre za dobrih 250 
km dolgo pot v obliki pentlje, v 
nadaljevanju pa bo potrebno po
skrbeti še za turistično ponudbo 
na tej poti.

Zadnji del so namenili načr
tom za letošnjo leto, seveda daje
jo poudarek že omenjeni jubilejni 
prireditvi, vsekakor pa bodo v tem 
letu skušali ponovno organizirati 
kolesarski izlet in kronometer. Ob 
koncu so podelili priznanja dona
torjem, z medaljo in pokalom so 
se za pomoč zahvalili Milanu 
Herakoviču, priznanje so pode
lili tudi zelo aktivnemu članu 
Djuri Kovaču ter se zahvalili 
Matjažu Gomilšku za devetletno 
vodenje društva.

Spomin na 9. rekreativni kolesarski maraton “Rudijev memorial”. Karmen Molan

ju-jitsu JL športno plezanje

Bili so v Orleansu
Orleans - Mednarodnega ju-jistu turnirja v organizaciji Ju-jitsu klu

ba Orleans in Evropske ju-jistu federacije so se med 150 tekmovalci iz 
Francije, Nemčije, Avstrije in Italije udeležili tudi slovenski predstav
niki iz dveh klubov, in sicer Ippon Rucanor Sevnica ter ju-jitsu klub 
Maribor. Katja Simončič je bila v kategoriji mladink do 55 kg tretja, 
pri članih je bil Grega Hartman prav tako tretji, Zvonko Ivačič je bil 
sedmi, Stanko Brce in Dušan Povšič sta bila deveta, Blaž Ploj pa peti.

Pokal Slovenije v borbah
Vojnik - Tekmovanja v ekipnih ju-jitsu borbah za Pokal Slovenije 

so se udeležili tudi posavski borci iz DBV KatanaTEN team Globoko 
in Ippon Rucanor iz Sevnice.

Moška ekipa DBV Katana Globoko je nastopila v postavi: Roman 
Predanič (do 62kg), Dejan Bahč (do 69 kg), Uroš Novak in Peter 
Gregl (do 77 kg), Danijel Lipar (do 85 kg), Zlatko Rizvič (do 94 
kg) in Sandi Piškur (nad 94 kg). Najuspešnješi so bili tekmovalci 
PKBC Celje, ki so zmagali, Katana Globoko je bila druga, tretje mesto 
so osvojili tekmovalci JJK Samuraj Gornji Grad, sevniški Rucanor je 
bil četrti.

V ženski konkurenci so od petih prijavljenih ekip tekmovanje kon
čale tri. Ekipi Ippon Rucanor Sevnica in Aljesan iz Šempetra sta zaradi 
poškodb odstopili od tekmovanja. Tekmovalke Katane so nastopile v 
postavi: Melita Zupančič (do 55 kg), Andreja Šetinc (do 62 kg), 
Vanja Preskar (do 70 kg) ter Maja Ferenčak (nad 70 kg). Zmaga je 
pripadla tekmovalkam PKBC Celje, drugo mesto je osvojila Katana, 
tretje pa JJK Maribor.

Ob koncu tekmovanja je predsednik Ju-jitsu zveze Slovenije mag. 
Srečko Krope na svečani podelitvi pohvalil ženske ekipe, ki so letos 
prikazale daleč največji napredek v tem športu, kar kaže na dobro 
delo v njihovih matičnih klubih in na razvoj tega športa med ženskami 
v Sloveniji.

streljanje
Ponovno Kržanova

Zagreb - V dvorani Mladosti 
v Zagrebu je potekal že dvain
dvajseti dvoboj reprezentanc 
Hrvaške in Slovenije v streljanju 
z zračnim orožjem. Z izidom 5:3 
so zmagali domačini, slovenske 
vrste pa sta zastopali tudi dve 
strelki iz Posavja. Vesna Kržan 
iz strelskega kluba Brežice je kot 
najboljša v slovenski' ekipi 
mladink z zračno pištolo med 
posameznicami s 363 krogi 
zasedla 3. mesto, Tina Grabnar, 
članica sevniškega Maroka, pa se 
je z zračno puško in zadetimi 389 
krogi uvrstila na 4. mesto.

rokomet
Bodo obstali?

Sevnica - Rokometaši Sevnice so 
v 13. krogu l.A SRL izgubili z Inles 
Rikom iz Ribnice z 28:31 (14:16). 
Tudi sevniški mladinci so v predtek
movanju proti Inles Riku srečanje 
izgubili s končnim izidom 33:36.

V14. krogu pa so Sevničani gos
tovali pri trebanjskem Trimu, kjer so 
prav tako doživeli poraz in sicer z izi
dom 29:22 (13:15).

V1 .B SRL pa je ekipa RK Dobo- 
vav 13.krogu gostovala pri ekipiRK 
Ormož in doživela poraz z 28:24 
(15:10), medtem ko so 14. krog odi
grali doma in zmagali proti RK 
Gorica Leasing s 27:22 (13:8).

Prijateljsko in močno
Maribor - Prijateljskega balvanskega tekmovanja na mali plezalni 

steni APD Kozjak so se ob najboljših mladih plezalcih vzhodne Slove
nije udeležili tudi člani Posavskega alpinističnega kluba (PAK). Postav- 
ljalci smeri so se zelo potrudili in postavili zanimive probleme, ki 
niso bili daljši od desetih gibov, so pa zahtevali ogromno maksimalne 
moči tekmovalca.

V šestih kategorijah je skupno nastopilo kar 40 tekmovalcev in 
tekmovalk, ki so v vsaki kategoriji plezali v treh smereh, težavnost pa 
seje stopnjevala iz smeri v smer. Za vsako smer je imel tekmovalec 4 
minute časa in neomejeno število poskusov za osvojitev vrha. V veli
ko pomoč vsem udeležencem pa je bilo prijateljsko vzdušje ter navi
janje in vzpodbujanje tako gledalcev kot tekmovalcev.

Mladi člani PAK so dosegli izvrstne rezultate in v absolutnih kate
gorijah zasedli naslednja mesta: v kategoriji do 14 let je zmagal Matic 
Trebušak, Simon Perčič je bil deveti, Izak Kelek pa deseti. V katego
riji deklet do 14 let pa je zmagala Katja Krejan. Pri fantih do 18 let 
je bil Matej Radojčič drugi, Jaka Bernardič osmi, Miha Bohorč pa 
deveti. Pri dekletih, starosti do 18. let pa je bila Tjaša Zakšek druga.

atletika

Prevelika pričakovanja?
Dunaj - Atlet AK FIT Brežice Jure Rovan, ki je nastopil na 

Evropskem dvoranskem prvenstvu na Dunaju je izpadel že v kvali
fikacijah. Z višino 5,20 metra v prvem poskusu opravil brez težav, 
v nadaljevanju pa mu skoki več niso uspevali.

Mladi metalci uspešni
Koper - Državnega prvenstva v metih za pionirje in starejše 

mladince so se zelo uspešno udeležili tudi mladi tekmovalci AK 
FIT Brežice. V kategoriji starejših mladincev v metu kladiva je 
državni prvak postal Jure Vodopivc z metom 47,73 metra, Marko 
Čabraja je bil peti, šesti Žiga Štajner, Rok Drobnjak pa osmi. Pri 
pionirkah je bila najuspešnejša Lucija Križnik, ki je z rezultatom 
43 m postala državna prvakinja, v metu krogle pa je bila druga z 
metom 10,76 metra. Tomaž Bogovič je bil drugi pri pionirjih v 
metu kladiva (45 m), Damjan Kovačič pa tretji (36,37 m). Pionir 
Marko Špiler je bil pri metu krogle šesti. Prav vsi mladi atleti so 
izboljšali svoje osebne rekorde.

mali nogomet
Dobro jim gre

Sevnica - V 16. krogu prve slovenske malonogometne lige je eki
pa Sevnice gostovala pri ekipi Napoli Intelsat Pernica, izid je bil 
izenačen 4:4. Šestnajsti krog pa je sevniški ekipi, ki je doma gostila 
ekipo Koper Baulibar, prinesel zmago s končnim izidom 3:4 (3:2). 
Na lestvici so z 20 točkami na šestem mestu.

Kratko, a sladko?!
Krško - Pošteno smo že zakorakali v mesec marec, to pa je čas, ko 

se iz “zimskega spanja” prebudijo tudi ljubitelji najatraktivnejšega športa 
v Posavju - speedwaya. Čeravno je res, da se ljubitelji “mojstrov 
peščenih steza” v zimskem času lahko navdušujejo nad “mojstri lede
nih steza”, kajti izjemno atraktiven je tudi speedway na ledu, ki se bo 
zaključil v sredini marca. Pravijo, daje bila zima kar nekoliko predolga 
in se že veselijo začetka sezone. Res je, da bo le-ta prekratka, tudi za to, 
ker se bodo na domačem stadionu Matije Gubca v Krškem odvijale 
“samo” štiri dirke, a to ne skali navdušenja pred začetkom sezone.

In sicer se bo sezona začela s tradicionalno “velikonočno dirko”, ki se 
bo letos zgodila 31. marca, sledila bo dirka za Zlati znak občine Krško in 
Pokal Franca Babiča, 1. junija, tretja v sklopu “naj” dirk pa bo težko 
pričakovana in zagotovo spektakel “Grand prix”, kije zapisana v koledar 
dirk 22. junija 2002. Zadnja letošnja prireditev na stadionu Matije Gub
ca pa bo 21. septembra, ko je na sporedu še klubsko državno prvenstvo.

Lanski prestiž GP Challenge je bil še zadnja stopnica k vrhuncu.

Razlog, zakaj letos “samo” štiri dirke je povsem preprost, kajti or- 
ganjizacija GP je tako zahteven projekt, tudi iz finančnega vidika, da bi 
bilo organiziranje še kakšne prava loterija. Sicer pa, znanje tisti dobri 
stari rek: 'Kratko, ampak sladko”.

In še o voznikih domačega društva v novi sezoni. Barve Krškega bodo 
letos branili Izak Šantej, Primož Klenovšek, Stanko Glavan, Martin 
Volčanšek in Denis Štojs.

Kar zadeva državnega prvenstva bomo prvaka spet dobili že po treh 
dirkah, kajti za krško “velikonočno”, bo 7. aprila dirka še v Ljubljani, 21. 
aprila pa bo v Lendavi že okronan letošnji državni prvak. Nekoliko drugače 
je v klubskem delu tekmovanja, prva dirka klubskega državnega prvenstva 
bo 9. junija v Ljubljani, naslednja bo 25. avgusta v Lendavi, sledi še ena 
ljubljanska 15. septembra, 21. septembra pa bo še zadnja v Krškem.

Skupno se bo v letu 2002 v Sloveniji odvijalo dvanajst dirk, med 
“smetano” pa vsekakor ob že omenjenem GP v Krškem sodi tudi četrta 
skupina kvalifikacijske dirke za GP 2003, ki bo 12. maja v Ljubljani.

Lahko rečemo, da bo tako štart kot tudi cilj sezone v Krškem.
Karmen Molan

DP mladih šahistov
Rogaška Slatina - Na državnem prvenstvu mladih šahistov starost

ne skupine od 10 do 18 let so se uspešno udeležili tudi posavski šahisti. 
Boris Mitrovič iz SK Sevnica je osvojil naslov državnega prvaka v kate
goriji do 12 let. Z zmago pa je pridobil pravico nastopa na svetovnem 
prvenstvu mladih v Grčiji, ki bo novembra, lahko pa se bo po lastni presoji 
udeležil tudi evropskega prvenstva jeseni v Španiji. Jelena Topič, ki prav 
tako prihaja iz ŠK Milan Majcen Sevnica, je v starostni kategoriji do 12 
let osvojila drugo mesto in seje uvrstila na evropsko prvenstvo, Suzana 
Pavlič pa je bila v starostni skupini do 14 let tretja.

Z naslovom državne prvakinje v starostni skupini do 16 let se je 
ovenčala tudi Krčanka Mirela Ahmatovič, ki je pridobila tudi naziv 
mojstrske kandidatke, njen uspeh pa je še toliko večji, saj je bila post
avljena kot šesta nosilka; v skupini so igrale tudi tri mlade olimpijske 
reprezentantke.

Prvenstvo turističnih društev
Sromlje - V organizaciji Turističnega društva (TD) Sromlje je 

potekalo 3. ekipno občinsko šahovsko prvenstvo turističnih društev, 
ki se ga je udeležilo sedem društev in 35 šahistov. Zmagala je ekipa 
TD Bizeljsko v postavi Karel Antolovič, Branko Hriberšek, Bojan 
Berkovič, Bernard Nemec in Marjan Šekoranja (na fotografiji). Drugo 
mesto je osvojila ekipa TD Sromlje, tretje pa ekipa TD Kapele.

Ker zmagovalna ekipa prevzame tudi organizacijo turnirja, bo pri
hodnje leto četrto tekmovanje na Bizeljskem.
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Priznanja Civilne zaščite
Sevnica - Ob l.marcu - Svetovnem dnevu civilne zaščite so na svečanosti v Ljubljani podelili zlati znak krški nuklearki in 
plaketo Jožefu Kosu, poveljniku štaba Civilne zaščite (CZ) za Posavje. Regijska proslava, na kateri so podelili priznanja 
zaslužnim po občinah, pa je bila v Sevnici.

Predstavniki civilne zaščite 
vseh treh občin so se zbrali v kul
turni dvorani gasilskega doma, 
kjer jih je pozdravil sevniški žu
pan Kristijan Janc v upanju, da 
Posavje ne bo nikoli več tako 
ogroženo, kot je bilo v katastro
falnih poplavah, kjer si brez civil
ne zaščite ne bi mogli predstavlja
ti reševanja in sanacije škode. Ta 
organizacija, katere glavnino sil 
predstavlja prostovoljno gasil
stvo, je skupaj z državo proslavila 
desetletnico, je spomnil republiš
ki poveljnik Miran Bogataj in 
poudaril, da so po učinkovitosti 
reševanja tako uspešni kot takšne 
organizacije v svetu. Pred potr
ditvijo je načrt delovanja in razvo
ja civilne zaščite za obdobje do 
leta 2007, ki še vedno ostaja orga
nizacija na bazi prostovoljstva, 
specialnih poklicnih enot in vklju
čevanja potrebnih struktur po 
državljanski dolžnosti. Stremeli 
pa bodo za tem, da bo profesio
nalna opremljenost omogočala 
hitro in učinkovito ukrepanje. Do
godki v svetu namreč kažejo na 
morebitne nove dimenzije nesreč, 
saj nihče več ni varen pred teroriz
mom, imuni pa nismo niti pred 
izbruhom množičnih živalskih

bolezni.
Svetovni dan civilne zaščite je 

priložnost za pozornost javnosti 
do dejavnosti, ki med drugim skr
bi tudi za našo varnost, za večino 
ljudi vrednoto, ki jo postavljajo 
na prvo mesto. Ker nesreče ne 
poznajo časovnega načrta, morajo 
biti pripadniki sil za zaščito in re
ševanje v stalni pripravljenosti, ob 
reševanju pa sta njihova usposob
ljenost in znanje na veliki preiz
kušnji. Priznanja, kijih zaslužnim

vsako leto podeli Uprava RS za 
zaščito in reševanje, so simbolič
na zahvala ljudem, ki so za druge 
pripravljeni izpostaviti lastno var
nost.

Posavski nagrajenci so Lado 
Močivnik, poveljnik sevniškega 
občinskega štaba, Božidar Zor
ko, član brežiškga štaba civilne 
zaščite ter Prostovoljno gasilsko 
društvo (PGD) Leskovec, ki je 
prejelo bronasti znak civilne zaš
čite, srebrnega je prejel Branislav

Čuk, vodja operativne jamarske 
skupine kostanjeviškega kluba ja
marjev, zlatega pa PGD Brežice, 
ki se je izkazalo ob požarnem va
rovanju brežiškega mostu v času 
osamosvojitvene vojne ter ob dru
gih požrtvovalnih akcijah, nena
zadnje pri gašenju požara v ča- 
težkih Termah pred novim letom.

Jožef Kos, poveljnik štaba 
CZ za Posavje, je v sistem 
zaščite in reševanja vključen 
od leta 1982. Sprva je deloval 
kot pomočnik načelnika 
OŠCZ Krško za področje 
asanacije. Svoje delo opravlja 
odgovorno in z njim krepi or
ganiziranost, usposobljenost 
in pripravljenost ZRP na ravni 
celotne regije.

Nagrajence in goste prireditve 
so s svojimi nastopi počastili Ok
tet Jurij Dalmatin, mali harmoni
kar Davor Teraž ter učenci Glas
bene šole Sevnica - flavtistka 
Nastja Prijatelj v duetu z učitel
jem kitare Janezom Ostreličem 
ter pianistki Nataša in Nežka 
Janc.

Branka DernovšekNagrajenci CZ

Prizor iz ameriških akcij
Posavje - Minuli petek popoldne se je odvijal prizor kot iz ameriških akcijskih filmov. Pa je 
šlo zares. Voznik BMV je brzel po hitri cesti, prevozil je vse ovire policistov in se na koncu 
vendarle predal v Brežicah.

Okoli 13.30 sta policista Po
staje prometne policije Novo 
mesto na hitri cesti na Otočcu us
tavljala voznika osebnega avto
mobila znamke BMW 523 I itali
janskih registrskih označb. Voz
nik na znak policistov ni ustavil, 
ampak je še povečal hitrost. Poli

cista sta kršitelju sledila in ga pos
kušala ustaviti z dajanjem zvoč
nih in svetlobnih znakov na služ
benem vozilu policije, česar pa ni 
upošteval, niti ni dopustil, da bi 
ga policista prehitela.

Na Drnovem so policisti Po
staje prometne policije Krško

uporabili sredstvo za prisilno us
tavljanje motornih vozil, t.i. stin- 
ger. Kršitelj ga je z vozilom pre
vozil in z noro vožnjo nadaljeval. 
Z vozišča je poskušal zriniti vo
zilo policije, ki je opremljeno s 
sistemom ProVida 2000 in ga pri 
tem tudi poškodoval. Po približno 
3 km vožnje so s prednjih koles 
BMW- odpadle pnevmatike, ven
dar je osumljeni nadaljeval vož
njo samo po platiščih. V bližini 
Čateža ob Savi je obvozil bloka
do postavljenih službenih motor
nih vozil in nato na odcepu za 
Brežice zavil s hitre ceste. Z vož
njo je nadaljeval proti Brežicam 
in nato v smeri Bizeljskega, ven
dar je v Trnju zapeljal s ceste, kjer 
se je končno ustavil, policisti pa 
so mu preprečili pobeg.

Med postopkom so ugotovili, 
daje vozilo upravljal 45-letni V.T. 
s Hrvaške. Vozilo je bilo dan pred 
tem ukradeno v Italiji. Osum
ljencu je bila odvzeta prostost in 
je bil s kazensko ovadbo priveden 
k preiskovalnemu sodniku Okrož
nega sodišča v Krškem. S.V.

Konec avtomobilske 
zime

Slovenija - Vse od 15. no
vembra so morala biti vozila pri
pravljena na zimske razmere na 
cesti. Čez nekaj dni, 15. marca, 
se ta odredba izteka. Kajti v 
skladu z določbo 100. člena Za
kona o varnosti cestnega prome
ta morajo biti motoma vozila v 
cestnem prometu pozimi in v 
zimskih razmerah oziroma v 
času od 15. novembra do 15. 
marca opremljena s predpisano 
zimsko opremo.

Velika škoda
Sentlenart, 4. - V starejšem hle

vu velikosti približno 60 krat 10 m v 
lasti Agrarie Brežice so v ponedel
jek od jutranjih ur ogrevali prostor. V 
večernem času naj bi tam namestili 
9000 piščancev. Najemnik je vključil 
plinski sistem za ogrevanje prostora, 
dodatno pa je vključil še dva grelca 
na kurilno olje - tajfuna. Okoli 12.30 
ure sta osebi, ki sta nadzirali potek 
ogrevanja, objekt zapustili, nakar je 
prišlo do požara. Nastala je velika 
materialna škoda, ki po nestrokovni 
oceni znaša okoli 2,5 milijona SIT. 
Požar so lokalizirali gasilci PGD 
Brežice-mesto,Brežice-okotica, Sp.- 
Pohanca, Dečno selo in Globoko.Na poti preko Slovenije končal v Brežicah
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Ureditev posestne meje
Vprašanje:

S sosedom se stalno kregava 
2aradi ureditve meje in si na ta 
način greniva življenje. Nihče od 
°aju pa ne ve, kako mora meja 
Pravilno potekati oz. kako naj bi 
bilo prav? Ali nam lahko napišete, 
kakšen je pravno pravilen posto
vk za ureditev meje med dvema 
sosednjima zemljiškima parcela- 
^a, če je ta zabrisana?

K. L. iz Novega mesta

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin 
Odgovor:

Meja kot razmejitvena črta med 
dvema zemljiškima parcelama različ
nih lastnikov se uredi v nepravdnem 
postopku s pravih Zakona o nepravd
nem postopku (ZNP), bodisi v uprav
nem postopku v skladu s pravih Za
kona o evidentiranju nepremičnin 
državne meje in prostorskih enot. Če 
pa med sosedi nikakor ne more priti 
do sporazuma glede ureditve meje in 
po mirni poti ne pride do soglasja 
med lastniki mejnih zemljišč, se mora 
zadeva reševati na sodišču. Člen 131 
Zakona o nepravdnem postopku 
določa, da v postopku za ureditev mej 
sodišče uredi mejo med zemljišči v 
lasti občanov ah civilnopravnih oseb, 
če je ta sporna, razen če zakon iz
ključuje sodno pristojnost.

V postopku ureditve meje, pa tudi 
v sodnem postopku urejanja meje, se 
mora meja zamejničiti s trajnimi zna-

pravni nasveti
_____________

menji. Postopek se izvede na kraju 
samem v sodelovanju s prizadetimi 

■lastniki. V postopku se s soglasjem 
vseh navzočih lastnikov ugotovijo in 
zamejničijo mejne točke na posest
nih mejah parcele. Nato uradna ose
ba (geodet), ki vodi postopek, sestavi 
ugotovitveni zapisnik, ki ga podpi
šejo vsi prizadeti lastniki. Ta zapis
nik je pravna podlaga za evidentiranje 
posestnih meja parcel v zemljiškem 
katastra in v zemljiški knjigi. Ce se v 
mejnem ugotovitvenem postopku ne 
doseže soglasje med lastniki glede 
posestne meje parcele, uradna ose
ba, ki vodi upravni postopek, pozove 
prizadete lastnike, da v 30 dneh 
sprožijo sodni postopek za ugotovitev 
posestne meje.

Kriterij za ureditev meja so katas
trske meje. V tretjem odstavku 15. 
člena Zakona o evidentiranju nepre
mičnin, ki je nadomestil sedajni Za

kon o zemljiškem katastra (Uradni 
hst RS 52/2000), je določeno, da se 
v postopku za ureditev meje meja 
uredi na podlagi soglasja lastnikov 
in na podlagi podatkov iz zemljiškega 
katastra.Tako urejena meja se ime
nuje katastrska meja. Potek katastr
ske meje mora lastnikom na terenu 
pokazati geodet pooblaščenega geo
detskega podjetja pri tako imenovani 
mejni obravnavi na terenu. Meja bo 
urejena, če bodo lastniki zemljišč s 
pokazano katastrsko mejo soglašali.. 
Lastniki nato vložijo zahtevo za ure
ditev meje pri geodetskem upravnem 
organu, h kateri mora biti priložen 
zapisnik o mejni obravnavi. Geodet
ska uprava bo pravilnost pokazane
ga zamejničenega poteka katastrske 
meje preverila pri preizkusu zahteve. 
Če lastniki pri mejni obravnavi na 
terenu niso soglašati s katastrsko me- 
jo.jih nato pri ustni obravnavi uprav-

Rop v trgovini
Krško - Neznanec je minulo sredo popoldne nekaj minut pred 18. uro- 

vstopil v trgovino Mercator - Kmetijstvo Božič na Cesti 4. juhja v Krškem.*" 
V trgovini se je obnašal kot kupec, vzel je vrečko čipsa in pristopil do 
blagajne. Ko je trgovka obračunala blago, ji je z neznanim kovinskim 
predmetom zagrozil in zahteval denar. Trgovka seje prestrašila in se umak-„ 
nila k zadnjemu izhodu, neznanec pa je vzel iz blagajne približno 70.000 
SIT in nato peš pobegnil v neznano.

Neznani storilec je mlajši moški, visok 165-175 cm, ozkega po
dolgovatega obraza, temnih oči, temnih las, oblečen v modro jakno in 
jeans hlače. Policisti za neznancem še poizvedujejo, morebitne očividce 
pa naprošajo, da pokličejo na interventno številko 113 ah na anonimno 
telefonsko številko 080 1200.

Alkoholiziranost je problem zase
Posavje - V petek, 22. februarja, med 19. in 2.uro je bil na območju 

Pohcijske uprave Krško izveden poostren nadzor nad psihofizičnim stanjem 
voznikov v t.i. akciji “PROMllPosavski policisti so ustaviti 113 voznikov 
motornih vozil in zoper 67 voznikov odredih preizkus z alkotestom. Ugo
toviti so, daje 18 voznikov vozilo pod vplivom alkohola, 3 vozniki pa so 
odkloniti preizkus in strokovni pregled.

Najvišja stopnja alkoholiziranosti in sicer 2,93 promila je bila ugotov
ljena pri vozniku osebnega avtomobila na območju Krškega. Policisti so 
ugotoviti še 13 dragih kršitev, zaradi katerih so kršiteljem na kraju prekrška 
izdati plačilne naloge. S poostrenimi aktivnostmi bodo policisti nadaljevati 
tudi v prihodnje, saj ugotavljajo, da je delež vinjenih voznikov v cestnem 
prometu zelo visok.

Kot poudaija načelnik urada uniformirane policije Zlatko Pirš so na 
področju PU Krško lani povečali število tovrstnih preizkusov za 5 odstotkov. 
Dobrih 10 odstotkov povzročiteljev prometnih nesreč v Posavju pa je še 
vedno pod vplivom alkohola. Lani so na področju Posavja obravnavati sku
paj 1068 prometnih nesreč. Največ 421 nesreč na področju občine Krško, 10 
manj na področju brežiške občine ter za skoraj pol manj, le 236 prometnih 
nesreč v sevniški občini. Minulo leto so posavske ceste teljale 8 življenj, 4 na 
področju krške občine, po dve v ostalih dveh. Zaskrbljujoče pa je povečanje 
števila prometnih nesreč s poškodbami, kije višje za 17 odstotkov. S. V.

Novi Polo - izjemen in prepričan o svoji odličnosti! Vabimo 
vas v naš salon na testne vožnje in predstavitev vozila Polo.

Za vse obiskovalce smo pripravili 
tudi nagradno igro, ki vas lahko popelje na 7-dnevne poletne 
počitnice v Umag. Nagradna igra in testne vožnje bodo 
potekale od 2. pa vse do 16.3.2002. Dobrodošli!

Prišel, prevzel, zmagal. Novi Polo. 

www.NoviPolo.com

Radanovič Brežice d.o.o.
Černelčeva ulica 5, Telefon {07) 49 92 150
8250 Brežice Telefax (07) 49 92 172

ni geodetski organ še v pisarni skuša 
prepričati, da tako postavljena meja 
ni sporna, torej daje pravdna. Če se 
tudi po tej poti ne pride do soglasja 
med zemljiškoknjižnimi lastniki, to 
pomeni, da je meja sporna, čeprav 
so se morebiti pred tem lastniki že 
strinjati, da se meja uredi po zadnji 
mirni posesti in ker katastrska meja 
odstopa od meje zadnje mirne poses
ti, ker ta ni naka katastrski meji. Prav 
lahko se zgodi, da se bo na ta način 
ustvaril spor, ki sploh ne bi nastal, če 
bi se lastniki sami sporazumeti med 
seboj. Novi zakon o evidentiranju 
nepremičnin namreč nalaga pri
stojnim organom, da morajo pri ure
ditvi mej upoštevati podatke iz zem
ljiškega katastra, torej to pomeni, da 
se mora uradno upoštevati katastrska 
meja.

Problem imate tudi s tem, ker se 
ne morete dogovoriti, kje naj bi

potekala nujna pot, ki vam je po
trebna do dostopa na vaše zemljišče.

Nujna pot se ustanovi z odločbo 
sodišča, če je ta potrebna zato, ker 
zemljišče, ki služi redni obdelavi, 
nima potrebnega dostopa ati pa je ta 
zvezan z nesorazmernimi stroški. Za 
razliko od služnosti, ki se ustanovi s 
pravnim poslom, gre pri nujni poti 
za prisilni poseg v lastninsko pravi
co, za kar morajo biti izpolnjeni tudi 
določeni pogoji in sicer: na eni strani 
mora obstajati- ekonomski interes 
upravičenca, če npr. utemelji, da 
drugače ne more uporabljati svojega 
zemljišča ati drage nepremičnine; po 
dragi strani pa zakon ščiti tudi interese 
lastnika služeče stvari. Z ustanovitvi
jo nujne poti namreč me sme biti 
onemogočeno ati znatno ovirano 
izkoriščanje in uporaba zemljišča 
lastnika, po kateri naj bi potekala taka 
nujna pot.
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RAZVEDRILO
Sava Glas, 6.3-2002

horoskop
OVEN

Začelo se bo bolj počasi, a nikar ne mislite, da je z vami kaj narobe. 
Takšne so pač planetarne energije, ki vas trenutno navdajajo z negoto
vostjo ali celo strahovi, a na srečo ne bo več dolgo trajalo. Pred vami je 
umirjen konec tedna, v ponedeljek pa nov začetek.

BIK
Življenje bo tako umirjeno in prijetno, da boste kar malo zaspali, toda 

po soboti in nedelji, ko si boste počitek lahko privoščili, se bo začelo zelo 
hitro razvijati na poklicnem področju. Novi dogovori pa bodo v sebi skrivali 
tudi pasti.

DVOJČKA
Pred vami je živahnih štirinajst dni. Vaša vitalnost sicer ne bo najboljša, 

zato se vas lahko poloti prehlad ali kaka druga zdravstvena neprijetnost. 
Toda vaše misli bodo budne in živahne, da bolj ne bi mogle biti.

RAK
V zadnjem času ste se tesneje navezali na partnerja, kar je utrdilo in 

poglobilo vajin odnos. Toda ne pozabite, da ste samostojna osebnost, ki 
se mora včasih o čem odločiti tudi sama. Odličen teden za rojene po 
lO.juliju.

LEV
Življenje ni praznik, boste ugotavljali in se pridno lotili dela. V prihod

njih dneh si vseeno vzemite nekaj več časa tudi zase. Pazite na denar, v 
soboto in nedeljo se po možnosti postite - koristilo vam bo. Pred vami so 
novi dogovori.

DEVICA
Prijeten in ustvarjalen teden. Popolnoma se boste posvetili delu, pri 

čemer boste ugotavljalivda bi se bilo dobro malo posodobiti, uvesti kakšen 
nov delovni postopek. Ce ste rojeni po 12.septembru, se boste nagibali k 
nestrpnosti in jezi.

TEHTNICA
V domačem okolju boste izražali čut za lepoto in estetiko, kar pomeni, 

da bi lahko na novo opremili sobo, zamenjali ploščice v kopalnici ali kaj 
podobnega. V službi boste navezali nove stike, še posebej, če ste rojeni v 
začetku oktobra.

ŠKORPIJON
V prihodnjih dneh boste preobčutljivi, zato bi lahko naredili kakšno 

napako. Na cesti je priporočljiva večja previdnost, pred vami je zelo 
neugoden čas za sprejemanje odločitev. Posvetili se boste novim ciljem, 
vendar ne brez strahu in tesnobe.

STRELEC
Vaše življenje bo še potekalo po načrtih, zato boste prav uspešni in 

zadovoljni. Velja za rojene po 12.novembru, saj boste odločno napredovali. 
Energije vam bo ostalo dovolj tudi za ljubezen.

KOZOROG
Bliža se obdobje, ko boste med najsrečnejšimi zemljani, saj bosta na 

vas sijala sonce in venera, kar pomeni energijo, moč in radost. To velja še 
posebej za tiste, rojene po 9.januarju. Najbolje se boste imeli v nedeljo.

VODNAR
Štirinajst dni vam bo minilo, kot bi mignil. Preživeli jih boste za 

računalnikom, ob knjigah ali na poti, saj boste željni predvsem novih 
znanj, informacij in stikov. Z zdravjem bo malo slabše, najboljša dneva 
bosta ponedeljek in torek.

RIBI
Čaka vas še zadnji teden z marsom v vašem znamenju. Ta vas bo 

spodbujal k akciji. Adrenalina boste imeli kar preveč, zato pazite, kaj 
delate. Vroče vam bo celo na mrazu. V ljubezni bo vse najboljše.

moda
Trenutno se večina modnih ljudi osredotoča na glavna modna mesta; na 

modne revije, predstavitve.. .prozornost je usmerjena na kolekcije jesen-zima 
2002/03. Glede na to, da še nismo končali zime 2001/02, kaj šele začeli 
težko pričakano pomlad-poletje 2002, tokrat nekaj nasvetov, kaj in kako se 
bo nosilo v prihajajoči sezoni {»mladi in poletja.

Najbolj “in” barva bo bela. Neverjetno, kako bo bela barva to sezono 
priljubljena in kako bo zmagovita. Najprej bela, potem šele vse ostale barve.

Nekaj priporočil glede slogov pri zgornjih delih oblačil. Tuniko nosite, če 
ste drobni in imate malo oprsje. Za viktorijanski slog morate imeti predvsem 
samozavest. Če želite prihajajočo sezono {»kazati ramena, najbolj “kazan” 
del telesa, ali hrbet, je to lepše videti na ženski z večjim oprsjem. Lahko pa 
ste poslovne in nosite smoking. Moški, ampak vseeno ženski, kroj, ki pou
darja žensko, smoking, s katerim zmaguje ženska moč.

Krila se bodo nosila ozka in kratka, do kolen, 
ter dolga do gležnja, po možnosti z razporkom. 
Če se boste odločili za kratko krilo, potem obujte 
škornje ali “pumps”, zgornji del pa naj bo raje 
visok in zaprt Kot dodatek imejte večjo torbo in 
še kakšna očala z okvirjem. To pristaja kratkemu 
krilu. Če pa boste nosili krilo do kolen, potem 
zgoraj lahko nosite več slogov. Športnega s ka
puco, oprijet top, tudi globoke dekolteje, skratka 
vse! Najboljša obutev bi bila koničasti visoki sa
lonarji oz. sandali z ozkim paskom ali natikači. 
Krilo do kolen si lahko kupite tudi številko večje, 
ga nosite na bokih in kažete trebuh! Pri takšnem 
krilu si lahko privoščite vse vrste pokrival za gla
vo. Pri dolgem krilu pa obujte nizko obutev, obne
sel pa bi se tudi nakit za gleženj. Ne pozabite na 
širok pas, ovit okoli bokov.

Tudi hlače se bodo nosile. Hlače “tričetrt”, 
širše, padajoče hlače. Tudi hlače bo zelo moderno nositi številko večje, torej 
prevelike in na enak način kot pri že omenjenem krilu.

Še en nasvet, preden zavržete letošnjo kolekcijo in se začnete pripravljati 
na jesen-zimo, lahko kaj obdržite za jesen-zimo 2002/03. Recimo krila do 
kolen, jeans, krila in bluze z rožnatimi vzorci. Vse to ostaja, torej tega nikar 
ne zavrzite.

Pa še en nasvet o tem, kaj ne bo nikoli “out’’ - lepo spodnje perilo!
Lea Šinko Štraus

N yp';r ■
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nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, 
kijih poklanjajo 
RADIO BREŽICE,
RADIO SEVNICA in 
SAVAGLAS za pravilno rešitev, 
prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Rezi Zakšek,
Cesta na grad 29 a, 8290 Sevnica

2. nagrada - 
majica
Mojca Ulčnik,
Sejmiška 13, 8273 Leskovec pri 
Krškem

3. nagrada - 
koledar 
Ana Požek,
NHM 16, 8290 Sevnica

Pravilna rešitev prejšnje nagradne 
križanke v vodoravnih vrsticah se 
glasi:
TRAVA, RABAL, GREDA, 
OOLIT, VG, MA, AMIRANTI, 
KARANTANIJA, AJAJA, NA- 
PONA, DON, TŠ, SATI, ELIA, 
OU, ANU, MISKOLC, NO, 
IKT, HALMSTAD, KAI, 
MRAZNICA.

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 15.3.2002, na 
naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!
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Č.£..V mimala šola računalništva
Kako do znanja 
uporabe računalnika?

Večina člankov, ki so že bili ob
javljeni v časopisu, je govorila o ra
čunalnikih, programski opremi, no
vostih, najnovejših tehnologijah in 
podobno. Večina bralcev pa se je ver
jetno že vprašala, kako se vse to na
učiti? Vsaki dve do tri leta dobimo 
nove “Windowse” pa nov Word in 
tako naprej. Dejansko je težko slediti 
vsem novostmi, s katerim nas Micro
soft in tudi ostali proizvajalci neneh
no bombardirajo. Sicer nam zagotav
ljajo, da bomo z novo programsko 
opremo in računalniki več in hitreje 
naredili, v ozadju pa so lahko tudi 
samo novi in novi zaslužki proizvajal
cev.

Problem se najverjetneje pojavi, 
ko dobimo v službi ali doma na mizo 
računalnik, pa čisto natančno ne ve
mo, kaj bi z njim počeli. Se vedno 
pri nas velikokrat velja prepričanje, 
da je sam nakup računalnika, celo 
brez ustrezne programske opreme, že 
zadostnen pogoj, da bomo kar takoj 
pričeli z delom. Potem je računalnik 
kar naenkrat zastarel, mi pa smo šele

na začetku poti. Iščemo prijatelja, 
znanca, ki bi nam na hitro lahko malo 
pokazal, kako se vse skupaj sploh 
začne. Prične se dolgotrajna pot pri
dobivanja znanja uporabe računal
nika ter programske opreme.

Mlajše generacije se z računalniki 
srečujejo že v rani mladosti in prido
bivajo in osvajajo osnovna znanja 
brez večjih težav. Malo težje je to za 
starejše generacije, ki te možnosti ni
so imele. Večini pa je jasno, da brez 
znanja uporabe računalnika danes 
preprosto ne gre več. Za vse tiste, ki 
se bodo prvič srečali z računalnikom, 
je najboljša pot, da se udeležijo 
organiziranih računalniških tečajev v 
za to usposobljenih podjetjih ali insti
tucijah. Po mojih zelo bogatih izkuš
njah z izobraževanjem odraslih veči
na udeležencev v približno 20 do 40 
šolskih urah obvlada osnovna raču
nalniška znanja. Naučijo se osnov 
računalništva, uporabe sistema Win- 
dows, enostavnega oblikovanja be
sedil, mogoče še preglednic, brskan
ja po internetu, uporabe elektronske 
pošte. To pa je za začetek že skoraj 
vse. Ker se takšna izobraževanjaizva- 
jajo v skupinah od 6 do 10 udeležen

cev, ki vsak na svoj način dojemajo 
vsa nova znanja, ni večjih ovir, da os
nov ne bi obvladali prav vsi. Mnenja 
večine so sicer deljena, ampak v 20 
urah se tudi nismo naučili voziti avta, 
mar ne? Po organiziranem izobra
ževanju se šele prične zares. Na izo
braževanju je predavatelj tisti, ki nas 
vodi, medtem ko smo kasneje z ra
čunalnikom večinoma popolnoma 
sami in nas je “strah”, kaj se nam bo 
pripetilo. Toda na tej poti je potrebno 
načrtno vztrajati in ne popustiti. Zelo 
pomembno in odločilno v teh prvih 
samostojnih korakih je, da imamo kje 
blizu sodelavca ali znanca, ki nam 
lahko priskoči na pomoč. Dobljena 
literatura in vaje, ki smo jih prejeli na 
izobraževanju, lahko ogromno poma
gajo pri nadaljnjem delu. Je pa tudi 
res, da velika večina udeležencev 
izobraževanj takšne literature, ki je v 
ta namen posebej pripravljena, kasne
je ne uporablja. Ko je na primer v 
Wordu potrebno izdelati tabelo, je pri 
tem opravilu potrebno vztrajati do 
konca, tudi za ceno, da malo zamudi
mo. Le tako bomo resnično pričeli 
uspešno in učinkovito uporabljati 
računalnik, ki je pravzaprav samo

orodje za doseganje ciljev.
Kaj pa tisti, ki že kar nekaj vemo? 

Lahko se udeležimo nadaljevaljnih 
ali dodatnih računalniških izobraže
vanj , ali pa pridobimo dodatna znanja 
sami. Sliši se morda čudno, vendar 
so za uspešno nadgrajevanje lastne
ga znanj a potrebne samo dobre osno
ve, kasneje gre veliko lažje in hitreje. 
Na trgu je ogromno različnih knjig, 
priročnikov ter ostale literature, danes 
že večina v slovenskem jeziku. Tudi 
internet nudi veliko informacij na to 
temo, potrebno je samo malo časa in 
volje. Vsa sodobna programska opre
ma ima Li. vgrajeno pomoč, običajno 
dosegljivo na funkcijsko tipko Fl. 
Potrebno je samo pritisniti to tipko, 
se malo sprehoditi po “menijih” in 
pomoč je tu. Primer: v Excelu smo 
pozabili, kako se seštevajo celice. V 
polju za iskanje (search) natipkamo 
“seštevanje” in v trenutku dobimo kar 
nekaj rešitev, najverjetneje tudi rešitev 
svoje težave ali vprašanja.

mobilna telefonija . ■

S 1. marcem je v Sloveniji prišlo 
do znižanja cen medomrežnega po
vezovanja za 22,6 odstotka, kar znaša 
6,50 SIT. S spremembo te cene se 
bodo za 5 odstotkov znižale cene 
klicev iz stacionarnega v fiksno mo
bilno omrežje. Nova cena v višji tarifi 
bo tako 37,84 SIT na minuto, v nižji 
pa 18,92 SIT na minuto. Za deset 
odstotkov bodo tudi nižje cene upora
be telefonskega omrežja za dostop do 
interneta preko vstopnih številk 0880 
in 0890 v času večje prometne 
obremenitve, medtem ko ostajata 
ceni v času šibkejšega prometa ne
spremenjeni. Nova cena je 1,53 SIT 
na minuto za klic na 0880 in 1,89 SIT 
za klic na 0890. Telekom je ob zadnji

podražitvi prvega februarja obljubil, 
da bo znižal cene storitev, ki soraz
merno izstopajo navzgor. Tokrat gre 
za drugi korak k dokončni harmoni
zaciji in oblikovanju na stroškovnem 
načelu, ki ju zahtevata zakon o tele
komunikacijah in odpiranje trga tele
komunikacijskih storitev. S tem so se 
občutno znižale tudi cene zakupljenih 
vodov (od 5 do 59 odstotkov).

Mobilkom' Austria je konec prej
šnjega tedna objavil, daje že mogoče 
gostovanje storitev GPRS za vse 
naročnike znotraj njihove skupine. 
Tako bo storitev mobilne internetne 
povezave na voljo naročnikom omre
žij Al (Avstrija), VIPnet (Hrvaška), 
Si.mobil (Slovenija) in Mobilkom

(Liechtenstein). Gostovanje GPRS 
Skupine Mobilkom Austria omogoča 
pretok sinergij in znanja v sklopu z 
njihovo jugovzhodno evropsko stra
tegijo. Obenem Mobilkom Austrija 
že izvaja testiranja glede gostovanja 
GPRS s svojim strateškim partner
jem TIM (Telecom Italia Mobile). 
Njihov cilj je, da bi zagotovili dostop 
do storitev WAP, svetovnega spleta 
www in svojega intraneta za vse gos
tujoče stranke. Mobilkom Austria je 
bil tudi prvi ponudnik mobilne telefo
nije, ki je avgusta 2000 ponudil ko
mercialno omrežje GPRS in ima tre
nutno že 35.000 uporabnikov te sto
ritve.

Samsung je z novim modelom

SGH-T100 že v začetku vzbudil ve
liko zanimanja med uporabniki. Na 
njegovem zaslonu je moč videti kar 
4096 barv v ločljivosti 128x160 pik, 
medtem ko so bili konkurenti zmožni 
prikazati “le” 256 barv. SGH-T100 
premore še en manjši zunanji zaslon, 
ki nudi uporabniku osnovne infor
macije o stanju baterije in telefona. 
Telefon meri 88x50x23 mm in tehta 
87 gramov. Poleg odličnega zaslona 
velja omeniti še 16-tonske polifonič- 
ne melodije. Namesto podpore za 
EMS ali MMS so se pri Samsungu 
odločili vgraditi podporo za Nokiin 
Smart Message Standard. Model 
pride na trg še pred poletjem.

Gregor Žvipelj
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IZ ŠKRATOVE SKRINJICE
Sava Glas, 6.3 2002

Krške “počitnikarje” smo ujeli na poti k slikanju po asfaltu...

Mladinski center Brežice je 
pripravil vsak dan kakšno zanimi
vo delavnico, gledališko, foto
grafsko, mladinsko, celo nekaj 
španskih besed so spoznali v tem 
času, zadnji dan pa so se odpravili 
odkrivat in spoznavat Krpanovo 
deželo.

Sevniški šolarji so se srečevali 
kar v svoji šoli Savo Kladnik, kjer 
so se lahko udeleževali športnih

so tudi izlete z vlakom v Ljublja
no in ogledom Centra Evrope ter 
Informacijsko dokumentacijskega 
centra Sveta Evrope ter z udelež
bo na motivacijskih delavnicah.

Društvo Izvir Krško je izvajalo 
tridnevni program počitniških ak
tivnosti, prvi dan so si ogledali 
delo na policijski postaji Krško, 
vrstile so se tudi razne delavnice, 
ustvarjalne in športne. Otroci so Sevniški otroci so se zabavali tudi ob igranju badmintona.

100-letnica OŠ Raka
Raka - Septembra 2002 bodo na OŠ Raka upihnili 100 svečk, 

namenjenih stari šolski zgradbi. Take dolgoletne tradicije ne premore 
veliko posavskih šol, zato v okviru omenjenega jubileja že celo šolske^ 
leto potekajo številne prireditve in razni projekti. Tako so učenci vsa
kega oddelka ob pomoči učiteljev naredili določen projekt, ob kate
rem so spoznavali zgodovino šole, šolstva in kraja. Svoje projekte in 
izdelke so predstavili na osrednji prireditvi (na fotografiji), ki je bila 
22. februarja v osnovni šoli. Zelo nazorno so predstavili okoliščine in 
potek pouka nekoč in danes. Prireditev je bila zelo dobro obiskana, 
saj so se je udeležili številni učitelji, ki so nekoč poučevali na tej šoli, 
krajani in drugi gostje. 13. aprila pa na OŠ Raka pripravljajo še eno 
prireditev ? tokrat na dvorišču raškega^gradu. Kaj se bo dogajalo takrat, 
ostaja skrivnost, ki jo ravnateljica OS Raka Justina Molan in učenci 
niso želeli razkriti. Namignili pa so, da bo tudi na tej prireditvi pestro 
in privlačno za obiskovalce.

Nina Harapin

Lr 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica

v

Sola v naravi
Šola v naravi ima na OŠ Dobova že 22-letno tradicijo. Letošnji 

petošolci so bili v Zidanškovem domu na Pohorju, kjer so gostovali 
že petič. Delo je potekalo v treh skupinah.

Dobovški šolarji v majicah pokrovitelja

Za četrti prehodni pokal so tekmovali na Arehu, osvojila sta ga 
Manca Podpečan in Peter Ferlan. Oba so zapisali v zlato knjigo zma
govalcev. Vodja šole v naravi Dušan Krivec je pohvalil vse učence, še 
posebej pa smučarje začetnike, ki so vsi po vrsti presmučali “Zlato 
lisico”. Zahvala gre tudi generalnemu pokrovitelju šole v naravi Men
jalnici Ažur.

Novinarski krožek, OŠ Dobova

...brežiške pa, ko so se z Gusom vračali z improvizacije v naravi.

šolar šolko

Počitnice
Teden dni zimskih počitnic, ki 

sojih doživeli tudi posavski šolar
ji je že za nami. Zdaj vsi spet ve
selo “drgnejo” šolske klopi in šte
jejo tedne, ki jih loči do nasled
njih - prvomajskih. No, pa do ta
krat je še kar nekaj časa, še veliko 
kontrolk in še česa. Mi bomo raje 
obujali spomine na tokratne zim
ske počitnice. Kje, kdo, kdaj, kaj, 
zakaj in tako dalje in tako naprej, 
so skrbeli za prijetne počitniške 
dni. Nekatere nam je uspelo celo 
ujeti.

aktivnosti, prvi počitniški dan je 
minil ob planinskem izletu, lahko 
so delali v računalniški učilnici, 
na voljo pa je bila tudi e-učilnica.

V prostorih Zveze prijateljev 
mladine Krško so ponovno 
pripravili dneve odprtih vrat. 
Otrokom so bile na voljo infor
macije in gradiva o njihovih pro
gramih, lahko pa so se vpisali tudi 
v katerega od programov polet
nih letovanj. Vsak dan je potekala 
delavnica pod naslovom “Nekaj 
bi vam rad povedal”. Organizirali

se zabavali tudi v kuharski 
delavnici, v kateri so pekli torte 
in izdelovali čokoladne kroglice, 
naučili so se, kako preživeti v na
ravi s pomočjo krških tabornikov, 
zadnji dan pa so risali s kredo po

asfaltu. Svoje počitnice pa so pre
življali tudi blanški šolarji, ki jim 
je bilo vsak dan na voljo kar nekaj 
ustvarjalnih in športnih delavnic 
ter aktivnosti, za konec pa so 
načrtovali tudi pohod na Lisco.

Tekmovali so
Učenci OŠ Dobova so se udeležili občinskega tekmovanja 

posameznikov v namiznem tenisu, ki je potekalo na Veliki Dolini. 
V kategoriji deklic od prvega do četrtega razreda je zmagala Tea 
Hotko, Martina Lubšina je bila druga, pri dečkih pa je bil najboljši 
Nejc Kovačič, tretje mesto je osvojil Nino Dvoršak, četrto pa Simon 
Volčajnk. Pri deklicah petih in šestih razredov je bila Manca Podpe
čan četrta, medtem ko je pri dečkih zmagal Gregor Baškovič pred 
Kristjanom Topolovcem. V kategoriji igralk sedmega in osmega 
razreda je bila Tea Škvarč tretja, četrta pa Ines Jerkovič, pri dečkih 
pa je zmagal Marko Škvarč, Davor Hotko je bil drugi.

Na ekipnem državnem prvenstvu, kije potekalo v Dobovi pa so 
bili domači učenci v kategoriji od prvega do četrtega razreda na 
vseh treh pryih mestih, pri učencih petih in šestih razredov je bila 
prva ekipa Dobove druga, pri sedmih in osmih razredih pa je bila 
prva ekipa Dobove druga, druga ekipa pa tretja.

V Dobovi so organizirali tudi tretji pregledni turnir MRNT 
Zveze, na katerem je nastopilo kar 108 igralcev in igralk. Tea Hot
ko je bila pri učenkah tretjega in četrtega razreda tretja, med peti
mi in šestimi razredi sta se med prvih osem uvrstila Kristjan To
polovec in Peter Ferlan, v kategoriji sedmih in osmih razredov je 
bil med osem najboljših uvrščen Marko Škvarč, Jerneja Bohm pa 
je bila v tej kategoriji tretja.

Olimpijske igre tudi v Artičah
Ja, malce čudno se sliši, am

pak trenutno na OŠ Artiče vlada 
pravo olimpijsko vzdušje. Zakaj? 
Mi, osmošolci smo krivi vsega te
ga. Pa gremo raje po vrsti, da ne 
po pomote.

Že dve leti si dopisujemo z eno 
izmed osnovnih šol iz S alt Lake 
Cityja, ki je letos gostil zimske 
olimpijske igre. In ker so se Ame
ričani hoteli zelo dobro pripravili 
na te igre, so nas prosili za pomoč 
pri prepoznavanju Slovenije in 
njenih značilnosti. Seveda smo 
jim z veseljem priskočili na po

stavljeni vsi športi olimpijade, 
zraven pa smo dnevno vpisovali 
zmagovalce. Poseben prostor pa 
je bil namenjen Slovencem, ki so 
se borili za najvišja odličja. Iz
delali smo osebne izkaznice vseh 
41 športnikov, pri čemer nam je 
z materialom pomagal Olimpijski 
komite Slovenije, za kar se jim 
izredno lepo zahvaljujemo. Ves 
material, ki so nam ga poslali v 
angleščini, pa smo poslali našim 
ameriškim prijateljem. Da bi bili 
hodniki še bolj zanimivi, smo 
poskušali dobiti čim več opreme,

presenečenje. Povabil nas je na 
drsanje in mi smo šli. Lahko si 
predstavljate, kako veseli smo bi
li, ko smo prvič na drsalkah in s 
palicami poskušali igrati hokej 
proti čisto pravim hokejistom, čla
nom državne reprezentance. Zelo 
smo se navdušili nad hokejem in 
kar večina fantov bi ga začela tre
nirati, če bi le imeli možnosti.

Olimpijske igre so se sicer 
končale, a mi smo bogatejši za 
znanja, ki smo sijih pridobili. Žal 
nam je le, ker je Utah tako daleč, 
da bi si kakšno prireditev ogleda
li v živo. Mogoče pa bo nekega 
dne gostiteljica tudi Slovenija in 
takrat bomo mi zraven, polni iz
kušenj. Ali pa bo ravno kdo izmed 
nas nekega dne zastopal barve 
Slovenije kot vrhunski športnik, 
kajti enega imamo med nami.

Lep športni pozdrav!

Učenci osmih razredov OŠ Artiče 
in mentorica Alenka Cizel

Pes in tri miši
Živel je pes, ki je rad lovil 

miši. V njegovem domu so ži
vele tri miši. Vsak dan jih je 
lovil, nekoč pa se mu je posre
čilo - ulovil je najstarejšo miš, 
mlajši dve pa sta jokali in sto
kali. Izmislili sta si plan, kako 
se mu bosta maščevali. Vzeli 
sta šivanko in psa pičili v zad
njico. Pesje skočil v zrak, lajal 
in divjal po vsej kuhinji. Miš
kam je obljubil, da jih ne bo 
več lovil. Najstarejšo miš pa je 
izpustil. Imela je srečo, saj je 
ni ranil, z njo se je le igral. 
Ugotovil je, da seje z miškami 
prav lepo igrati, zato jih je po
vabil, da se igrajo skupaj. Od 
tedaj živijo složno v ljubem 
miru, saj so postali pravi prija
telji, ki se razumejo in se imajo 
radi.

Jakob Revinšek, 4. a, 
OŠ Savo Kladnik Sevnica

moč, saj smo videli, da mislijo 
resno, saj so se morali naučiti peti 
tudi slovensko himno. Tako smo 
bili mi osmošolci prvi, ki smo po
skrbeli za promocijo Slovenije, še 
Preden so se igre začele.

Pa smo prišli na idejo, da se 
še mi pri pouku angleščine malo 
bolj posvetimo igram in smo izve
dli projektno delo, v katerega smo 
vključeni čisto vsi učenci osmih 
razredov. Šolske hodnike smo 
Polepili s plakati, kjer so pred-

ki se pri posameznem športu upo
rablja, a tu smo naleteli na teža
ve, saj je kar nekaj športov, ki so 
v Sloveniji slabo razviti oziroma 
se jih sploh ne trenira. A smo vse
eno poskušali pri posameznih 
klubih in imeli tudi nekaj sreče. 
Najbolj so nas razveselili hoke
jisti z Jesenic, saj so nam podarili 
komplet opremo za enega hokeji
sta, ki zdaj kraljuje na našem hod
niku. Gospod Klinar, ki je vse to 
organiziral, je poskrbel še za eno

Srečanje s coprnico Zofko
Bilo je med poletnimi počitnicami. Šel sem se potapljat, ko mi je 

naenkrat zastal dih. Dvignil sem se in zagledal pol metra snega. Zelo 
je bilo mrzlo in družino je preganjala toča, kije vsake toliko čofnila v 
vodo. Takoj sem vedel, kaj narediti.

“Pod toplo vodo moram! Čakaj!” sem se spomnil. “To je verjetno 
coprnica Zofka. Na vreme vpliva, v vodi pa mi ne more do živega!” 
sem razmišljal naprej. Zeblo meje, zato sem se spet potopil v vodo. 
Tam sem razmišljal, kako bi ugnal coprnico coprasto. Takrat pa je 
mimo mene prisopihal morski pes. Zajavkal je: “Pazi, Zofka prihaja!”

Skril sem se za skalo, od koder sem imel lep pogled na vse, kar se 
je dogajalo. Nato sem razmišljal: "Žiga! On mi je povedal veliko o 
morju. In motor! Motor bi coprnico zapletel in jaz bi imel možnost, 
dajo ujamem v kletko!”

Mimo je prišla velika ladja. Za njo pa je kot riba plavala coprnica 
Zofka. Priložnost za izgon je bila tu! Imel sem vrv, ki sem jo pripel na 
skalo. Takoj sem odplaval k coprnici, ki me ni bila preveč vesela. Ko 
meje gledala, seje zapela v motor. Navezal sem jo nanj. Gledal sem, 
kako se je upirala motorju in hotela napraviti iskro, pa je bila pod 
vodo. Jaz pa sem še ugotovil, da sem neverjetno dober plavalec.

Anže Novšak, 4.a, 
OŠ Savo Kladnik Sevnica
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SEMENARNA Ljubljana
Vabljeni v vrtni center Kalia
V NC INTERMARKET BREŽICE 

na Tovarniški io v Brežicah

in v prodajalnah:

msm

J KALIAI

NA C KZ 135 C V PRODAJNEM CENTRU JOB V KRŠKEM 

na CBE 64 v Metliki

KJER VAM ZA LEPŠI VRT IN DOM NUDIMO:

ŠIROKO PONUDBO:
semena in sadike vrtnin in cvetlic, okrasne čebulice, čebulček 
lončnice, semena okrasnih trat 
semena poljščin in semenski krompir
lonci in cvetlična korita, vrtno orodje, škropilnice, zalivalke, plasteniki, 
folije, agrokoprena
sredstva za varstvo rastlin, organska in mineralna gnojila, substrati, šota 
hrana za male živali

SVETOVANJE:
vsak dan strokovno svetovanje

UGODNOSTI:
Ponudba meseca

akcijske cene, vsak mesec od 5. do 20. v mesecu
Kartica popustov

I

a\
v RENAULT

L-G- Tl-V LSl

EUR0TAX -200.000,00 SIT GLAVNI PRI VARNOSTI
Pri odkupu rabljenega vozila in nakupu novega osebnega vozila Renault 

akcija velja do 31.03.2002

M©gane
•200.000,00 SIT

Za vsa nova osebna vozila Renault ob istočasnem odkupu rabljenega 
vozila starega najmanj 8 let, akcija velja do 31.03.2002

PC TPV AVTO Brežice
Cesta bratov Cerjakov 11, 8250 Brežice
Tel.: 07 49 91 903, 49 91 901TPV AVTO 4.0.0., Kandljaka 30, 8000 Novo Moato

delovni čas in informacije:
od 8. do 20. ure, ob sobotah od 8. do 17. ure, tel.: 07/496-35-31 

od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 13, ure, tel.: 07/48-81-647 
od 7. do 19. ure, ob sobotah od 7. do 12. ure, tel.: 07/305-80-26

Kamnoseštvo

l -AKŠA

NAGROBNIKI

STOPNICE IN TLAKI

Soustvarjajmo naravo« SEMENARNA Ljubljana

Tel.: 07/490 59 00 
Fax: 07/ 490 59 10

Marjan Jakša s.p .CkŽ 65, 8270 Krško

KAMNITA GALANTERIJA 

OKENSKE POLICE

Noč |
moja trgovino

c c 24ur na dan
Z vsak dan
i NOČ in ban krško 

Cesta -krških žrtev 137 
$270 krško

Noč in Oan Sevnica 
Prešernova 1 
8290 Sevnica

■ fž^ —

U --

s
1 >tNRNH4H 0^’ Vsem ženam,

\ &:
'p

II S4V'_ - ^II rt m materam in dekletom
ČERNELČEVA 9, 8250 BREŽICE 
TEL.: 07/49-61-090, 07/49-93-240 
FAX: 07/49-93-241 
GSM: 041/619-455

želimo vse lepo 
S* ob 8. marcu.

INDUSTRIJA
GRADBENEGA MATERIALA

Industrija gradbenega materiala d.d. 
1410 Zagorje ob Savi, Savska cesta 1

telefon n.t.: (03)5655 560,
prodaja: (03)56 55 583
fax: (03)56 64 023, (03)56 64 284

4
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novosti knjižnice brežice
V knjigi Domače živali bodo najmlajši našli zanimive in humorne 

zgodbice o domačih živalih, v posebnih poglavjih Ali veš? pa dobili 
odgovor na marsikatero vprašanje, ki se porodi pri opazovanju živali. 
Mačke in miši bodo bralcem v knjigi Mačji recepti z mišjo prilogo 
zaupale napotke za trdno prijateljstvo in iskreno ljubezen. Neli Ko
drič je v mladinskem romanu Tita@boginja.smole.in.težav.si v 
središče pripovedi postavila osmošolko Tito, ki nima sreče v življen
ju. Zaplete se v viharen odnos s fantom svojih sanj, zgodba pa je 
polna ugank in presenečenj.

Knjiga Kikboks združuje zanimive informacije o nastanku in raz
voju borilnih športov, o legendah tega športa, organizacijah in tekmo
vanjih. Priročnik Vrtnarjenje po mesecih je namenjen lastnikom vrtov, 
ki želijo imeti lep in urejen vrt ter na njem pridelati nekaj zelenjave in 
sadja, pa z vrtnarjenjem še nimajo veliko izkušenj. Resnična pripoved 
Sovražne vode govori o mladih sovjetskih mornarjih, ki so se borili, 
da bi rešili podmornico, oboroženo z balističnimi izstrelki, ki se je 
zaradi poškodb tik ob ameriški obali potopila 4800 metrov globoko in 
skoraj povzročila jedrsko nesrečo. Priročnik Klinika Mayo o zdravem 
staranju vsebuje odgovore za uspešno tretje življenjsko obdobje in 
splošno izboljšanje življenja. V branje vam ponujamo roman Okras
ni toni, ki opisuje zgodbo severnoirske skladateljice, ki se spopada z 
življenjsko krizo. Poleg tega, da se bojuje za svoj prostor na področju, 
kjer prevladujejo moški, trpi za poporodno depresijo in se skuša po 
očetovem pogrebu spraviti s svojo preteklostjo. Pripoved glavnega 
junaka romana Globoke reke se manj kot s samimi odnosi med gojenci 
v katoliškem internatu ukvaija z življenjem prebivalcev, z revščino in 
ponižnostjo indijanskih kolonov ter uporno trmo njihovih žena.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http:// 
www.bre.sik.si/). v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v progra
mu Radia Brežice 8. marca ob 9.30 in na oglasni deski v Knjižnici 
Brežice.

Sabina Strmecki

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, 
očeta, starega očeta in tasta

KARLA DRAGA 

IVANŠKA
s Trebeža

se zahvaljujemo vsem, ki so bili v teh težkih trenutkih z 
nami. Za podporo, pomoč, darovano cvetje in sveče ter za izraze 
sožalja se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijatel
jem in znancem, kolektivu OŠ Cerklje ob Krki, kolektivu Mer
catorja d.d. Ljubljana ter vsem ostalim, ki so sočustvovali z 
nami. Hvala tudi zdravstvenemu osebju Zdravstvenega doma 
Brežice, še posebej dr. Cesarčevi, g. župniku iz Artič za lepo 
opravljen obred, g. Jankoviču za poslovilne besede in g. 
Žičkarju za pogrebne storitve.

Vsi njegovi

NAROČILNICA

SAVAGLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si

\

Naročam/o časopis S ANAGLAS

Ime in priimek

*Podjetje(naziv in naslov) 

*Davčna številka podjetja 

^Zavezanec za DDV

Kraj _________

Ulica ________

Datum _______

Število izvodov

Poštna št. 

Telefon

Podpis

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 180,00 SIT na izvod. 
Naročniško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 

\r>aročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem. ^

Janko s Senovega je izpo
stavil nezadovoljstvo z opravlje
nimi storitvami v domači klav
nici. Meso so mu slabo razkosa
li, cena storitve je dvakrat višja 
kot v ostalih klavnicah, pa tudi 
drobovine mu niso vrnili.

Iz Kmečke zadruge Sevnica 
z.o.o. je vodja delavne enote klav
nica Hermina Santej v odgovor 
zapisala, da se pri storitvi klanja 
govedi starejših od 24 mesecev 
stranki vrne meso v obliki četr
tin, obstaja možnost tudi nadalj
njega delnega razseka na željo 
stranke, zraven pa dobi še rep, 
vampe in jezik. Načeloma stran
ka dobi tudi drobovino, torej plju
ča, srce, jetra, razen v primeru, da 
je na drobovini ugotovljena spre
memba, zaradi katere je drobo
vina neustrezna. To je zelo pogos
to pri starejših živalih. Dodatno 
na zdravstveno ustreznost oz. na 
spremembe videza drobovine 
vpliva tudi čakanje na izvid na 
BSE. Ob nezadovoljivem razseku 
je reklamacija lahko takojšnja,

torkove bodice
sicer pa se razsek opravlja ob 
prevzemu mesa in se meso na 
željo stranke lahko še naknadno 
razkosa.

Glede cenika ima stranka, ki 
želi uslužnostno klanje, možnost 
predhodnega preverjanja cen kla
nja in katere storitve cena zajema. 
Na dani podatek, da so drugje 
storitve klanja veliko cenejše, se 
je potrebno podrobneje pozani
mati o končni ceni klanja. Doda
ja, daje lahko vsaka stranka glede 
pogojev zakola prej seznanjenja in 
se ji zakol opravi po njeni želji.

Janko je tudi izpostavil spre
menjen delovni čas za pošto na 
Studencu. Moti ga, da ne dela
jo v popoldanskem času in 
predlaga, da bi vsaj enkrat na 
teden podaljšali delovni čas.

Na pošti Slovenije, poslovna 
enota Novo mesto, je vodja od
delka za poštni promet Ivanka 
Lapuh povedala, da do sedaj še 
niso prejeli zahtev krajanov ali 
krajevne skupnosti, da želijo po

daljšanje delovnega časa na Pošti 
Studenec. Pojasnila je, da prisluh
nejo tovrstnim zahtevam in žel
jam krajanov in se skušajo prila
goditi njihovim potrebam. Tako 
so podaljšan ali deljen delovni čas 
že uvedli na nekaterih poštah, kjer 
so krajani to izpostavili.

Boris s Čateža izpostavlja, 
da v kraju nimajo signala Ka
nala A.

V službi za odnosi z javnost
mi Kanala A je Nina Tomažin 
povedala, daje področje Dolenj
ske s signalom Kanala A preko 
oddajnika Trdinov vrh načeloma 
zelo dobro pokrito. Če se vseeno 
pojavljajo manjša nepokrita ob
močja in če obstaja interes lokal
nih skupnosti za sprejem signala 
tega programa krajanom svetuje
jo, da se obrnejo na svojo občino 
oz. svojega župana. Ti namreč 
lahko pomembno vplivajo na to, 
ali bo signal televizijske postaje 
Kanala A na njihovem področju 
viden ali' ne.
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mali oglasi
V bližini Brežic, v Mrzlavi vasi, 
ob potoku, prodam parcelo v iz
meri 4 are, s starim objektom, po
vršine 82 m2. Lega je primerna 
za vikend ali hišo.
Pokličite 00385-1-66-78-036.

V najem oddam opremljeno 
dvosobno stanovanje v Krškem. 
Pokličite na številko 
041-272-448.

Prodam dve kravi simentalki, 
stari štiri leta, ena je breja, druga 
pa dobra mlekarica, zagotavljam 
kakovost za nadaljnjo rejo. Pro
dam še plemenske ovce, velike - 
5 za nadaljnjo rejo ter 5 jagenjčkov, 
težkih okoli 35 kilogramov, moš
kih in ženskih, pasme Wirtenberg. 
Prodam tudi mlin za pripravo ži
valske hrane “Mio Standard” s 
tremi operacijami, malo rabljen. 
Prodam še violino Stradiyari in 
harmoniko Hohner.
Pokličite 031-878-371 ali 
07-49-59-524.

Po ugodni ceni prodam Zastavo 
850 (Fičo), letnik 78. Avto je lepo 
ohranjen, od prvega lastnika, ven
dar neregistriran.
Pokličite 07-49-61-828 ali 
07-49-63-230.

Ugodno prodam semenski krom
pir, zgodnje in pozne sorte. 
Pokličite 041-720-308.

Radio Sevnica
96.7,105.4

RADIO/BREŽICE
na 88,7 in 95,9 MHz

kino

Kulturni dom Krško
Četrtek, 7.3., ob 19. uri Nataša, drama; petek, 8.3., ob 18. uri 

Nataša, ob 20. uri Italijanščina za začetnike, komedija; sobota, 9.3., 
ob 18. uri Princeskin dnevnik, najstniška komedija, ob 20. uri 
Italijanščina za začetnike; nedelja, 10.3., ob 18. uri Princeskin dnevnik, 
ob 20. uri Italijanščina za začetnike; sreda, 13.3., ob 19. uri Vannila 
sky, romantični triler; četrtek, 14.3., ob 18. uri Taxi 2, akcijska ko
medija, ob 20. uri Vannila sky; petek, 15.3., ob 18. uri Taxi 2, ob 20. 
uri Vannila sky; nedelja, 17.3., ob 18.30 uri Taxi 2, ob 20. uri Vannila 
sky, sreda, 20.3., ob 19. uri Ljubljana, drama.

Kino servis Brežice
Četrtek, 7.3., ob 18. in 20. uri, Ameriška pita 2, komedija; petek, 

8.3., ob 18. uri Mačke in psi, družinska komedija, ob 20. uri Planet 
opic, ZF spektakel; sobota, 9.3., ob 18. uri Mačke in psi, ob 20. uri 
Planet opic; nedelja, 10.3., ob 18. uri Mačke in psi, ob 20. uri Planet 
opic; ponedeljek, 11.3., ob 18. uri Mačke in psi, ob 20. uri Planet 
opic; torek, 12.3., ob 20. uri Planet opic; sreda,13.3., ob 20. uri Planet 
opic; četrtek, 14.3., ob 18. uri Dr. Dolittle 2, komedija, ob 20. uri 
Operacija mečarica, akcijski film; petek, 15.3., ob 18. uri Dr. Dolittle 
2, komedija, ob 20. uri Operacija mečarica; sobota, 16.3., ob 18. uri 
Dr. Dolittle 2, komedija, ob 20. uri Operacija mečarica; nedelja, 17.3., 
ob 18. uri Dr. Dolittle 2, komedija, ob 20. uri Operacija mečarica; 
ponedeljek, 18.3., ob 18. uri Dr. Dolittle 2, komedija, ob 20. uri Ope
racija mečarica; torek, 19.3., ob 20. uri Operacija mečarica.

RADIO E REŽICE. 
RADIO SEVNICA 

IN ČASOPIS
SAVAGLAS

TUDI LETOS 
ORGANIZIRAJO

KONCERT 
NARODNO

ZABAVNE GLASBE

"2 IOJTRCO POD 
OKENCE",

KI BO V PETEK.
5. APRILA 2002.

V KULTURNEM DOMU KRŠKO,

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Peter Špiler 
Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 190 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si

Komercialna služba: tel. št, 07 / 4991 250
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Dr. stom. Martin Jamšek: “Upam, da Slovenija še vsaj 
20 let ne bo tako skrivenčena, kot so druge dežele.”

Prijetnega gospoda sem iskala 
pod imenom Marci, ga našla, ko sva 
nato ugotavljala, kako da ga poznajo 
še pod tem imenom, ko je vendar 
Martin. Pa je izvor imena pojasnil. 
"Rojen sem bil 12. novembra v 
Sevnici, v domači hiši, kije bila zgra
jena malo pred mojim rojstvom. 
Sestra Nada Irgolič je bila rojena 8 
let pred mano. Mama Mihaela je bila 
gospodinja, ki je delala od jutra do 
noči, očetu vlakovodji pa je bilo ime 
Martin kot staremu očetu. Da smo 
se lažje sporazumevali, meje mama 
klicala Marci. Jaz sem potem tradici
jo prekinil in sinu dal ime Jure. Je 
študent 4.1etnika stomatologije, 
hčerka Maja pa 1.letnika stoma
tologije, tradicija se nadaljuje. Po 
očetovi nesreči, ko je ostal brez obeh 
nog, sem bil njegova desna roka, niti 
pomislil nisem na igranje z vrstniki. 
Oče se je izpopolnil, ker ni želel v 
invalidski pokoj, za obračun osebnih 
dohodkov zaposlenih na železnici od 
Zidanega Mostu do Dobove. Delal 
je še 17 let po nesreči. Oče je bil blage 
narave, igral je devet instrumentov, 
najbolj mu je bila pri srcu havajka in 
je učil otroke v glasbeni šoli.”

Po osnovni šoli gaje Rafko Irgo
lič (danes svak, po rodu tudi iz Sev
nice) nagovoril, da se je vpisal v Sred
njo zobotehnično šolo v Ljubljani.

Kot zobotehnik se je za pol leta zapos
lil v Zdravstvenem domu Sevnica v 
stari ambulanti na hribu in nato odšel 
k vojakom v šolo za rezervne oficiije 
(sanitetna šola) v Novi Sad. Potem 
je sledil “njihov” staž v Makedoniji - 
v Kumanovu, Skopju, Tetovu, Tito
vem Velesu, Kavadarici, Doiranu,

Štipu in Strumici. Na moje zajetje 
sape se je nasmejal in odgovoril v 
ohranjenem sevniškem narečju: ”Ne, 
ne, bilo je zelo luštno in zanimivo, 
veliko sem spoznal in veliko videl. 
Po končani vojski sem šel nazaj v 
službo v Sevnico, spoznal ženo Agato 
(iz Doba pri Domžalah), kije delala

v Lekarni Sevnica kot farmacevtka 
in se še isto leto po uspešno opravl
jenem izpitu vpisal na Medicinsko 
fakulteto, oddelek za stomatologijo 
v Ljubljani. To je bilo malce podiv
jano obdobje. Sam sem se vzdrževal 
od varilca, preko uspešnega in iskane
ga inštruktorja v avto šoli do 
bolničaija na reševalni postaji, kjer 
sem povsod veliko doživel in si pri
dobil ogromno znancev, ki so danes 
moji pacienti.”

Po končanem študiju gaje v “os
krbo” vzel dr.Mitja Širci, direktor ta
kratnega močnega TOZD-a Zobo
zdravstvene ambulante v Domžalah. 
Plačali so mu staž, omogočili hono
rarno delo v Mengšu in ga po stažu 
vzeli v službo, ki ji je ostal zvest 16 
let. Postal je vodja zobozdravstvene 
službe za odrasle, 1. maja 93 pa je 
odprl zasebno zobozdravstveno or
dinacijo v Ljubljani, kjer dela še da
nes. Vmes je, kot obliž na mamino 
rano, v Sevnici odprl malo zobo
zdravstveno ordinacijo in vsaj malo 
zadovoljil njeni tihi želji, da bi bil 
doma.

“V moji ljubljanski ordinaciji 
imam paciente iz Novega mesta, Id
rije, Bovca, Izole, Kopra, Celja, 
Žalca, Slovenske Bistrice in iz 
Sevnice; ljubljanski Sevničani so 
moji pacienti, kjer se v čakalnici

srečajo, ko se še doma ne in lahko bi 
čakalnico imenoval kar sevniška 
ambasada. Ob tem moram povedati, 
da smo bili Nada, Rafko in jaz zelo 
ganjeni in ponosni ob vabilu, da se 
udeležimo praznovanja ob občin
skem prazniku. Sicer pa z ženo veli
ko potujeva. Bila sva na Japonskem, 
v Boliviji, Peruju, Borneu, Maleziji, 
ker ima rada eksotične kraje. Pri pri
jateljih pa smo bili z družino v Phila
delphii in Kaliforniji, vendar ne bi 
nikjer ostal, čeprav se mi ni nikjer nič 
hudega zgodilo, preganja pa me sla
ba vest, da se še premalo trudimo.” 

Marci Jamšek živi z družino v hiši 
v Murglah. In s psičkom Orijem, 
kokeršpanjelom, ki je član družine in 
je, kot pravi ’ 'tako naš, tako naš”. ‘ ‘Nič 
bombastičnega nisem naredil. No
bene knjige izdal, nobene slike nari
sal, ne pišem pesmi; popravljam 
zobe, rad imam ljudi, družino in Živah 
in se učim angleščino, da bom na po
tovanjih bolj suveren. V Sevnici ima
mo še teto Alojzijo Vovk, ki je delala 
na naših ambasadah v Helsinku, 
Stockholmu in Genovi, in jo 
obiskujemo. Če ne grem vsakih štiri
najst dni v Sevnico, nisem izpopoln
jen. Kraj je moj, me privlači in bo 
ostal moj.”

Natja Jenko Sunčič

Senovo, Bohor - Občinski 
svet Krško je letos sprejel odlok 
o začasnem zavarovanju nahaja
lišča navadne jarice na Bohorju. 
Na njenem “domu” sojo na pova
bilo krškega župana Francija Bo
goviča obiskali številni biologi, 
botaniki in naravovarstveniki.

Živorumena jarica, ki v teh 
dneh. žari v osrčju Bohorja, je 
zimsko pomladna cvetica. Stari 
mojster Karl Lynee jo je uvrstil 
v skupino telohov, kar ne drži, je 
dejal botanik dr.Tone Wraber, ki 
je pojasnil, da je jarico prvi od
kril vrtnar Andrej Flajšman, pro
fesor prirodopisa, Alfonz Pavlin 
iz Leskovca pri Krškem pa je jari
co zasledil v okolici Sevnice.

Obsežen in temeljit prispevek 
o jarici in njeni razširjenosti na 
Bohorju je v reviji Proteus objavil 
sevniški profesor biologije Dušan 
Klenovšek, ki je predlagal tudi 
njeno zaščito. Podobno kot bo- 
horska družina Budna, ki je že

Bohor žari...
leta '98 krški občini predlagala, 
da se jarica zaščiti. Po štirih letih, 
ko velja nesporno dejstvo, da si 
je na Slovenskem jarica našla 
dom na Bohorju, so družina Bud
na pa tudi botaniki in biologi do

čakali svoj veliki dan - odlok o 
začasnem zavarovanju jarice. “Ta 
poteza je dobrodošla, saj kaže na 
visoko naravovarstveno osvešče
nost in na politično voljo občine,” 
je dejal dr. Wraber. N.Č.C.

Reševanje izpod 
ruševin

Brežice - Kinološko društvo 
(KD) Brežice je organiziralo ce
lodnevno prvo preizkušnjo 
reševanja izpod ruševin za nastop 
na svetovnem prvenstvu, ki bo 
marca na Madžarskem. Osem 
udeležencev iz slovenskih KD 
Ljubljana, Krim, Šmarna Gora, 
Celje, Zagorje in Brežice je ne
deljsko preizkušnjo reševanja s psi 
ruševinarji začelo v zgodnjih 
jutranjih urah na delovišču oz. na 
uprizorjeni ruševini v Slovenski 
vasi. Ob vaji so se v vlažnem in 
vetrovnem dnevu poleg ostalih iz
kazali Grega, Špela, Branko in 
Peter, ki so sodelovali kot zunan
ji kinologi markerji. V popoldan
skem času so na vadbišču pri 
Jutranjki potekale vaje poslušnosti 
in ovir. Potek preizkušnje je 
spremljal sodnik Vlado Gerbec, 
predsednik komisije reševalnih 
psov pri Kinološki zvezi Slove
nije. Vsi vodniki bodo opravljali 
še dva izbora. N J.S.

Botanik Tone Wraber predava o jarici.

Božji “žegen” za volilno leto Delovno KD Franc

Martin Kodrič, krški svetnik, meni, da je najlepše na svetu biti 
ravnatelj vrtca. Ko mu zmanjka denarja zai pozitivno poslovanje, se 
obme na občinski svet. Ravnatelj namreč ni kriv, da plače vzgojiteljic 
zaradi pravilnika o nagrajevanju nenehno naraščajo, občina pa še 
manj, saj pri pogajanjih med sindikatom in državo nima nobene bese
de, razen da potem plačuje “dogovorjene posle”...

Že drži, da je v vinu skrita resnica. In brežiški župan Vladislav 
Deržič s kozarcem v roki pravi, da SavaGlas vedno piše objek
tivno, tudi kadar o njem piše “grdo”. Bravo župan! Kdor prizna, 
mu je pol že odpuščeno.

V sklopu dobrodelnega koncerta v Sevnici je potekalo tudi veliko 
nagradno žrebanje bogatih nagrad SavaGlasa za stare in nove 
naročnike. Nagrade so žrebali nastopajoči in naključje je hotelo, da 
je bil med nagrajenci tudi Kristijan Janc, kije prejel knjigo o Boštanju.

Posebna komisija je zatrdila, daje žrebanje potekalo povsem regu
larno. Tudi čas žrebanja je bil v skladu s pravili - točno pet minut 
vsako žrebanje. Žrebanje torej ne bo razveljavljeno, vsi nagrajenci, ki 
so objavljeni na 3.strani, pa bodo prejeli bogate in zanimive nagrade.

Tisti, ki se vsakodnevno vozimo skozi Krško, nas že nekaj časa 
bode v oči reklamni napis prodajalne Falcon - trgovine “Z” tek
stilnimi izdelki. Res je, da bi malce provopisnega znanja moralo 
imeti že podjetje, ki jim je ta reklamni napis izdelalo, predvsem pa 
si takšne “reklame” ne bi smeli dovoliti v Falconu, razen če jim ni 
mar, kakšno mnenje imajo o njih njihovi kupci.

GD Tržišče
Tržišče - Gasilsko društvo je eno od 14 uspešnih društev, ki de

lujejo v KS Tržišče. Tudi v preteklem letu so bili uspešni, čeprav jim 
je le za las ušel naslov občinskega prvaka. Društvo Tržišče, ki ga vodi 
Branko Debeljak, šteje prek 100 članov; 70 moških,10 žensk in 36 
pionirjev in pionirk, nad katerimi bdi mentor Janez Umek. Letos je 
tečaj za gasilce uspešno opravilo 20 članov. Kot je povedal tajnik 
društva Marjan Jamšek, člani društva dosegajo lepe rezultate. Na 
tekmovanjih, ki jih organizira občinska gasilska zveza, se gasilci iz 
Tržišča ponašajo z dolgoletnim naslovom občinskega prvaka. Lansko 
leto se jim je prvo mesto sicer izmuznilo iz rok in so pristali na drugem 
mestu. So pa zato njihovi mladinci zasedli prvo mesto na občinskem 
tekmovanju na Blanci in si s tem prislužili nagrado v obliki črpalke. 
Nagrado bodo prejeli na občnem zboru Gasilske zveze Sevnica.

Gasilsko društvo Tržišče je verjetno tudi najstarejše, saj so pred 
dvema letoma praznovali 50-letnico delovanja in ob tem razvili nov 
gasilski prapor. Sicer pa se aktivno vključuje v vse prireditve, ki po
tekajo v KS Tržišče. N.Č.C.

Ponosni so na mlade
Globoko - Prostovoljno gasilsko društvo (PGD) Globoko šteje 

dobrih 70 članov, društvo pa je v minulem letu dobro delovalo 
tako na organizacijskem kot operativnem in tudi finančnem 
področju. Podpredsednica društva Martina Živič je na rednem let
nem občnem zboru poudarila, da so posebno ponosni na gasilski 
podmladek, saj se zavedajo, da brez njih ni bodočnosti. Mladi glo- 
boški gasilci pa so tudi sami zadovoljni s svojim delom, prav tako 
njihovi mentorji, le da si slednji želijo več uspehov na tekmoval
nem področju. Seveda si tako mladi gasilci kot člani v tem letu 
želijo pridobiti nove člane, pomemben poudarek bodo oboji dali 
na redno vadbo in gasilske tečaje, člani si v tem letu želijo urediti 
tudi komandno sobo, da bi lahko vzpostavili skupno povezavo z 
operativo, v načrtu pa imajo tudi nakup računalnika in opreme. Ob 
rednih aktivnostih, ki so jih zapisali v letošnji program dela, bodo 
ob koncu leta ponovno pripravili preventivno akcijo pregledov 
gospodinjstev. K.M.

Sevnica - Na tradicionalnem ponovoletnem srečanju z duhovniki 
iz domače dekanije je župan Kristijan Janc pohvalil sodelovanje 
občine in cerkve, ki se kaže zlasti pri obnovi sakralnih spomenikov. 
Predstavnik duhovnikov Ciril Slapšak meni, da so spomeniki drago
cena priča preteklosti, vendar pa so tako župan kot župniki v prvi 
vrsti postavljeni za ljudi. Po njegovem mnenju občina ne bi smela 
spregledati bogate dejavnosti cerkve, ki se posveča mladini in ji v 
svojih prostorih nudi možnosti kakovostnega preživljanja prostega 
časa. “Tu ne gre za nasilno pokristjanjevanje, temveč za obliko kari
tativnega dela,” je dejal Slapšak in zbranim zaželel vse dobro v volil
nem letu. Pater Karel Gržan pa se je županu zahvalil za njegov posluh 
pri urejanju centra za boj proti zasvojenosti na Razborju. N.Č.C.

Duhovniki na srečanju s sevniškim županom

Bogovič Dobova
Dobova - V društvu delujejo 

sekcije MePZ, Rogisti, Likovna 
družina in Mladinski pevski zbor 
Allegro. Vse sekcije so aktivne, 
posebej pa se v društvu veselijo 
ustanovitve MlaPZ, kije pod vods
tvom Tadeje Molan pokazal že 
takoj po ustanovitvi zagnanost in 
prve rezultate. Društvo je eno 
večjih v občini in dobro organi
zirano, pohvalijo se z dobrim so
delovanjem z ostalima KD v kra
ju - s KD Zvezda Dobova in KD 
Godba na pihala Loče ter OŠ 
Dobova. Predsednik društva 
Branko Bogovič je posebej izpo
stavil zgledno sodelovanje s KS 
Dobova ter izrazil zadovoljstvo ob 
lepo urejeni dvorani v Prosvetnem 
domu, kjer so bogatejši še za do
zidano dvorano. Ob vseh že ute
čenih dejavnostih načrtuje letos 
MePZ obisk pri ŠKD Berlin, ka
mor so jih povabili na svojo sloves
nost ob 20-letnici obstoja, kar bo za 
zbor predstavljal velik finančni stro
šek. Ž minuto molka so se poklonili 
spominu svojih dveh preminulih 
članov - pevke IMarije Geč in slikar
ja naivca Vlada Kopinča. N J.S.

Divjad ne pozna državnih meja
Mokrice - 25 let je tega, ko so se slovenski in hrvaški lovci na področju hrvaškega Žumberaka 
in slovenskih Gorjancev pričeli dogovarjati o skupnih ukrepih pri gojitvi, zaščiti in lovu divjih 
prašičev in jelenjadi. Medsebojno sodelovanje so na slavnostni seji zapečatili s pogodbo.

Uspehi, ki sojih dosegli v 25 letih 
medsebojnega sodelovanja, samo po- 
tijujejo, da lovci na obeh straneh 
državne meje, združeni v željah in 
stroki, zmorejo več. V skupnem go
jitvenem bazenu namreč že leta ob
vladujejo okoli 10.400 ha površine, 
ki jih pokriva 5 lovskih družin na 
slovenski in 3 na hrvaški strani. Kot 
opozaija zdajšnji predsednik bazena 
Andrej Zupančič, malokdo ve, da 
imamo v naših loviščih tudi medve
da, volka, risa in celo gamsa.

Na slavnostni seji ob 25-letnici 
sodelovanja lovsko gojitvenega ba
zena Žumberak - Gorjanci so dose
danji predsedniki koordinacijskega 
odbora strnili prehojeno pot sodelo
vanja zelenih bratovščin na obeh 
straneh državne meje. Prvi predsed
nik Željko Štah je samo potrdil sme
lost sodelovanja, začetega pred 25 
leti, kije zdaj v skladu s smernicami 
EU in ima zakonsko podlago v

Sporazumu o obmejnem prometu in 
sodelovanju med RS in RH. Tudi osa
mosvojitev obeh republik tega sode
lovanja ni ogrozilo, kaj šele da bi ga 
prekinilo.Predsednika Lovske zveze 
Posavje in Lovske zveze zagrebške 
županije, Anton Podgoršek in Vla

dimir Cvetko, sta ob tej priložnosti 
podpisala še pogodbo o medse
bojnem sodelovanju. Na svečani seji 
na gradu' Mokrice pa so podelili Še 
priznanja in odprli priložnostno 
razstavo.

Suzana Vahtartf

Dosedanji predsedniki koordinacijskega odbora iz Slovenije in Hrvi•ašk(
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